
1100  ІСТОРІЙ УСПІХУ



100  ІСТОРІЙ УСПІХУ2 3100  ІСТОРІЙ УСПІХУ

Антон 
Чорний
СЕО & Co-Founder

Кожен новий журнал з історіями випускників — справжня 
знахідка. Бо ми стаємо свідками великих змін у житті сотні людей. 
Колись вони повірили у себе та зробили перший крок до мрії.

У цьому випуску журналу ми зібрали натхненні історії. 
Наприклад, про Дениса, який вирощував тюльпани в Норвегії 
та паралельно вчив фронтенд. Про те, як Олеся стала 
тестувальницею в 41. Про Вадима, який працював фітнес-
тренером, а тепер розробник у французькій компанії. І про Дарію, 
яка переїхала до Німеччини через повномасштабне вторгнення 
росії в Україну та вже там знайшла роботу.

Віримо, що ці історії тебе надихнуть. Дуже хочемо написати твою!

Успішні історії — це завжди про лю-
дей, які беруть на себе відповідаль-
ність за те, що з ними відбувається, 
вони є головними персонажами сво-
їх історій. Стають самі тією зміною, яку 
хочуть отримати в житті. Вони мріяли 
кардинально змінити свої життя і зро-
били це, а ІТ стало інструментом та спо-
собом мислення, що їх до цього привів. 
Ці випускники тут, у журналі історій 
успіху, бо дійшли до мети — роботи в 
ІТ, не здались і тепер щасливі. Пишає-
мось, що ці люди вчились саме в GoIT, 
та дякуємо за довіру. Вже більше як                       
2 000 розробників в Україні — наші ви-
пускники, а це приблизно 1% від усіх 
айтівців в Україні. 

У цьому журналі ми зібрали історії 
пандемії коронавірусу та повномасш-
табної війни росії проти України — про 
адаптацію та незламність. Про тих, хто 
стартує і не сходить з дистанції, прагне 
створювати цінність — бере і робить це. 
Розв’язує проблеми, шукає можливості, 
пробує нове, отримує досвід і завдяки 
іншому підходу досягає нових резуль-
татів, бо сьогодні зміни — це єдина кон-
станта.

https://www.facebook.com/profile.php?id=100008371487878
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Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

НУ «Одеська політехніка». 
Менеджмент ЗЕД

Client Manager в English 
For IT

Нульовий

3 тижні після завершення 
курсу

HYS Enterprise

FULLSTACK 
ONLINE

28 років

Frontend Developer

Коли я завершила навчання в університеті, моєю пер-
шою серйозною роботою було івент-менеджерство. Я 
працювала Event Manager і Sales у компанії з організації 
конференцій. Потім я була Client Manager у школі анг-
лійської мови для ІТ. Але згодом я втомилась від спіл-
кування з людьми в такому обсязі й такому стресі. Коли 
розпочалась пандемія, я вирішила, що саме час зміню-
вати професію.

Ще з університетських часів мені було цікаво все, що 
пов’язано з математикою, комп’ютерами та ІТ. До того 
ж завдяки попередній роботі, у школі англійської мови 
для ІТ-фахівців, я була в контексті сфери. Так я виріши-
ла стати розробницею. Оскільки моя робота була пов’я-
зана з ІТ, алгоритми фейсбуку підкинули мені марафон 
GoIT.

На марафоні я хотіла побачити, що буде на навчанні, 
порівняти кілька курсів і напрямів в ІТ. В Одесі також 
є курси, які проводяться офлайн, але є безліч альтер-
натив онлайн.  На марафоні я побачила, що матеріал 
структурований, навчання продумане та актуальне. 
Воно побудоване на реальних кейсах, а не на теорії. 
Мені сподобалась така організація курсів, і я вирішила 

Не варто йти в ІТ, 
якщо ви просто 

хочете багато 
заробляти

Зоя 
Балецька
Зоя 
Балецька

навчатись у GoIT. На марафонах можна спробувати на дотик, з чим працюватимете 
далі. 

Тепер я — Frontend Developer у міжнародній нідерландській компанії HYS 
Enterprise, працюю безпосередньо з замовником із Нідерландів.

Порада та одночасно антипорада для тих, 
хто хоче в ІТ

Вам має бути цікавою розробка та сфера загалом. Не варто йти в ІТ, якщо ви про-
сто хочете багато заробляти. 

Частково я пішла навчатися тому, що мені хотілось підвищити свій рівень заробіт-
ної плати та працювати онлайн, і ІТ-сфера мені це дала. Але найголовніше — моя 
робота мені дійсно приносить задоволення.

На марафонах 
можна спробувати 

на дотик, з чим 
працюватимете далі

https://www.linkedin.com/in/zoe-baletska-832409134/
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У кінці третього курсу медичного університету я вирі-
шив підзаробити. Було два варіанти: або середнім мед-
персоналом або медичним Data Analytic. Обрав друге і 
так звернув в ІТ. У медицині я мав отримати червоний 
диплом, мені подобалось і вдавалось, але вирішив при-
носити користь світу в програмуванні. І якщо раніше, 
коли бачив рекламу подорожі на Гаваї, я думав, що по-
їду років через 10, коли в мене буде своя клініка, то те-
пер — та хоч завтра, чому б ні. Це мотивує. 

Я не дуже погоджуюсь із фразами, що на роботі буде 
легше, ніж під час навчання. Мені точно не було легше. 
Складно було і під час навчання, і тепер. Основна склад-
ність нині — це те, що нема ментора, нема у кого запи-
тувати, коли це необхідно. До ІТ я працював у медицині 
та в трейдингу — там також не було просто. Коли хочеш 
бути професіоналом, то докладаєш багато зусиль, особ- 
ливо коли навчаєшся. 

Я задоволений компанією, де працюю, вони занадто 
хороші для цього світу. Вони допомагали співробітни-
кам у складний період на початку повномасштабного 
вторгнення росії в Україну, об’єктивно ставляться до 
співробітників, покривають базові потреби. У мене не-

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Харківський національний 
медичний університет. 
Медицина

Працював медичним 
Data Analyst, потім 
криптотрейдером

Працював в ІТ один рік на 
парт-тайм з SQL

2 – 3 тижні

Intellias

BOOTCAMP 
ONLINE

24 роки

Раніше, коли бачив 
рекламу подорожі на 
Гаваї, я думав, що поїду 
років через 10, коли в 
мене буде своя клініка. 
Тепер — та хоч завтра, 
чому б ні

Angular Developer

Євгеній 
Безега

має негативних емоцій щодо роботи в компанії, а якби були, тоді я просто шукав би 
іншу роботу. 

Поради для студентів
●лПеред співбесідою підготуйте спіч англійською. Точно будуть базові запитання 

від HR: чим займаєтесь, звідки ви, які плани на пів року чи рік. Завчіть ці відповіді 
як вірш.
●лПід час навчання обирайте пописати код. Якщо є вільний час, ви не втомились 

від роботи і ввечері у вас є вибір між пограти у «Відьмака» чи написати декілька 
рядків коду — оберіть друге. 
●лБігайте і слухайте подкасти. Сидяча робота програмістів може призвести до гі-

подинамії, тому більше ходіть, бігайте, займайтесь спортом. У цей час слухайте под-
касти чи інтерв’ю, ви будете запам’ятовувати частину інформації. 
●лБудьте проактивними. Це важливо у будь-якій сфері. Неважливо, хто ви, звідки, 

чим займались до, ви приходите з життєвим досвідом, який потрібно застосовувати. 
●лСтворіть roadmap, як ви будете розвиватись. Заплануйте, яку технологію вивчи-

те чи який курс пройдете, умовно, через пів року. 
●лРизикуйте. Підготуйте ґрунт для того, щоб у вас була фінансова подушка на час 

навчання, не бійтесь пробувати, будьте сміливими і відкритими до нового. 

Було — стало
З переходом в ІТ у мене з’явився час і можливість займатись йогою. Під час нав-

чання з цим було складніше, але зараз можу виділити півтори годинки ввечері на 
«Відьмака». Про фінансовий бік взагалі мовчу — це кардинально різниться з інши-
ми сферами. Я почуваюсь реалізованим, знаю звідки та куди йду. 

Я почуваюсь 
реалізованим, знаю 
звідки та куди йду

https://www.linkedin.com/in/yevhenii-bezeha-734248206/
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Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
університет будівництва та 
архітектури. Геоінформаційні 
системи і технології

Менеджмент, 
директорка піцерії

Досвід в IT до курсу

Був менеджерський досвід

Час пошуку роботи

Пів місяця

Hostereo

PM 
ONLINE

27 років

Я готувала піцу й доросла до директорки піцерії: від-
кривала нові заклади, здобувала досвід, прокачувалась 
у менеджменті — мені все подобалось, але доводилось 
бути на зв’язку 24/7 і перепрацьовувати. Коли в мене 
з’явилась дитина, я зрозуміла, що не зможу працювати 
в такому режимі, і вирішила змінити сферу, синочок — 
мій мотиватор. Коли йому було пів року, я почала ви-
вчати розробку, і коли дитині виповнився рік, пішла 
працювати Frontend Developer. Але я відчула, що хочу 
більше спілкуватися та застосовувати свої менеджер-
ські навички, які я напрацювала на попередній роботі. 
Я виділила собі літо, щоб вдосконалити англійську та 
пройти курс PM у GoIT. Увесь свій вільний час, іноді на-
віть ночі, щоб вчасно здати завдання, я присвячувала 
навчанню, щоб змінити своє життя. 

Нині я працюю в ізраїльській компанії Hostereo — на 
вихідних я вільна, у свята також, можу працювати з 
будь-якого місця у світі, я отримую зарплату в доларах 
— тепер для мене не є проблемою орендувати кварти-
ру в іншій країні. Я можу працювати з офісу або відда-
лено — якщо йде дощ, і не хочеться виходити надвір, я 
спокійно можу залишитись і працювати з дому. Я пра-
цюю здебільшого з 10 до 18, але можу коригувати свій 
графік, почати та закінчити роботу раніше або навпаки. 

На співбесіді будьте 
усміхненими, 
відкритими та 
чесними — це 
цінується

Надія 
Євтушенко
Project Manager

Надихає ставлення до співробітників, компанія цінує людей і робить комфортні 
умови для роботи. Це цінно, і на таке ставлення хочеться навзаєм працювати як-
найкраще, створювати гарний продукт, будувати команду і доводити проєкти до 
результату. Я точно знаю, що готова все життя так працювати та вдосконалюватись 
у своїй професії. 

На позицію PM у компанію, де нині працюю, було чотири етапи співбесіди: пер-
ший — знайомство, де я розповідала про себе; другий — тест на IQ; третій — тестове 
завдання; четвертий — я презентувала себе і відповідала на запитання про Project 
Management.

Лайфхаки для співбесід
●лЛегкість. Будьте усміхненими, відкритими та чесними — це цінується. 
●лНе поспішайте. Подумайте декілька секунд перед тим, як відповісти, тоді відпо-

відь буде влучніша, якісніша. 
●лРеальні кейси. Майте в запасі кейси зі свого життя, щоб швидко їх згадати: про-

блемна ситуація з працівниками, і як ви з нею впорались, як вам вдалось розв’язати 
конфлікт; як ви повідомляли керівнику, коли не вкладались у терміни чи бюджет.
●лТехнічна обізнаність. Почитайте про HTML/CSS, JS. Ви будете стикатись із техніч-

ними питаннями в комунікації з розробниками. Що більше ви маєте технічних знань, 
то легше вам буде спілкуватися з розробниками. 

Вірте в себе і робіть все так, як би ви хотіли, щоб робили інші — сумлінно та якісно. 
Якщо щось не вдається, обов’язково пробуйте ще — втретє, вдесяте. Може не вда-
ватись навіть пів року, але якщо ви працюєте над собою та своїми знаннями, якщо 
мрієте та робите все для втілення мрії — вона обов’язково здійсниться. Будьте напо-
легливими й не кидайте те, чим вам подобається займатись.

Я можу працювати 
з офісу або 
віддалено — якщо 
йде дощ, і не 
хочеться виходити 
надвір, я спокійно 
можу залишитись і 
працювати з дому

http://www.linkedin.com/in/yevtushenkonadiiapm
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Я — класичний світчер і раніше працював у гуманітар-
ному напрямі, був менеджером із продажу. Але мені з 
дитинства подобались технічні науки: математика та фі-
зика. На минулій роботі я застосовував ці вподобання, 
але на курсі все, що я вчив, було зовсім новим для мене. 
Я задумувався над тим, чи в правильному для себе на-
прямку я рухаюсь і прагнув зрозуміти, що я хочу від ро-
боти і від життя. 

Точно я хотів, щоб моя робота була як хобі. Але я був на 
роздоріжжі, не знав, йти в тестування чи в розробку. По-
тім визначився, що хочу бути Frontend-розробником, бо 
мені подобається одразу бачити результат своєї роботи. 
Один з моїх товаришів тестувальник, і він розповів мені 
про GoIT і я пройшов марафон. За тиждень марафону я 
лише впевнився в тому, що це мені дійсно подобається 
і побачив, як виглядатиме моя робота в дії. 

Я поставив собі за мету — якнайкраще підготувати-
ся до співбесіди, щоб у мене було якнайменше спів-
бесід, де щось піде не так. Тому всім раджу — готуй-
тесь до своєї першої співбесіди так, ніби вона єдина. 
Адже можна з легкістю отримати роботу з першої 
спроби. 

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Київський національний 
університет технологій 
та дизайну. Економічна 
кібернетика та бізнес-аналітика

Тогрівля

Нульовий

3 тижні під час курсу

Boosters (Genesis)

FULLSTACK 
ONLINE

26 років

Готуйтесь до своєї 
першої співбесіди 
так, ніби вона 
єдина

Frontend Developer

Віктор 
Костюченко
Віктор 
Костюченко

Я працевлаштовувався на початку повномасштабного вторгнення росії в Україну, 
два етапи співбесіди я встиг пройти до, а третій саме мав бути 24-го лютого, але зі-
дзвон довелось перенести. Ми його провели вже в березні. Першого ж дня на роботі 
мені вже хотілось почати щось робити, але це був ознайомчий день, онбординг. А 
наступного дня я отримав свою першу таску і пішло-поїхало.

Я хотів, щоб моя 
робота була як хобі

https://www.linkedin.com/in/viktor-kostiuchenko/
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Попередня моя робота не була пов’язана з ІТ-сферою, 
але я маю технічну освіту. Я працювала адміністратор-
кою-перекладачкою у медичному закладі. Але зрозу-
міла, що там у мене не буде кар’єрного зростання, все 
буде стабільно та монотонно. А для мене цього замало, я 
прагну реалізації. З ІТ я була знайома ще з університету, 
вивчала медичну радіофізику, і вирішила продовжувати 
свій шлях у сфері технологій. Але не як програмістка, бо 
ще під час навчання зрозуміла, що це не моє. Мене ці-
кавило поєднання технічних знань і менеджменту. Я орі-
єнтувалась на вакансії Project Manager та пішла на курс 
PM GoIT, щоб підсилити свої знання в цьому напрямі та 
знайти роботу.

Після повномасштабного вторгнення росії в Україну 
мені з донькою довелося  переїхати до Польщі. Мені тре-
ба було забезпечувати себе і дитину в іншій країні — це 
додавало ентузіазму для того, щоб шукати роботу в ак-
тивному темпі. Я розуміла, що на курсі отримуватиму 
знання, це допоможе проходити співбесіди і потім пра-
цевлаштуватися. Шукати роботу я почала одразу після 
старту курсу, кидала резюме на дуже багато менеджер-
ських посад. Я влаштувалася на роботу в Cisco у Польщі 
— це була друга компанія, куди я проходила співбесіду. 
Чекала на відповідь понад 2 тижні й пройшла!

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Київський національний 
університет імені Тараса 
Шевченка. Медична 
радіофізика

Працювала адміністраторкою-
перекладачкою у медичному 
закладі

Нульовий

1,5 місяця під час курсу

Cisco у Польщі

PM 
ONLINE

28 років

Мене цікавило 
поєднання 
технічних знань 
і менеджменту

Project Specialist

Ганна 
Воробей

Спостерігаючи за собою та іншими у професійній сфері, можу сказати: одного ба-
жання чогось досягнути або знайти роботу недостатньо. Щоб дійти до мети, треба 
йти. З сукупності навіть мінімальних зусиль у результаті складається велика картина. І 
треба не забувати, що потім всі докладені зусилля — коли робите домашні завдання, 
проходите співбесіди, гуглите, дивитесь відео — це все матиме плоди, просто треба 
трохи почекати. Якщо не вийде з першого разу — вийде з другого. Найголовніше — 
бути наполегливими. І не кидати все, якщо щось не виходить. Краще докласти трішки 
більше зусиль, дати собі більше часу, але вірити, що потім вдасться. Так і буде.

Щоб дійти 
до мети, 

треба йти

https://www.instagram.com/hannavrb/
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Після закінчення університету в 2014 році я працював 
на різних роботах. Спочатку з татом займався монтажем 
холодильного обладнання. Потім захотів піти в ІТ,  про-
йшов курс тестування, який тривав недовго — 1 чи 2 мі-
сяці, далі ще місяць шукав роботу, але так і не знайшов. 
Пішов на ту роботу, яку першу знайшов — контент-ме-
неджером у Розетку. Думав, що буду працювати з HTML/
CSS, але ні. Потім влаштувався контент-менеджером в 
інший магазин, тут вже було трохи цікавіше. На Розет-
ці я додавав простенькі товари — туристичне, рибаль-
ське обладнання, а тут вже фото- і відеообладнання. Ду-
мав, що на цій роботі також працюватиму недовго, що 
продовжу вчитися на тестувальника чи навіть на роз-
робника. Але затримався на 5 років та працював уже 
менеджером з продажу. А потім почалася пандемія ко-
ронавірусу, ринок постраждав. Я повернувся до ІТ — по-
чав шукати ще якісь курси і потрапив у GoIT.

Коли ми закінчили блок з JavaScript, я вже почав шука-
ти роботу: проходити співбесіди, робити тестові. У мене 
було багато співбесід з HR, а технічних було всього дві. 
Одну пройшов неуспішно, мені одразу сказали, що не 
підходжу. А друга була в Sigma. Ми гарно поспілкува-
лись з інтерв’юером, він був задоволений співбесідою 
і я потрапив на групове стажування — п’ять тижнів ін-

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Київський національний 
університет імені Тараса 
Шевченка. Прикладна фізика
Інститут високих технологій 
КНУ імені Тараса Шевченка. 
Високі технології

Контент-менеджер, менеджер 
з продажу фото- і відеотехніки

На попередніх курсах вчив C#, 
C++

1,5 місяця, потрапив на 
стажування ще під час 
курсу

Sigma Software

FULLSTACK 
ONLINE

31 рік

Якщо ви відкладете 
домашку навіть 
на декілька днів, 
потім буде важко 
наздогнати

Software Developer

Павло 
Приходько

тернатури. Це було під час навчання, коли ми проходили React. Далі — три місяці 
індивідуальне стажування, і потім я вже офіційно став Junior.

Поради для студентів
●лНе закидайте навчання. Якщо ви відкладете домашку навіть на декілька днів, 

потім буде важко наздогнати. Ви витратите більше часу, щоб передивитись мате-
ріал, згадати все, що потрібно для домашнього завдання, ніж якщо зробите його 
одразу. 
●лЗнаходьте відповіді. Якщо щось не виходить, обов’язково треба гуглити, шукати 

самому, запитувати колег, ментора, студентів або друзів. 
●лШукайте роботу. Починати проходити співбесіди й робити тестові можна вже 

на блоці JavaScript чи React, так ви вже почнете отримувати досвід та прокачувати 
необхідні навички.

Починати 
проходити 
співбесіди 

й робити 
тестові можна 

вже на блоці 
JavaScript чи 

React

https://www.linkedin.com/in/pprykhodko
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Свою кар’єру в QA я розпочала в 41 рік. 10 років у мене 
був свій бізнес — інтернет-магазин, тож був час на нав-
чання, а мені це дуже подобається. Якщо ви любите 
вчитися, це допоможе вам перейти в ІТ. А якщо ви лю-
бите головоломки та квест-кімнати, то тестування — це 
ваш напрям. 

Спочатку я намагалася розібратися в тестуванні са-
мостійно. З самоорганізацією в мене все добре, я — ба-
гатодітна мама, у мене троє дітей, тому тайм-менедж-
менту я навчилася. Але в самоосвіті бракує структури, 
знання хаотичні, тож я дійшла висновку, що потрібно 
організоване навчання на курсах. Спочатку я потра-
пила на марафон для підлітків, повторювала Java та 
JavaScript, а далі вже проходила марафон з QA. Потім 
разом зі знайомими з марафону ми пішли на курс. Ми 
досі тісно спілкуємося з групою попри те, що всі розки-
дані по Україні та світу. 

Я з Харкова, але зараз живу в Німеччині та віддале-
но працюю з великою українською компанією Elogic 
Commerce, що займається e-commerce — робимо веб-
стори. У цю компанію я працевлаштувалася вже після 
повномасштабного вторгнення росії в Україну, було 

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Харківський національний 
економічний університет імені 
Семена Кузнеця. Економічна 
кібернетика

Свій інтернет-магазин

Знала, як влаштована CRM, 
деякі знання з програмування, 
HTML

2 тижні

Elogic Commerce

QA 
ONLINE

43 роки

Є дуже цікаве нове 
слово в англійській мові 
— міксоване education 
та entertainment 
— edutainment. 
Занурюйтеся в якийсь 
проєкт, робіть це як хобі

QA Engineer

Олеся 
Полякова

складнувато, але я не здавалася — проходила співбесіди допоки знайшла роботу. 

Поради для студентів
●лЗанурюйтесь у тестування з головою. Ви не зможете нічим здивувати робото-

давця, якщо у вас немає знань самого тестування. 
●лНе залишайте без уваги англійську. Читайте та гугліть англійською — знання 

мови вам точно знадобиться.
●лЗанурюйтеся в якийсь проєкт. Це може бути пет-проєкт, безкоштовне тестуван-

ня сайтів чи застосунків. Робіть це як хобі. Є дуже цікаве нове слово в англійській 
мові — міксоване education та entertainment — edutainment. Воно означає навчан-
ня як хобі. 
●лНа роботі вам дуже знадобиться відстоювати свою думку. Але коректно та аргу-

ментовано. Такі soft skills можна прокачати на дебатах.

Якщо ви 
любите 

головоломки 
та квест-

кімнати, то 
тестування 

— це ваш 
напрям

https://www.linkedin.com/in/lesyapolyk
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До ІТ 11 років з декретом я працювала інженеркою-кон-
структоркою. Проте мені захотілося розвиватися далі 
вже в іншій сфері. Я натрапила на марафон GoIT, про-
йшла його. Він не був складним, і я вирішила пробувати 
розробку.

Я із Запоріжжя, вже на початку повномасштабного 
вторгнення росії в Україну було окуповано більшу ча-
стину нашої області. І я виїхала з дитиною за кордон, 
щоб бути в безпеці. Так я потрапила до Чехії, в Прагу. 
Потрібно було знайти роботу, щоб забезпечувати себе 
та дитину.

У Чехії роботу в ІТ я знайшла не одразу, бо тоді ми 
тільки вчили JS. Ще пів року я працювала в продукто-
вому магазині на викладці товару і продовжувала на-
вчатись. А вже на блоці Node.js заповнила профіль у 
LinkedIn, зробила допис, де вказала посилання на ре-
зюме, описала проєкти, з якими працювала, написала, 
що я з України та шукаю роботу в Чехії. Також розкида-
ла резюме на різних сайтах. Через два тижні почались 
співбесіди. Приємно, що в чеських компаніях мені май-
же завжди давали фідбек, відповідали навіть якщо я не 
підходила. 

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

НУ «Запорізька політехніка». 
Металорізальні верстати та 
системи

Працювала інженеркою-
конструкторкою

Нульовий

3 тижні під час курсу

Wopee.io

FULLSTACK 
ONLINE

34 роки

На співбесіді 
дивляться, 
наскільки ви 
зацікавлені 
й готові 
розвиватися

Frontend Developer

Олена 
Нагорна

Колишній колега мого теперішнього керівника зробив репост мого допису, і мені 
зателефонував один чоловік. Він сказав, що побачив мій профіль у LinkedIn та вирі-
шив дізнатися, чи мені ще актуальна робота. 

Першою була софтскільна співбесіда. Запитували про плани, які вивчала техно-
логії та з якими проєктами працювала на попередній роботі. Потім дали невеличке 
тестове завдання, і його треба було презентувати команді. Також потрібно було під-
готувати презентацію ще одного свого проєкту — я взяла наш командний проєкт з 
JavaScript. На цьому етапі співбесіди мене запитували по коду і знову по софт скі-
лах. Вони дивилися, наскільки я зацікавлена і готова розвиватися, бо на майбутній 
роботі потрібно було вивчати нові технології. Для мене не було проблемою опану-
вати ще декілька технологій, бо я і так вчила багато нового. 

Я почала працювати в компанії Tesena, що спеціалізується на тестуванні програм-
ного забезпечення, і один із засновників Tesena організував інноваційний стартап 
Wopee.io, куди інвестує Tesena. Ми створюємо платформу для автономного тесту-
вання — cmd.wopee.io, де я займаюсь Frontend-розробкою. Лише вчотирьох ми роз-
виваємо інноваційний стартап, якого ще немає на ринку! 

 

Пойнти
●лАнглійська вам точно знадобиться. Усі співбесіди в чеську компанію я проходи-

ла англійською.
●лВдасться лише якщо докладати зусилля. 
●лЗаповнюйте LinkedIn та GitHub-профіль — це працює.

Вдасться 
лише якщо 
докладати 
зусилля

https://www.linkedin.com/in/olena-nahorna-68b752237
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Я був будівельником із вищою освітою. Навчання в GoIT 
починав у 35 років, і всі казали, що не варто змінювати 
життя. Брехати не буду — було важко. Потрібно бути мо-
тивованим, щоб пройти цей шлях, і доведеться приділя-
ти навчанню весь вільний час. GoIT рекомендує, шоб це 
було дві-три години щодня. Я виділяв приблизно п’ять-
шість годин. На вихідних також. Постійно щось читав, 
дивився, кодив, багато часу провів на сайтах на кшталт 
Codewars, розв’язував задачки з JS. Це мені допомогло.

Я хотів почати шукати роботу ще на блоці React, але 
мені запропонували нову роботу у сфері будівництва з 
вищою зарплатнею ніж на попередньому місці. Я пого-
дився, але попередив їх, що я ненадовго, максимум на 
пів року і що вчусь програмувати та хочу стати айтівцем.

На останньому командному проєкті я потрапив до лі-
карні з апендицитом, мені зробили операцію, і вже че-
рез 3 дні відбувався захист командного проєкту. Останні 
декілька днів перед захистом я вже не кодив, а лише з 
телефона спілкувався з командою, допомагав. Захищав-
ся вже з дому. На роботі в мене був лікарняний після 
операції, у цей період я шукав роботу. Я зареєструвався 
на Djinni, розмістив там своє резюме, і також шукав ро-

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

НУ «Полтавська політехніка 
імені Юрія Кондратюка». 
Промислове та цивільне 
будівництво

Працював інженером-
будівельником

Впевнений користувач ПК 
— інформатика у школі). До 
початку навчання не знав 
нічого про HTML, CSS та JS, але 
трохи знав, що таке алгоритми 
та цикли 

Час пошуку роботи

3 тижні, знайшов під час 
фінального проєкту

Digicode

FULLSTACK 
ONLINE

37 років

Зосередьтесь 
на навчанні, 
відкиньте все 
зайве: серіали, 
комп’ютерні 
ігри, книжки не 
з програмування

GameDev

Павло 
Івченко

Для мене було 
сюрпризом,             
що в Полтаві               
є великі              
ІТ-компанії

боту на LinkedIn. У мене був цікавий випадок на LinkedIn — я пройшов квіз просто 
для себе, бо було цікаво, у кінці цього тесту потрібно було залишити свій емейл, щоб 
отримати невеличкий подарунок. Потім поштою зі мною зв’язався рекрутер. Цей квіз 
придумали для того, щоб знаходити кандидатів — так я потрапив на одну зі своїх 
співбесід. 

У компанію Digicode я працевлаштувався через Djinni, саме там почалося наше 
спілкування з рекрутером. Для мене було сюрпризом, що в Полтаві є великі ІТ-ком-
панії — на DOU наша компанія потрапляє в категорію 200–800 працівників. Зараз нас 
близько 350 співробітників. Ще є офіси в Києві, Словаччині та США. 

Поради для студентів
●лНіколи не здавайтесь та будьте наполегливими. 
●лЗосередьтесь на навчанні. Якщо ви тільки почали вчитись, відкиньте все зайве: 

серіали (окрім тих, що англійською), комп’ютерні ігри, книжки не з програмування. 
●лПостійно вчіть англійську. Намагайтесь читати англійською, дивитись фільми, се-

ріали, переведіть свої гаджети на англійську — це все допомагає.

https://www.linkedin.com/in/pasha-ivchenko/
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За основною освітою я інженер-конструктор електро-
технічного обладнання. Встиг пів року попрацювати в 
Запоріжжі за фахом на підприємстві, що виробляє авіа-
ційні двигуни. Це цікавий досвід, але на заводах зовсім 
не цінують роботу працівників — на той час заробітна 
плата там у мене була кілька тисяч гривень і жодних 
перспектив. Довелось переїхати до Києва та працювати 
в різних компаніях у сфері продажу. Мені вдалось реалі-
зувати себе, але постійно стикався з обмеженням у рості, 
а я прагнув більшого. До того ж за освітою я інженер і 
завжди хотів створювати продукти та покращувати жит-
тя людей таким чином. 

Ще в студентські роки я намагався розбиратись з вер-
сткою: по декілька годин на день, іноді годину чи пів, 
а іноді взагалі нічого. Згодом я зрозумів, що так можна 
роками рухатись, але так нікуди й не прийти. Потрібні 
кардинальні рішення, пірнути в ІТ з головою — тільки 
так можна щось змінити. Я звільнився з роботи, і зали-
шалось або перемогти, або повертатись до батьків у За-
поріжжя. Це було драйвером, який не давав зупинитись. 
Більшість заощаджень вже були інвестовані в навчання, 
а потрібно було ще винаймати житло і мати змогу жити 
в Києві. Тому вечорами та на вихідних я підпрацьовував 
таксистом. Коли така ситуація, тоді все вдається.

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Запорізький національний 
технічний університет. 
Електричні машини та 
апарати. Друга вища — 
менеджмент організацій

B2B-продаж

Трохи верстав 

Час пошуку роботи

3 тижні після завершення 
курсу

airSlate

BOOTCAMP 
OFFLINE

30 років

Від вас до великої 
компанії та 
корисного продукту, 
що змінює життя 
людей на краще, 
зовсім невелика 
відстань

Javascript Developer

 

Поради для студентів
●лПереходьте в ІТ, коли у вас буде непохитне рішення щодо цього. Коли наберете 

для себе достатньо аргументів, фактів, знайдете в собі внутрішній дзен, впевненість, 
яку ніхто не зможе змінити — тоді вперед, ви готові. 
●лЗвільніться з роботи і йдіть на Bootcamp, якщо є така змога. Але ця порада не для 

всіх, а лише для людей, яким немає чого втрачати і які готові все поставити на кін. 
Приділяйте весь час навчанню: пів року чи рік, з ранку до вечора — це некомфортно і 
болісно, але вам треба переробити себе, змусити мозок працювати на новий лад. За 
моїми спостереженнями інакше тут не буває, принаймні для людей, які прийшли зі 
сфер, зовсім не пов’язаних з програмуванням. 
●лЙдіть до кінця. Потрібно перемогти себе та свої лінощі. Якщо ви не завершите 

навчання, ви просто витратите час і сили, що ви вже інвестували в це. Поважайте свій 
час — це найцінніше, що у вас є. 
●лПрагніть більшого. Від вас до великої компанії та корисного продукту, що змінює 

життя людей на краще, зовсім невелика відстань. Можливо, колись ви долучитесь до 
розроблення продуктів таких гігантів як Facebook чи Google і будете розповідати про 
це онукам. 
●л Надихайтесь. Зокрема, історіями успіху випускників, спілкуйтесь з цими людьми. 

Завдяки прикладам інших людей усвідомте те, що перейти в ІТ можливо, у складні 
моменти черпайте з цього енергію і продовжуйте вджобувати.

ет
Віталій 
Калінбет

Надихайтесь 
історіями успіху 
випускників, 
спілкуйтесь з цими 
людьми

https://www.linkedin.com/in/vitalii-kalinbet-754b96178/
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Я вчився в аграрному університеті за спеціальніс-
тю «механізація» і паралельно підпрацьовував у сфері 
обслуговування. У 2020 році почалась пандемія, я був 
залежний від своєї роботи в кафе та барах, а вони на 
деякий час позачинялись. Я сидів вдома, роздумував 
про майбутнє і згадав, що десь у дев’ятому класі в мене 
було бажання стати програмістом. У заклади, де я пра-
цював, приходило багато розробників, я де з ким із них 
продовжував спілкуватись, і я помітив, що навіть під час 
пандемії вони почуваються добре: працюють онлайн і 
мають стабільний заробіток. Я почав потихеньку вчи-
тись. 

У мене був велосипед, я катався, працюючи у Glovo, 
вчив Python. Чомусь  спочатку  обрав собі саме цю 
мову програмування. Але один друг сказав мені, що 
краще починати з JavaScript, бо це найлегше, й у веб- 
розробці найбільше вакансій, де треба знати JS та 
його фреймворки. Тож я перемкнувся на JS. Подивив-
ся декілька відосів і почав моніторити вакансії. Мене 
запросили на співбесіду, але довелось зізнатись, що 
не маю досвіду в JavaScript. Мені сказали, що з такими 
знаннями в компанію не візьмуть, але порадили про-
йти навчання в GoIT. Тож я зайшов на сайт, замовив 
дзвінок і взяв курс. 

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Вінницький національний 
аграрний університет. 
Механізація процесів 

Працював у кав’ярнях і барах 
протягом 5 років

Подивився декілька відео в 
ютубі про JS

Час пошуку роботи

Знайшов першу роботу після 
3-го місяця курсу, коли почали 
вчити JS

AZsoft.Rocks

FULLSTACK 
ONLINE

25 років

Я катався, 
працюючи               
у Glovo, і вчив 
Python

Software Engineer

Дмитро 
Галайський
Дмитро 
Галайський

Через три місяці 
після початку курсу 
я отримав першу 
роботу

Згодом, одразу після блоку HTML/CSS, я подумав, що верстку знаю — можна вже 
шукати роботу. Потроху дивився можливі варіанти, а після місяця JS знайома, яка 
працювала рекрутеркою, запитала, чи не хочу я піти до них верстальником. Мені 
це підходило, я хотів і працювати, і навчатись одночасно. Тож через три місяці після 
початку курсу я отримав першу роботу. Потім було повномасштабне вторгнення ро-
сії в Україну, у цей час я працював верстальником, але паралельно моніторив DOU 
та LinkedIn та вже через місяць продовжив шукати роботу і проходити співбесіди. 
Я пройшов у вінницьку компанію, закрив всі справи на попередній роботі й уже 
мав з понеділка виходити в офіс, але паралельно мені написали з Inforce, що шу-
кають Junior React-розробника. Я виконав тестове, пройшов співбесіду і перевірку 
англійської. Мені зробили офер, і я більше хотів в Inforce, тим паче, що у вінницькій 
компанії мені пропонували працювати з Vue, а мені імпонував React. Я швиденько 
написав у вінницьку компанію, перепросив та порадив їм свого однокурсника. Так 
я влаштувався на свою другу роботу в ІТ. 

Поради для студентів
●лМайте терпіння. Знайти роботу непросто, але точно можливо. Ваш результат зале-

жить від кількості поданих вами заявок. Просто не зупиняйтесь і шукайте. 
●лГарно оформте LinkedIn. І обов’язково відкрийте доступ, щоб вам могли написати 

люди, які не є у вас у друзях.
●лПередивіться додаткові відео Олександра Репети з TypeScript під час або після 

курсу React. Це якщо бачите себе React-розробником. 70–80%, що це може знадоби-
тись для тестового завдання або на співбесіді. 
●лПідготуйтесь до запитань рекрутера з англійської мови. Будьте готові розповісти 

про себе, ким ви себе бачите, з чим важким стикались у програмуванні.
●л Зробіть просте резюме, де одразу будуть помітні ваші технології та досвід. Також 

запасіться пет-проєктами — підійдуть домашки з курсу. 

https://www.linkedin.com/in/dimahalaiskiy/
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У мене вже було дві освіти: філологія і юридична, пра-
цювала юристкою. Але трапився ковід, і я вирішила, що 
хочу змінювати сферу. Під час пандемії пішла навчатись 
у GoIT. І знайшла свою першу роботу в ІТ у Німеччині, 
куди поїхала через війну. 

Блок HTML/CSS на курсі пройшов дуже легко і захо-
пливо, бо ти одразу бачиш результат і цим мотивуєш-
ся. Складно було, коли почався JavaScript. Це збіглось із 
тим, що в мене вся сім’я і я захворіли на ковід. Через це 
я пропустила багато занять, відстала від групи і занепала 
духом. Я хотіла зробити паузу в навчанні, але клієнт-ме-
неджерка Вікторія відмовила мене від цього, підтрима-
ла і спонукала наздоганяти групу. Я так і зробила, просто 
приділяла навчанню більше часу і швидко підтягнулась. 
Вікторія змотивувала мене, що я впораюсь, і так я не 
втратила два місяці та випустилась зі своєю групою.  

Я закінчила курс і ще взяла собі місяць на те, щоб за-
повнити прогалини, повторити матеріал, підготуватись 
до співбесіди. Але що більше я знала, то менше мені 
здавалось, що це так. Через місяць я почала розсилати 
резюме та створила сторінку на сайті фрилансерів. Але 
почалась повномасштабна війна, була повна розгубле-

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Київський національний 
лінгвістичний університет. 
Філолог іспанської мови
Київський національний 
університет імені Тараса 
Шевченка. Право

Юридична, юристка в 
компанії-провайдері інтернет-
послуг

Нульовий

Час пошуку роботи

В Україні — пів року,                     
в Німеччині — 3 тижні

BAUHAUS у Німеччині

FULLSTACK 
ONLINE

34 роки

Мови 
програмування, 
як будь-які 
інші мови, 
забуваються, 
якщо їх не 
практикувати

Fullstack + Google Cloud Engineer

Дарія 
Ніколаєва
Дарія 
Ніколаєва

Що більше я знала, 
то менше мені 
здавалось, що це так

ність. Спершу я не могла зібратись та зосередитись, але потім завдяки чоловікові це 
вдалось. Він говорив мені, що навіть якщо ми в підвалі й постійно гудуть тривоги, не 
потрібно просто сидіти, треба продовжувати щось робити, щоб абстрагуватись від 
того, що відбувалось, і ще знайти роботу. Я слухала лекції та практикувалась, адже 
мови програмування, як будь-які інші мови, забуваються, якщо їх не практикувати. 

Згодом ми з сім’єю вирішили, що я з дітьми виїду за кордон — так безпечніше ніж 
залишатись в Україні. Ми поїхали до Німеччини, і я розуміла, що мені потрібна робота 
навіть не стільки, щоб відволіктись, а щоб мати кошти для життя в цій країні. Ми не 
знали, на який період там лишатимемось, можливо, надовго.

Я шукала роботу в LinkedIn. Німеччина поділена на федеральні землі, спочатку я 
дивилась там, де була зареєстрована, потім вже по всій країні. Відправляла резюме 
та писала мотиваційний лист, навіть якщо не було вакансій. Майже всі відповідали: 
хтось писав, що немає вакансій чи у мене недостатньо досвіду, а хтось навіть попри 
це запрошував на інтерв’ю. У мене інтерв’ю були розписані на 2–3 тижні майже на 
кожен день. 

Коли мені призначили інтерв’ю в компанію, де я тепер працюю, у мене була лише 
доба на підготовку. Я почала повторювати все, що можна. Але перша співбесіда була 
про життя, щоб подивитись на мої софт скіли: говорили про досвід, що я робила ра-
ніше, про мої хобі. Це був діалог: я розповіла про себе, а Team Lead, який проводив 
інтерв’ю, про себе. Через декілька днів він надіслав мені запрошення на наступну спів-
бесіду, вона тривала близько 5 годин з чотирма людьми поспіль з кількома невелики-
ми перервами. Співбесіди з HR і з рекрутером, де перевіряли на конфліктність. Технічні 
співбесіди — лайв-кодинг і на другій перевіряли, чи вмію я користуватись GitHub.

У Німеччині не заведено змінювати сферу, тож на кожній співбесіді мені доводи-
лось розповідати, чому я перейшла в ІТ. Але є винятки: у нас є колега, якому 57 років, 
і це його перша робота в ІТ, а Team Lead на 20 років молодший, і це не проблема. Тут 
усі рівні: жінки, чоловіки, вагітні жінки, заміжні, який у вас вік — дійсно немає різниці. 

https://www.linkedin.com/in/dariia-nikolaieva-a2075b9/
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Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Тернопільський національний 
технічний університет імені 
Івана Пулюя. Психологія (1 рік)
Університет Вістула у Польщі. 
Інженерія програмного 
забезпечення

Студент

Почав з марафону GoIT

Під час курсу потрапив                   
в інтернатуру SoftServe

AMC Bridge

FULLSTACK 
ONLINE

19 років

Software Engineer

Я вирішив спробувати на марафоні GoIT, чи моє це — 
писати код та бути ІТ-спеціалістом. Там я отримав пер-
шу інформацію про ІТ, перші методи написання коду та 
зробив свій перший простенький сайт-візитку. Я зрозу-
мів, що ІТ — це моє, і я хочу продовжувати розвиватись 
у цьому напрямі.

SoftServe — це мій перший у житті досвід працевлаш-
тування. З першого разу ще під час курсу я пройшов 
в інтернатуру, це вже був першй крок до повноцінної 
роботи. І паралельно з інтернатурою я прискорено за-
кінчував курс GoIT, швидко допройшов поточний блок 
зі своєю групою, а наступний — з іншою. 

Порада
Не паритись, а вчитись. Можна робити щось як з лег-

кістю, так і з важкістю. Як це буде, залежить від людини, 
а результат, імовірно, скрізь буде однаковий. Коли ви 
щось не розумієте, головне хоча б додивитись відео до 
кінця, пройти весь модуль і трошки почекати, не бігти 
одразу за додатковим матеріалом, а закінчувати те, що 
ви зараз вчите. Вірогідно, до кінця не те, що модуля, до 
кінця відео, за наступні п’ять хвилин, ви це зрозумієте. 

З першого разу 
ще під час курсу 
я пройшов в 
інтернатуру 
SoftServe

Владислав 
Баб’як

Завтра вам відкриється те, що зараз є закритим. Якщо цього не станеться, то можете 
загуглити в кінці модуля, коли у вас вже почне складатись картинка. Це нормально, 
коли вивчив, приміром, третій модуль, а розуміння про нього приходить на п’ято-
му-шостому. Ненормально себе навантажувати, щоб зробити все одразу, аби все 
зрозуміти, краще йти за структурою курсу — це я усвідомив з часом.

Не паритись, 
а вчитись

https://www.linkedin.com/in/vladpp/
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До ІТ у мене була своя мережа шиномонтажів, бізнес 
вже працював без мене, і я хотів зайняти свій час. Тепер 
працюю у великій ІТ-компанії у Німеччині. Офіс у прямому 
сенсі величезний — на пів вулиці, легко можна заблукати. 

Працевлаштовувався дуже стресово та швидко, після 
повномасштабного вторгнення росії в Україну. Це був 
неприємний досвід — терміново шукати роботу та в 
поспіху переїжджати. Але вдалось працевлаштуватись 
з першого разу. 

Мене лякали, що після резюме прийде відповідь аж 
через місяць, і ще потім два тижні будуть морозитись. 
А мене десь через годину після інтерв’ю набрали та 
сказали, що якщо я готовий, то можемо оформляти до-
кументи. Я навіть трішки здивувався, що мене взяли 
одразу в таку солідну компанію.

Німеччина — бюрократична країна, приблизно мі-
сяць у мене пішов на документи. За короткий час тут я 
поштою отримав більше листів ніж за все життя. Навіть 
якщо мені просто треба підписати якийсь документ, і я 
можу це зробити онлайн, то мені все одно надсилають 
ще фізичну копію на пошту. 

Здивувався, що мене 
взяли одразу в таку 
солідну компанію

Дмитрій 
Бабюк
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Дві незавершені вищі освіти. 
Київський національний 
торговельно-економічний 
університет. Підприємництво та 
комерційна логістика
Одеська юридична академія. 
Право, кримінальна юстиція. 
Пiзнiше перевiвся на факультет 
кібербезпеки 

Підприємництво у сфері 
обслуговування автомобілів

До курсу декілька разів починав 
вчити JS, але в іншому — з нуля

Час пошуку роботи

1 тиждень під час курсу

CGI | IT and business consulting 
services у Німеччині

BOOTCAMP 
ONLINE

22 роки

Бонуси від компанії
Сеньйорам у компанії за потреби лізингують автомобілі, допомагають із житлом 

та дають кредитну картку на 50 тисяч євро на робочі витрати. Непогана мотивація 
стати сеньйором, я стараюсь. І навіть мені дали знижку 30% у п’ятизірковому готе-
лі, що розташований біля офісу, дають місця для паркування та є знижки в сусідніх 
ресторанах. Мені подарували новий айфон для особистого користування та ноутбук 
для роботи. За рік вже два рази підвищили та до кінця цього контракту укладемо 
безстроковий контракт з ринковою зарплатою у Німеччині та рівнем мідл. Якщо 
працювати за безстроковим контрактом, можна брати кредити під європейські від-
сотки, лізинги й таке інше. 

Також зі схожих мотивів в університеті з юридичного профілю перевівся на фа-
культет кібербезпеки, адже якщо диплом пов’язаний зі сферою роботи в Європi, то 
набагато легше отримати Blue Card для роботи та життя. 

https://www.instagram.com/d__babiuk/


100  ІСТОРІЙ УСПІХУ34 35100  ІСТОРІЙ УСПІХУ

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Університет Кодоланьї Яноша, 
Угорщина. Фінанси та кредит, 
міжнародна економіка

Нерухомість

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

За день до початку блоку        
Node.js

Fintech Farm

BOOTCAMP 
ONLINE

27 років

До ІТ я був рієлтором, сім років займався нерухомістю, 
і в мене є невеличка фірма, що досі працює. З початком 
повномасштабного вторгнення росії в Україну я втратив 
значну частку роботи, тому треба було шукати іншу робо-
ту. А про ІТ почав задумуватись ще раніше — коли стався 
локдаун, щоб почати працювати віддалено. 

Наразі працюю в компанії Fintech Farm, що розробляє 
банки у різних країнах світу — аналоги Monobank. Я почав 
шукати роботу ще після першого домашнього завдання, 
відправив 300+ резюме на різних платформах. Фідбеків 
було небагато і щоб зрушити тишу з місця, змінив свою 
аватарку на фото своєї собаки. Не закликаю вас теж так 
робити, але спрацювало. Мені принаймні сказали: «О, гар-
ний песик». 

Про співбесіди
Для підготовки до співбесід нам у GoIT давали таблицю 

з запитаннями з HTML/CSS, JavaScript, React. Я добре орі-
єнтувався в цій таблиці, і я знав все, про що мене запиту-
вали. Зі 100% запитань 10–20% — це HTML/CSS — базові за-
питання: що таке верстка, семантична верстка, блоковий 
та строковий елемент, різниця між margin і padding. При-
близно 50% з JavaScript — базові питання на перебори в 

Коли розповідаєте 
про себе на 
співбесідах, треба 
це робити так, щоб 
вам не поставили 
більше жодного 
запитання

Ілля 
Класон
Javascript Developer

Для підготовки 
до співбесід 
нам у GoIT 
давали 
таблицю з 
запитаннями, 
я добре в ній 
орієнтувався, 
і я знав все, 
про що мене 
запитували

масивах; про event loop, як відкривати багатопоточність, змоделювати її через макро- і 
мікротаски; що таке Promise, Rest API, запити, Get, Post, Delete, Patch та інше. React — 
класові та функціональні компоненти та різниця між ними; також запитують про опти-
мізацію React, використання Higher-Order Component. Загалом майже всюди запитують 
одне і те ж, декілька запитань можуть відрізнятись. 

 
Співбесіди зазвичай проходили стандартно: з HR, технічна, а потім з Team Lead чи Tech 

Lead. Але деякі компанії проводять експрес-співбесіди, де запитують усе разом, переві-
ряють софтскіли, англійську та технічні знання за один раз. Загалом запитують, що спо-
добалось у компанії або ким бачиш себе через три роки, або — що б ти хотів робити в 
цій компанії (спочатку  розказують, чим займається компанія), чому відгукнувся саме на 
цю вакансію, де працював, про життєві принципи та хобі. 

Коли розповідаєте про себе на співбесідах, треба це робити так, щоб вам не поставили 
більше жодного запитання. Компанія, де нині працюю, займається серверною політи-
кою, я це знав і почав розказувати все, що я робив на Bootcamp: сервери, запити, оброб-
ка, логіка — і хвилин 20 про це розповідав. 

Поради для студентів
●лВірте в себе і знайдіть мотивацію, для чого ви це робите, бо навчатись будете пів 

року щодня, навіть на вихідних. 
●лЩодня виконуйте завдання, дивіться матеріали, вкладайтесь у дедлайни. 
●лЯкщо є така можливість, йдіть на Bootcamp. 

https://www.linkedin.com/in/illia-klason-285478242/
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Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Одеська національна академія 
зв’язку ім. О. С. Попова. 
Мережі та системи поштового 
зв’язку

Продаж. Sales Manager 
харчових продуктів

Досвід в IT до курсу

Прочитав 2 книжки про 
тестування та інфу про сферу 
на DOU та різних інших 
ресурсах

Час пошуку роботи

2,5 місяця, почав шукати під час 
курсу

Ajax Systems

QA 
ONLINE

26 років

З 18 років я працював у сфері продажу, але постій-
но думав про ІТ. Одного дня вирішив: «Досить думати, 
треба пробувати». Я почав підчитувати статті про ІТ, 
книжки та заглядати на форуми, де спілкуються айтів-
ці. Паралельно з цим я пішов на курс і  продовжував 
працювати на своїй попередній роботі. Після активно-
го робочого дня сконцентруватись на навчанні — ще 
той виклик. Але результат того вартий. Нині я працюю 
QA Engineer в Ajax Systems, де займаюсь тестуванням 
програмного забезпечення — операційної системи ре-
ального часу Malevich. 

Тестування — творче заняття, де немає рамок. Для ро-
боти тестувальника та процесу тестування софт скіли 
навіть важливіші за хард скіли. Треба комунікувати з 
усіма людьми з команди таким чином, щоб вашій робо-
ті не заважали особливості вашого характеру чи інших 
людей, головне — випустити продукт. 

Коли шукав роботу, я вів табличку в Excel, куди запи-
сував, скільки зробив відгуків і скільки мені прийшло 
відповідей, скільки співбесід пройшов і скільки зава-
лив. Я зробив 197 відгуків на вакансії, з яких вийшло 7 
співбесід. Щоразу від першого етапу співбесіди мені 

Досить думати, 
треба пробувати

Олександр 
Чабан
QA Engineer

впродовж півтори доби відповідали, чи проходжу далі. На співбесіді в Ajax було 20 
запитань і пів години на те, щоб у гугл-формі дати на них відповіді. 

Поради для студентів
●лПовторюйте теорію. Перечитуйте силабус ISTQB, передивляйтесь курс ISTQB GoIT, 

терміни запам’ятовуйте англійською мовою. 
●лРобіть всі тестові завдання. Таким чином ви отримуватимете досвід. 
●лНе брешіть у резюме. 
●лУважно читайте вимоги до кандидата. Це допоможе краще підготуватись до спів-

бесіди саме на цю позицію, на яку ви подавались, врахувати, на що саме компанія ро-
бить акцент. Наприклад, в Ajax була одна з вимог — розуміння мережевої моделі OSI. 
●лПросіть зворотний зв’язок. Ви маєте розуміти свої зони розвитку, щоб покращи-

тись і не повторювати помилки. 
●лЯкщо є така можливість, працюйте з офісу. Так ви на місці з’ясовуватимете з ко-

мандою значну частку питань, що виникають.

Тестування — 
творче заняття, 
де немає рамок

https://www.linkedin.com/in/oleksandr-chaban
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Курс Вік

Попередня сфера

Освіта

Дніпровський державний 
університет внутрішніх справ. 
Право

Працювала адміністраторкою, 
але паралельно для роботи 
вивчала рекламу та маркетинг 

Досвід в IT до курсу

Вже працювала SMM 
в IT-компанії

Час пошуку роботи

Під час курсу

FULLSTACK 
ONLINE

27 років

До своєї роботи мрії я вже сім років працювала SMM, 
зловила вигорання та пішла на курс Fullstack, щоб змі-
нити професію. Але SMM не відпустив мене, я відпочи-
ла, накопичила нових креативних ідей та з новим запа-
лом повернулась у сферу. 

Коли я починала, не було ні курсів, ні знайомих, які б 
розбирались у соцмережах, бо тоді лише зароджував-
ся цей напрям роботи, бізнеси тільки починали вико-
ристовувати цей інструмент. У суспільстві така професія 
сприймалася лише, як постинг картинок, але це на-
справді багато аналітики. У маленьких компаніях і тек-
стом, і аналітикою, і дизайном, і комунікацією з аудито-
рією займається одна людина, а у великих компаніях на 
цих позиціях працюють різні люди.

Раніше SMM-ники вчились методом напрацювання, 
експериментували, перевіряли гіпотези. Тепер я трішки 
заздрю початківцям, бо є курси з маркетингу і SMM, де 
фахівці компетентно та структуровано пояснюють, що 
до чого, надають відповіді на ваші запитання. 

Мій чоловік вчив Java, і я теж вирішила спробувати тех-
нічний напрям в ІТ. Пройшла марафон, зробила сайт та 

Якщо вам подобається 
ваш проєкт, який ви 
будете вести як SMM-
ник, то це 50% успіху, 
що все буде круто, і 
ви не підете з роботи 
через три місяці

Юліана 
Клусін
SMM Team Lead, NDA

Що більше ви будете 
надихатися різними 
сторінками, то більше 
генеруватимете ідей

захопилась навчанням, але мене більше тягнуло в комунікації та SMM, а не кодинг. 
Мені подобались командні проєкти, я була Team Lead та Scrum Master: спілкування, 
зідзвони, бачення того, як ми разом з командою будемо реалізовувати проєкт — це 
мене надихало.

Посеред курсу я створила та заповнила профіль на LinkedIn, вказала свій досвід у 
SMM і що навчаюсь у GoIT. Як то кажуть: «Все, тепер чекаю офер». Мені написали з 
ІТ-сфери. Я дуже зраділа, бо знала цю сферу зсередини та хотіла працювати саме з 
цією тематикою. Якщо вам подобається проєкт, який ви будете вести як SMM-ник, то 
це 50% успіху, що все буде круто, і ви не підете з роботи через три місяці.

На цій роботі я була в декреті два тижні, так мало, бо дуже люблю роботу й за цей 
час з’явилась купа нових ідей, які мені хотілось втілити. Нині в мене маленька дитина, 
і в такому разі особливо дуже важливі скіли — планування і гнучкість. 

Поради для SMM-ників
●лСлідкуйте за трендами. Якщо ви випадаєте зі сфери, то, умовно, через пів року 

ви вже будете не в контексті, не знатимете, що додались Reels чи що таке TikTok.  
Навчайтесь, проходьте курси, дізнавайтесь про нові функції соцмереж.
●лТренуйте надивленість. Що більше ви будете надихатися різними сторінками, 

то більше генеруватимете ідей. Дивіться, як працюють інші SMM-ники, запитуйте, 
розбирайте кейси, що спрацьовує, а що ні.
●лЗнайдіть ком’юніті SMM-ників. Ви можете запитати пораду в інших, вони могли 

стикатись з проблемою, яку ви намагаєтесь розв’язати, або підкинути ідей. У профе-
сійних ком’юніті можуть обговорювати такі деталі, на які ви не звертали уваги, але 
вони вам знадобляться у роботі. 
●лАналізуйте потреби та вподобання аудиторії та цікавтесь у замовника його ба-

ченням, що він хоче, аби розповідала сторінка його бізнесу, щоб генерувати найв-
лучніший контент.

https://www.linkedin.com/in/juliana-clusin
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Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Краматорський коледж 
Донецького національного 
університету економіки і 
торгівлі імені Михайла Туган-
Барановського. Технолог 
харчової промисловості  
Донбаський державний 
педагогічний університет. 
Психологія

Працював барменом 
та баристою

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2–3 місяці під час курсу

Fintech Band — команда 
розробників monobank

FULLSTACK 
ONLINE

25 років

Я навчався спочатку на 
кухаря-технолога, а потім 
на психолога. Працював 
барменом та баристою, 
але у цьому занятті не-
має кар’єрного зростання 
— навчився малювати ла-
те-арт, і на цьому все. Тому 
вирішив піти в ІТ. Але в 
математиці та інформати-
ці у школі я розбирався не 
дуже добре, тому на початку 
думав, що не зможу. Але ро-
бив домашку за домашкою, 
вдавалось, і сумніви минули.

Нині я — Frontend-роз-
робник у компанії Fintech 
Band у Дніпрі, наш голов-
ний продукт — monobank, 
займаюсь еквайрингом і 
переносом сайту на нову 
технологію Nuxt III — це 
надстройка Vue з SSR 
(Server Side Rendering).

 
У мене залишається інте-

рес до коду, це заворожує 
— як от я пишу один текст, 
запускаю скрипт — і він пе-
рекладає на всі інші мови. 
Я не розумів, як це було 
зроблено, потім з’ясува-

лось, що це не так складно, 
як здається. Але все одно 
«магія» захоплює.

Поради для 
студентів
●лБагато гугліть та не бій-

тесь зізнаватись, що ви чо-
гось не знаєте. 
●лПробуйте робити тесто-

ве, навіть якщо не знаєте, 
як. Так ви розвиваєтесть у 
кодингу і можете додати 
це тестове у портфоліо на 
GitHub. 
●лРозв’язуйте задачки на 

Codewars. 
●лЯкщо згодні на рело-

кейт, пишіть це одразу в 
резюме.
●лРезюме пишіть англій-

ською, щоб можна було на-
діслати в європейські ком-
панії.
●лНе сумнівайтесь у собі, 

будьте позитивно налаш-
товані. Навіть якщо ви не 
вважаєте, що оптимізм 
— це добре, погодьтесь, 
оптимістичний настрій до-
помагає зробити так, щоб 
вдавалось.

Яків 
Хомилєв   

«Магія» скрипту захоплює

Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Національний університет 
кораблебудування імені 
адмірала Макарова. Економіка 
підприємства

Банківська, керівниця відділу 
зарплатних проєктів

Нульовий

3 тижні під час курсу, почала 
шукати на блоці з React

Insart

BOOTCAMP 
ONLINE

36 років

На останній позиції у бан-
ку я працювала більше як 
4 роки і вже думала, куди 
переходити і як розвива-
тись далі. Я хотіла в ІТ, бо 
це перспективно. Але коли 
я дивилась описи вакан-
сій, розуміла, що нічого 
не знаю, і думала, що це 
не для мене. Я завагітніла 
і вже вирішила, що після 
народження дитинки не 
повернусь працювати за 
попереднім фахом. Через 
3–4 місяці після пологів я 
призвичаїлась і завдяки 
донечці та підтримці чоло-
віка наважилась на те, щоб 
з нуля переходити в зовсім 
незнайому сферу. 

Для мене робота та само-
реалізація — це важлива 
частина життя. Я хотіла здо-
бути перспективну профе-
сію і разом з тим — працю-
вати віддалено. Я уявляла, 
як розповідатиму донечці 
свою історію життя, хотіла 
бути прикладом для неї. 

Одразу після блоку з 
React я почала шукати 
роботу. Для працевлаш-
тування я робила все, як 
радить GoIT: підготувала 
резюме, заповнила про-
філь у LinkedIn, скинула це 
кар’єрному сервісу, вони 
заапрувили — і почала 
відгукуватись на вакан-
сії. Я зареєструвалась і на 
Rabota.ua, і Work.ua, але 
це зайве, достатньо DOU 
і Djinni. Як радить кар’єр-
ний сервіс, я записувала 
у файлик, в яку компанію, 
коли відгукнулась і поси-
лання на вакансію. Щоб 
отримати 3 запрошення на 
співбесіди, я відгукнулась 
десь на 30 вакансій.

Тепер я працюю і про-
довжую розвиватись — вчу 
англійську, передивляюсь 
відео з курсу GoIT, вивчаю 
додаткові матеріали з 
JavaScript та розбираюсь з 
новими технологіями і біб- 
ліотеками. 

Марія 
Шитикова   

Я уявляла, як розповідатиму 
донечці свою історію життя, хотіла 

бути прикладом для неї

Javascript Developer

https://www.linkedin.com/in/yakov-homylev/
https://www.linkedin.com/in/masha-shytykova-a28b8b15b
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13 років я викладала 
англійську мову в різних 
школах України та за кор-
доном. Але останні 2 роки 
я вже думала про те, що 
потрібно рухатися далі. Я 
точно знала, що хочу в ІТ, і 
намагалась визначитись, у 
чому саме мені розвивати-
ся: дивилась ютуб-канали, 
читала статті, проходила 
марафони — так дізналася 
про напрям UX/UI-дизайн.

Курс GoIT тривав 10 міся-
ців, на початку навчання я 
поставила собі за мету, що 
через пів року від початку 
курсу виходитиму на ринок 
праці. У запасі в мене зали-
шалося 4 місяці: закінчува-
ти курс і паралельно шука-
ти роботу. Ми не знаємо, 
знайдемо роботу за місяць 
чи за чотири, тому краще 
робити це паралельно з 
навчанням. У мене так збіг-
лося, що 6 місяців курсу 
минали на Новий рік, я від-
святкувала і два тижні на 
новорічних святах форму-

вала портфоліо, складала 
резюме та писала супро-
відний лист. Я відправила 
близько 10 резюме на пози-
цію Junior UX/UI Designer, 
і мені відповіли 2 компа-
нії. Я зробила 2 тестових 
завдання: одне було по 
CRM-системі — дашборд, а 
інше — потрібно було зро-
бити лендинг. Друге — це 
було завдання, щоб по-
трапити на стажування в 
компанію Andersen. Потім 
на технічному інтерв’ю ми 
обговорювали мою лен-
дингову сторінку: чому я 
обрала такі кольори, чому 
такий шрифт, чи врахува-
ла accessability й таке інше. 
Технічне інтерв’ю прохо-
дило на основі виконаної 
роботи, і потрібно було 
пояснити, чому я зробила 
її саме так. Завдяки курсу 
GoIT у мене були знання 
про колористику, типогра-
фіку, і я могла захистити 
свій лендинг. Я пройшла 
стажування, і тепер — UX/
UI Designer. 

Ольга 
Гладир   

Технічне інтерв’ю проходило на 
основі виконаної роботи й потрібно 

було пояснити, чому я зробила її 
саме так

UX/UI Designer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Український інститут 
лінгвістики та менеджменту. 
Філологія (англійська мова)
Вісконсинський міжнародний 
Університет (США) в Україні. 
Бізнес адміністрування (MBA)
Київський університет імені 
Бориса Грінченка. Початкова 
освіта та викладання

Сертифікована вчителька 
англійської мови

Ще один курс з дизайну              
(2 місяці)

2 тижні під час курсу

Andersen

UX/UI DESIGN 
ONLINE

33 роки

Я працював у юриспру-
денції, починав з помічни-
ка судді, потім — старшим 
юристом — еквівалент 
сеньйора. Але сталась вій-
на, і почались скорочення 
співробітників, що дійшло 
до мене також. І я вирішив 
спробувати себе в іншій га-
лузі, бо хотілося більше ніж 
я вже мав і вмів. У юриспру-
денції я займався схожим 
на тестування — контролю-
вав якість документів, щоб 
все було за законом. Тож 
мені найбільше імпонував 
цей напрям в ІТ.

Десь за три тижні до кін-
ця курсу я почав шукати 
роботу. Відправив десь               
60 резюме, але відповідей 
було лише близько 10%, 
і ось — з однієї компанії 
мені зателефонувала HR. Я 
пройшов тест і усну пере-
вірку англійської мови, ми 
пройшлись по софт скілах, 
потім була ще одна співбе-
сіда з менеджером. Так я 
отримав офер після першої 
співбесіди. 

Потім 3 місяці тривав вип- 
робувальний термін. У цей 
час потрібно максимально 
проявити себе, розібратись 
у всьому та уточнити поки 
ви нова людина, і вам все 
пояснюють та допомага-
ють.

Поради для 
студентів
●лРозсилайте якнайбіль-

ше резюме. Не тільки туди, 
де вказано — без досві-
ду, а й від пів року. Таким 
порогом відсіюють багато 
людей, які не наважуються 
відправити своє резюме. 
●лГотуйте резюме одра-

зу англійською мовою. Так 
більше шансів знайти ро-
боту, ніж якщо у вас буде 
резюме українською.
●лСформулюйте цілі так, 

щоб ви могли їх чітко озву-
чити. Роботодавець ди-
виться на ваші цілі та, від-
повідно, формує свої цілі 
щодо вас.  

Віктор 
Лебедєв   

Роботодавець дивиться на ваші 
цілі та, відповідно, формує свої цілі 

щодо вас

QA Engineer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Національна академія 
внутрішніх справ. Право

Юриспруденція. Працював 
помічником судді, потім 
старшим юристом на 
підприємствах

Нульовий

Час пошуку роботи

1,5 тижня, знайшов роботу          
за 2 тижні до кінця курсу

GeeksForLess

QA 
ONLINE

32 роки

https://www.linkedin.com/in/olga-gladyr-8624a530/
https://www.linkedin.com/in/viktor-lebedev-4a6415196/
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Я пробувала різні роботи, 
але все це було не те. До 
декрету працювала за міні-
малку в економічному від-
ділі підприємства. Розуміла, 
що там немає перспектив, і 
заробітна плата не змінить-
ся навіть через п’ять років. 
Уже в декреті я займалась 
маркетингом соціальних 
мереж. Але постійно зму-
шувала себе прокидатись, 
щоб працювати. Тоді вирі-
шила  спробувати себе в ІТ.

Рада, що пройшла тест-
драйв і спробувала різно-
манітні професії. До цього 
я хотіла йти на дизайн, але 
усвідомила, що це не зов-
сім те, чого я хочу. Завдяки 
тест-драйву я зрозуміла, що 
я не гуманітарна особа, а 
технічна. Хоча все своє жит-
тя думала навпаки. І я пішла 
в тестування.

Перша ж моя технічна спів-
бесіда закінчилась офером. 
Вона складалася з чотирьох 
етапів. Перший — це теле-
фонна розмова з рекруте-
ром, де були базові запи-

тання про досвід, чи я знаю 
SQL та чи працювала з Jira. 
Були ще такі запитання: 
чому саме ІТ та тестування, 
очікування від компанії та 
мої цінності. Якщо прохо-
дите етап рекрутера, вам 
дають тестове завдання. 
Якщо воно сподобалося, 
то вас запросять на техніч-
ну співбесіду, зазвичай її 
проводить Teach Lead. На 
цій співбесіді в мене за-
питували клієнт-серверну 
архітектуру, статус-коди, 
Postman, API.

Порада для 
студентів

Протестуйте майбутню 
сферу. Зробіть маленькі 
кроки, щоб зрозуміти, чи це 
дійсно ваше. Знайдіть туто-
ріал, пробний курс з обра-
ного напряму — спробуйте 
та подивіться, чи вам спо-
добається. Якщо ви будете 
постійно змушувати себе, 
ви будете вигорати, а це 
погано впливатиме на про-
дуктивність і на ваше життя 
загалом.

Вікторія 
Логунова   

Протестуйте майбутню сферу. 
Зробіть маленькі кроки, щоб 
зрозуміти, чи це дійсно ваше

QA Engineer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Полтавська державна 
аграрна академія. Технолог 
перероблення продукції 
тваринництва, економіст

Економіка, потім таргетинг

Нульовий. Тільки до початку 
курсу прочитала список 
рекомендованої літератури

SpotOn

QA 
ONLINE

26 років

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Національний транспортний 
університет. Вантажні 
перевезення та логістичне 
управління (бакалавріат). 
Розумний транспорт та 
логістика для міст (магістратура)

Експортна діяльність у 
компанії, що володіє брендом 
«Dnipro-M»

Нульовий

6 місяців

Digital Forces of Ukraine,                 
ГО «МО «Молоде покоління»

PM 
ONLINE

26 років

Я працюю PM на проєк-
ті Digital Forces of Ukraine, 
що займається боротьбою 
з російською навалою на 
цифровому рівні: розро-
бляємо проєкти для ци-
вільних, розповідаємо про 
війну росії проти України, 
протидіємо пропаганді.

До ІТ я вивчав логістику 
та економіку. Коли я всту-
пав до університету, хо-
тів поїхати до Німеччини, 
бо ця країна одна з най-
розвиненіших у сфері ло-
гістики, проте коли я по-
вернувся до України, то 
побачив зворотний бік цієї 
спеціальності. Деякий час 
я працював за фахом, але 
захотів змінити свій курс. Я 
вже займався реалізацією 
проєктів та комунікаціями, 
тому обрав PM в IT.

Мій пошук роботи при-
пав на воєнний час, тому 
джуну було непросто пра-
цевлаштуватись. У мене 
було близько 20 співбесід, 
які в середньому тривали 
по 30 хвилин. Здебільшого 
були усні завдання, де да-

вали ситуацію та 5–10 хви-
лин — і треба було озвучи-
ти свої міркування. 

Мені відповіли з ГО, де 
я досі працюю. Потім от-
римав відгук на резюме 
з проєкту Digital Forces of 
Ukraine. На співбесіді ос-
новним плюсом був мій 
досвід PM на волонтер-
ських проєктах.

Спочатку я відгукувався 
лише на ті вакансії, куди я 
підходив. Потім мені пора-
дили змінити тактику — і я 
почав дивитись на реле-
вантність мого резюме до 
вакансії та вносити зміни. 
Також приділяв увагу лис-
ту-відгуку на вакансію. 

Поширеною помилкою 
є те, що шукачі чекають на 
відповідь або займаються 
пасивним пошуком. По-
трібно розсилати резюме 
в якомога більше компаній, 
не чекати відповідей — та-
кий підхід допоможе вам 
швидше знайти роботу і 
навіть дасть змогу обирати.

Стась 
Колесников   

Я працюю PM на проєкті Digital 
Forces of Ukraine, що займається 

боротьбою з російською навалою на 
цифровому рівні

Project Manager на проєкті Digital Forces of Ukraine 
та Project Manager у ГО «МО «Молоде покоління»

https://www.linkedin.com/in/viktoriia-lohunova
https://www.linkedin.com/in/stas-kolesnykov/
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На блоці з JavaScript я 
пішов у Rozetka писати 
імейл-листи на HTML, CSS і 
трішки на JS. Але там робо-
ти було на пів дня, і я вирі-
шив спробувати влаштува-
тись ще в одну компанію, 
цього разу закордонну. 

Ще коли я навчався в ко-
леджі, мені треба було пе-
рекладати великі надруко-
вані тексти з англійської, 
але мову я знав поганень-
ко. Я знайшов застосунок 
Abbyy, де можна було роз-
пізнати текст. Відтоді мріяв 
працевлаштуватись у цю 
компанію. Але моє життя 
на 10 років пішло не  цим 
шляхом. На деякий час я 
став електриком, бо дове-
лося підтримувати сімей-
ний бізнес.

Вакансію в Abbyy я шу-
кав цілеспрямовано на 
їхньому сайті в розділі 
«кар’єра». Вони дали мені 
тестове завдання — зро-
бити дві сторінки: перша 
— додати нотатку, змінити 
та видалити нотатку, дру-
га — зробити щось схоже 

на Microsoft To Do, тільки 
без інтеграції календаря 
і ще додаткових функцій. 
Потім мені надіслали ще 
одне тестове — додати ав-
торизацію через Google та 
Facebook. Я зробив, і мені 
надіслали інвайт на спів-
бесіду. Я хвилювався, бо 
потрібно було говорити 
англійською, проте на спів-
бесіді мені просто сказали, 
що вітають у команді та від 
мене було потрібно лиш 
декілька слів.

Поради для 
студентів
●лСамостійно робіть ма-

ленькі проєкти, окрім до-
машок. Так ви ще більше 
відточите свої навички.
●лРозбирайтесь з Figma 

та іншими зеро-кодинг про-
грамами. Цей напрям теж 
стрімко розвивається, та ро-
бота добре оплачується. 
●лНе кидайте ІТ. В ІТ є 

не лише програмування, 
ви можете знайти себе в 
3D-моделюванні, SEO-про-
суванні чи будь-якій іншій 
професії, але в цій сфері. 

Анатолій 
Булах   

Напрям зеро-кодингу теж стрімко 
розвивається, та робота добре 

оплачується

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Коледж інформаційних 
технологій та 
землевпорядкування 
Національного авіаційного 
університету. Розробка ПЗ
Національний авіаційний 
університет. Комп’ютерна 
інженерія

Збирав ПК та ремонтував 
електродвигуни

Досвід в IT до курсу

Працював із залізом ПК та 
вже знав HTML/CSS

Час пошуку роботи

5 місяців під час курсу

Rozetka та ABBYY Europe 
GmbH

FULLSTACK 
OFFLINE

25 років

Frontend React Developer
Frontend Vue Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Київський національний 
університет будівництва 
і архітектури. Інженер-
будівельник

Працював у торгівлі, 
проєктувальником, 
далекобійником та водієм 
бетоновоза

Нульовий

Приблизно 3 місяці 
активного пошуку, почав 
шукати роботу після 
модуля з React

ModernExpo

FULLSTACK 
ONLINE

31 рік

Інженер-програміст 1-ої категорії

У мене був досвід різної 
роботи: я працював проєк- 
тувальником, займався тор-
гівлею, був далекобійником 
— їздив Європою. Остання 
моя робота — водій бетоно-
воза, тоді я почав навчатися 
на курсі та спеціально знай-
шов таку роботу, щоб вве-
чері приділяти більше часу 
навчанню. 

На початку фінально-
го проєкту я вже працев-
лаштувався. Я подав ре-
зюме на одну з вакансій, 
там було вказано React та 
Vue. Десь через тиждень 
мені передзвонили, ми по-
спілкувалися, і все затихло 
приблизно на тиждень. Я 
почав коректно і ввічли-
во нагадувати їм про себе. 
Мені знову запропонували 
зідзвонитися, тільки вже з 
усією командою. Вони за-
питували по проєкту, який 
я робив на курсі, подиви-
лися домашні завдання 
— їм все сподобалося, але 
знову далі був тиждень 
тиші. Комунікація з ком-

панією тривала більше як 
місяць. Я знову почав про 
себе нагадувати — і мені 
дали тестове. Я його вико-
нав, і знову тиша. Я напи-
сав ще, спитав щодо тесто-
вого, чи потрібно щось 
виправити або доповнити. 
Мені знову зателефонува-
ли та вже запропонували 
офер, тільки з одним нюан-
сом — вони пишуть на Vue. 
І сказали, що в мене є тиж-
день, щоб підучити й потім 
йти на стажування. Моя 
робота почалась з того, 
що мені давали маленькі 
завдання, я їх виконував і 
таким чином вивчав Vue. 

Порада для 
студентів

Не бійтеся відправляти 
своє резюме. Часто сту-
денти пишуть, що хочуть 
передивитися уроки або 
перечитати конспекти. 
Але ідеального моменту не 
буде, тому стукайте у двері, 
подавайтесь куди можна — 
і вам відкриють.

Олександр 
Степанишин  

Ідеального моменту не буде, тому 
стукайте у двері, подавайтесь куди 

можна — і вам відкриють

https://www.linkedin.com/in/anatoliy-bulakh-028186187
https://www.linkedin.com/in/oleksandr-stepanyshyn/
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Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Харківський національний 
автомобільно-дорожній 
університет. Електричні 
системи та комплекси 
транспортних засобів

Економіка

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1,5 місяця після завершення 
курсу

MadAppGang

FULLSTACK 
ONLINE

34 роки

Я мав цікавий досвід 
спроби працевлаштування. 
У тестовому потрібно було 
зробити маленький про-
єкт на кшталт інтернет-ма-
газину. До нього треба 
було написати бекенд. У ТЗ 
було сказано — розмістити 
проєкт у мережі та додати 
опис, як запустити дода-
ток. Фронт я розмістив на 
GitHub. Проте якщо фронт 
я знав, як розмістити, то 
що робити з беком, який 
залишався працювати ло-
кально, я й гадки не мав. 
На завдання давали 3 дні, 
і вже був кінець третього 
дня, тому я файлами заки-
нув тестове у інший репо-
зиторій на тому ж GitHub. 
В обох випадках я додав 
опис, що треба заванта-
жити файли беку за поси-
ланням, встановити всі па-
кети та запустити сервер 
локально, за допомогою 
команд, що всім відомі — 
npm i, npm run start. Через 
5 днів прийшла відповідь, 
що застосунок не працює. 

Дивлюсь скрін, а там один 
тільки хедер. Я розумію 
що вони просто клацнули 
на посилання, де крутить-
ся фронт, і він без беку так 
і працює. Пишу: «Заван-
тажили бек, запустили?». 
Через декілька днів відпо-
відають — та сама карти-
на, не працює. Через сайт 
Loom я записую їм відео, де 
сам читаю файл README, 
завантажую файли бекен-
ду, запускаю його, йду на 
свій сайт і він працює. По-
тім, коли чекав відповіді 
впродовж кількох днів, я 
подзвонив своєму товари-
шу і Team Lead, запитав, чи 
не знає він, що не так, чому 
не працює. Він відповів, що 
треба задеплоїти бекенд 
на Heroku, щоб він постій-
но крутився, і все працю-
вало. Я запитав, чи ми таке 
вивчали, він відповів, що 
так, на блоці з Node.js. В 
останньому відео 5–10 хви-
лин розповідали про це, а 
я саме ті 10 хвилин недоди-
вився.

Ігор 
Козлов   

Додивляйтесь відео з курсу до кінця

Fullstack Developer

Я грала на скрипці, за-
вершила навчання у му-
зичній академії та чекала 
отримання диплому. Що-
дня інтенсивно займалась, 
готувалась до конкурсу і 
переграла руки. У мене 
з’явився постійний біль, 
тому коли підходив час за-
бирати диплом — я була 
розгублена, адже для того, 
щоб продовжувати кар’єру 
в музиці, насиченість за-
нять та виступів мала за-
лишатись такою ж виснаж-
ливою.

Саме у той час я дізна-
лась про марафон GoIT. 
Успішно його заверши-
ла та, порадившись із се-
строю, вирішила спробува-
ти розробку. Мене завжди 
приваблювали наука та 
технології, тому це був ви-
важений прагматичний 
крок, який враховував мої 
інтереси та зацікавленість 
у цій сфері.

Поради для 
студентів
●лНе бійтесь помилок. Це 

досвід і ознака вашого роз-
витку. Помилки можна ви-
правити, а згодом ви про-
сто будете уважнішими.
●лЗавжди порівнюйте 

себе із собою, а не з ки-
мось. На курсі можуть бути 
люди, які розбираються 
набагато краще за вас. 
Але не думайте, що з вами 
щось не так. Просто на-
вчайтесь і практикуйтесь, 
тоді вам також вдавати-
меться. Але і відпочивай-
те — поєднуйте навчання і 
дозвілля.
●лБудьте сміливими, про-

ходьте співбесіди. Навіть 
якщо вам не вдасться от-
римати роботу з першого 
разу, вдасться з наступно-
го або п’ятдесятого. У ва-
шому житті співбесід буде 
стільки, скільки ви їх по-
требуєте.

Юлія 
Середа   

Порівнюйте себе лише з собою

Frontend React Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Одеська національна музична 
академія ім. А. В. Нежданової. 
Кафедра оркестрових струнних 
інструментів та оперно-
симфонічного диригування 
(скрипка)

Викладачка скрипки, 
артистка оркестру

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2,5 місяця

BandaPixels

FULLSTACK 
ONLINE

26 років

https://www.linkedin.com/in/ihor-kozlov-a70128241/
https://www.linkedin.com/in/julia-vladomira/
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До ІТ я працювала в Call 
Center. Йшла туди на 2 мі-
сяці, але вийшло 12 років 
з двома декретами — 10 
років день за днем. Лише 
пів року на початку я  була 
оператором, потім було 
тренерство та PM. Настав 
час розвиватись далі, я 
почала думати, яка інша 
сфера мені підійшла б — 
нічого іншого, окрім ІТ, не 
уявляла. Коли проводила 
тренінги в компанії, випус-
кники, яких я навчала, спо-
чатку були операторами, а 
потім звільнялися та йшли 
працювати в ІТ-компанії. І 
я думала: «Вони працюють 
в ІТ-компаніях, а чому я ще 
досі не там?»

У мене була мрія — по-
трапити в ІТ. І я поставила 
собі за мету, що до кінця 
2021 року я маю працюва-
ти в ІТ. Вчилась я більше 
ніж могла: щодня проки-
далась о пів на п’яту ранку, 
щоб приділяти 2,5 години 
навчанню. І коли у мене 
ще не закінчився курс, я 

вже працевлаштувалася 
QA Engineer у міжнарод-
ну компанію GlobalLogic. 
Запитання на співбесіді у 
GlobalLogic були по всьому 
курсу QA, з кожного розді-
лу по 1–2 запитання. 

Я вдячна GoIT за знання, 
які дали викладачі, допо-
могу менторів та мене-
джерів, за правильну по-
становку цілей на курсі та 
мотивацію. Я хотіла влаш-
туватись у велику компа-
нію, і ось я тут. Пишаюся 
компанією, в якій працюю. 
Ще до повномасштабного 
вторгнення росії в Україну 
компанія організовувала 
платформи, де говорили 
про можливу загрозу та 
майбутні дії, якщо буде 
повномасштабна війна. 
GlobalLogic допомагає 
своїм співробітникам з ре-
локацією в межах України 
та в європейські країни, а 
також покриває частину 
волонтерських потреб для 
військових на фронті.

Марʼяна 
Сергійчук   

Запитання на співбесіді у GlobalLogic 
були по всьому курсу QA

Test Engineer, Quality Assurance

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

НУ «Львівська політехніка». 
Комп’ютеризовані системи, 
автоматика та управління

Call Center

Нульовий

До 2 місяців під час курсу

GlobalLogic

QA 
ONLINE

37 років

Люди все життя шукають 
себе, а я весь час знав, що 
ІТ — це моє, але працю-
вав регіональним мене-
джером у меблевій сфері. 
В університеті вчився за 
ІТ-спеціальністю, але вже 
тоді працював і не отри-
мував знання, як це мало 
би бути. Але мене з ди-
тинства тягнуло до каль-
куляторів, електронних 
записних книжок, а не до 
машин і солдатиків, як ба-
гатьох інших дітей, тому я 
точно знав, що буду в ІТ. По 
5 разів ставив Windows на 
старі комп’ютери, якщо не 
виходило, шукав, як розв’я-
зати проблему, тренував-
ся. Намагався самостійно 
вивчати ІТ, вчився за допо-
могою різних застосунків, 
але щоразу доходив до мо-
менту, де мені було дуже 
складно. Чомусь тоді я не 
гуглив, не знаходив відпо-
віді, не мав, у кого запита-
ти, і тому зупинявся. 

А потім я натрапив на ма-
рафон GoIT і зрозумів, що 
це тільки початок, а завер-
шенням буде — робота в ІТ. 
На марафоні ми зверстали 
резюме, потім кар’єрний 
сервіс допомогли його до-
крутити, підправили все, 
що треба — і саме це ре-
зюме допомогло мені по-
трапити на першу роботу. 
За 2 дні до повномасш-
табного вторгнення росії 
в Україну, 22 лютого, мені 
подзвонили з компанії, де 
я зараз працюю, і запита-
ли, чи шукаю я роботу в ІТ. 
Я саме пішов у відпустку 
на тиждень на попередній 
роботі. Я відповів, що шу-
каю, і мені розповіли про 
компанію. Цікавий збіг, що 
її адреса була такою ж, як 
і меблевої компанії, де я 
тоді працював, стінка до 
стінки. Я бачив, що там ро-
били ремонт, і з’ясувалося, 
що це один з офісів компа-
нії, де я тепер працюю. 

Ігор 
Гладкий   

Люди все життя шукають себе, а я 
весь час знав, що ІТ — це моє, але 

працював регіональним менеджером 
у меблевій сфері

Бізнес-програміст

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Міжрегіональна академія 
управління персоналом. 
Інформаційні технології

Меблева, 13 років працював 
регіональним менеджером

Курс з основ програмування, 
JS advanced

Шукав близько пів року, 
почав пошуки, коли 
перейшов на блок з JS          
(4–5 співбесід)

Macc-systems

FULLSTACK 
ONLINE

33 роки

https://www.linkedin.com/in/mariana-serhiichuk-63aba2221
https://www.linkedin.com/in/igor-gladkiy-530b211b3
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Я була кредитною брокер-
кою. Коли почався ковід, 
зрозуміла, що моя сфера 
негнучка, я не можу працю-
вати з дому, і почала шукати 
нові можливості — зверну-
ла увагу на дизайн, особли-
во на взаємодію з клієнта-
ми — мені це було схоже на 
мою попередню роботу. 

Навчатись я почала на 
початку повномасштабно-
го вторгнення росії в Укра-
їну. У мене була чітка ціль 
— влаштуватись на роботу 
та почати донатити на ЗСУ. 
Під кінець курсу я подума-
ла, що досить навчатись і 
вже час заробляти гроші. 
Спочатку я відправляла 
резюме скрізь, отримува-
ла купу відмов і згодом по-
чала читати опис вакансій, 
ретельніше вивчати інфор-
мацію про компанію: над 
якими проєктами працю-
ють, в Україні чи за кордо-
ном — перш ніж надсилати 
резюме думала, хочу пра-
цювати у компанії чи ні. 

Я — дизайнерка в укра-
їнській продуктовій ком-

панії EVO, серед проєктів 
якої є відомі — Prom.ua, 
Zakupki.UA тощо. Я також 
працюю на великому про-
єкті Shafa.ua — український 
маркетплейс з одягом та 
на початку була залучена 
в Made with Bravery — мар-
кетплейс, орієнтований на 
закордонний ринок, для 
підтримки та відбудови 
України. 

Поради для 
студентів
●лУ CV пишіть посилання 

на Behance. Рекрутери на-
віть не розглядатимуть ре-
зюме, де немає посилання 
на портфоліо. 
●лНЕ Photoshop. Якщо в 

компанії основна програ-
ма Photoshop — вам не 
сюди, нині це лише додат-
ковий інструмент для ро-
боти дизайнера. 
●лЧас на тестові завдан-

ня. Якщо вам дають тесто-
ве, приміром: зробити лен-
динг на завтра — біжіть, у 
вас у цій компанії не буде 
гарно організованої робо-
ти й надалі. 

Альона 
Ревунова   

У мене була чітка ціль — 
влаштуватись на роботу та почати 

донатити на ЗСУ

UX/UI Designer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Макіївський політичний 
технікум. Менеджмент

Фінанси, працювала 
кредитною брокеркою

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці, почала шукати під час 
курсу

EVO

UX/UI DESIGN 
ONLINE

33 роки

До ІТ я працював опера-
тором у кол-центрах, але 
розумів, що все життя я 
так не зможу. Мені було 
недостатньо такого рівня, 
я вперся у стелю, яку хотів 
пробити. Я пробував бага-
то чого, таким чином нама-
гався знайти себе. 

Новим етапом розвит-
ку для мене стало ІТ. За-
раз я працюю Frontend 
Developer у компанії 
Memcrab у Вінниці.

Після навчання мені був 
потрібен час, щоб повтори-
ти матеріал та заповнити 
прогалини в деяких темах. 
Я звільнився з попередньої 
роботи, але ще не мав но-
вої. Виділив близько міся-
ця, щоби проглянути кон-
спекти — закріпив знання і 
потім шукав роботу. 

Працевлаштувався я з 
першого разу, але з другої 
заявки. Спочатку виконав 

тестове завдання для од-
нієї компанії, але мені не 
написали. Я нагадав про 
себе ще раз, але відповіді 
так і не отримав. Я вирі-
шив рухатись далі та по-
дав резюме в компанію, де 
зараз працюю, і пройшов. 
Спочатку так само виконав 
тестове завдання, потім 3 
дні я проходив співбесіду. 
Першого дня зі мною про-
сто познайомились, та ми 
поспілкувались на загаль-
ні теми. Другий день — за-
питували технічну частину. 
Третій — я знайомився з 
компанією, співробітники 
розповідали про себе та з 
чим працюють.

Поставте перед собою 
мету — завершити навчан-
ня та стати розробником. 
Уявіть, як ви працюєте в 
крутій компанії, куди хоті-
ли потрапити, як ваше ми-
нуле вже позаду, а тепер 
все нове та цікаве.

Руслан 
Тисанюк
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Час пошуку роботи

Оператор кол-центру

Захоплювався версткою

3 місяці неактивного пошуку

Memcrab

FULLSTACK 
ONLINE

26 років

Уявіть, як ви працюєте в крутій 
компанії, куди хотіли потрапити, як 

ваше минуле вже позаду, а тепер все 
нове та цікаве

https://www.linkedin.com/in/alona-revunova/
https://www.linkedin.com/in/tysaniuk-ruslan/
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Одразу після навчання 
в університеті я поїхав до 
Польщі й 3 роки працював 
у компанії, що виробляє 
медичні імпланти. Але 
швидко задумався про ІТ, 
адже ця сфера дає свободу.

Мій шлях в ІТ почався із 
розмови з другом про курс 
GoIT. Я захотів вчитись на 
тестувальника і змінити 
своє життя. Зараз працюю 
у Варшаві тестувальником 
комп’ютерних ігор у ком-
панії Lionbrigde. 

На співбесідах насампе-
ред дивляться на адек-
ватність кандидата і те, 
наскільки легко буде пра-
цювати з людиною. Звер-
тають увагу на те, як ви 
поводитесь у стресових 
ситуаціях. Пізніше пере-
віряють технічні навички, 
якщо ви доходите до цьо-
го етапу. Також для пра-
цевлаштування і роботи 
важлива англійська мова. 
У компанії, де я працюю, 
англійська мова — основ-
на мова спілкування.

Якщо ви вже задумались 
про перехід в ІТ, не вагай-
тесь — пробуйте. Треба са-
мому почитати матеріали 
зі сфери, подивитись стат-
ті та відео в мережі, і після 
цього йти на курс. Там до-
поможуть і дадуть відпові-
ді на запитання, з якими ви 
самі не розібрались. Також 
під час навчання ви позна-
йомитесь з людьми, які так 
само, як і ви, цікавляться 
ІТ. На першому занятті ми 
були зовсім неадаптовані, 
але потім почали спілку-
ватись та допомагати одні 
одним. Найперше, щоб 
освоїтися в ІТ, треба йти у 
спільноту, яка пов’язана з 
цим напрямом. 

Поради для 
студентів
●лНе здавайтесь.
●лМайте бажання вчи-

тись та дізнаватись щось 
нове.
●лСамодисциплінуйтесь.

Ігор 
Тодосієнко
Functional Games Tester

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

НТУУ «Київський політехнічний 
інститут імені Ігоря 
Сікорського». Біомедична 
інженерія, приладобудування

Біомедична інженерія

Нульовий

1 місяць під час курсу

Lionbrigde

QA 
ONLINE

25 років

Щоб освоїтися в ІТ, треба йти у 
спільноту, яка пов’язана з цим 

напрямом

Час пошуку роботи

Знайшла під час курсу, коли 
закінчували вчити React

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Університет Григорія 
Сковороди в Переяславі. 
Початкова освіта

Освіта

Нульовий

Viseven

FULLSTACK 
ONLINE

29 років

Коли я була в декреті, 
подумала про те, що поки 
маю час, чому б не спробу-
вати щось новеньке. Пере-
бирала різні варіанти і зу-
пинилась на ІТ. Багато моїх 
друзів вже були там.

До ІТ 7 років я працюва-
ла вчителькою молодших 
класів і була завучкою з 
виховної роботи. Вчите-
лювання — це моє, я була 
успішною і мені подоба-
лася моя професія. Але в 
ІТ більше перспектив, по-
чуваєшся вільно і спокій-
но, тут завжди є розвиток 
і немає рутини. Набрид 
фронтенд — іди в бекенд, з 
бекенду — в тестуальники 
— безліч варіантів. 

Коли я почала навчатись, 
сфера була для мене геть 
новою — інший світ. У ко-
леджі я панікувала, коли 
бачила комп’ютер і ніко-
ли б не подумала, що буду 

програмувати. Весь час 
я боролась зі своїми сум-
нівами, часто думала, що 
треба кидати і поверта-
тись у попереднє життя. 
Але мене мотивував мій 
маленький синочок, я зна-
ходила підтримку в сім’ї, 
друзях, одногрупниках і 
продовжувала. Я вперта, 
тож йшла до кінця. А потім 
вже вирішувала б, треба 
воно мені чи ні.

Першу співбесіду я зава-
лила, тому що не уточнила, 
яка саме буде співбесіда. 
Думала, що з HR, а це було 
все разом: і технічна, і з HR, 
і англійська. Я не була до 
цього готова. Друга спів-
бесіда — я прийшла в не-
величку компанію. Мене 
запитали, чи подобається 
мені HTML, чи хочу я пра-
цювати в ІТ, і одразу запро-
сили мене на роботу. Вони 
набирали багато людей 
і потім залишали тих, хто 
краще справлявся. 

Ярослава 
Мусійчук   

В ІТ більше перспектив, почуваєшся 
вільно і спокійно, тут завжди є 

розвиток і немає рутини

Frontend Developer

https://www.linkedin.com/in/igor-todosienko-387a5622b/
https://www.linkedin.com/in/musiichuk-yaroslava
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У GoIT я вивчав React, а 
тепер на роботі пишу на 
Vue. У компанії, де я пра-
цюю, усі проєкти на Vue 
і Nuxt. Мені дали тестове 
на Vue, і я не зізнався, що 
вчив React. Але Vue лег-
ше, тому перейти було не-
складно.

Не лише в ІТ, а й у житті 
загалом, головне — визна-
чити, чого прагнете. Якщо 
є мета, ви обов’язково до 
неї дійдете. Якщо ви зна-
єте, яку технологію хочете 
вчити, ким хочете стати і 
докладаєте до цього зу-
силля, то вам все вдасться. 

Спочатку може не вихо-
дити, але ви не хвилюй-
тесь. Коли пишете код, ви 
можете одразу не розумі-
ти, як це працює, але по-
тім пройде трохи часу, і ви 
усвідомите логіку. Якщо ви 
помилились — нестрашно, 
але не повторюйте одну 

і ту ж помилку, робіть ви-
сновки.

Також у вас буде силь-
ний страх співбесід, але 
все одно після закінчення 
курсу, або навіть раніше, 
починайте шукати роботу. 
На курсі з вами поділяться 
запитаннями для співбе-
сід, ще ви можете самі по-
гуглити «Найпопулярніші 
запитання для співбесід». 
Навіть якщо їх не буде на 
інтерв’ю, ви просто будете 
морально готові. А на на-
ступних співбесідах вже 
використовуватимете по-
передній досвід. Пам’ятай-
те, що перша співбесіда з 
високою ймовірністю буде 
невдалою. Оскільки у вас 
на той час не буде досвіду, 
до  інтерв’ю може навіть не 
доходити. Але ринок ІТ на-
сичений і потребує багато 
фахівців, тому якщо у вас 
є знання і прагнення, вам 
буде легко знайти роботу.

Олександр 
Грубий
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Вінницький інститут 
економіки Тернопільського 
національного економічного 
університету. Облік та аудит

Логістика

Нульовий

1 місяць під час курсу

Webport 
Technology

FULLSTACK 
ONLINE

32 роки

Не повторюйте одну і ту ж помилку, 
робіть висновки

Коли почалось повно-
масштабне вторгнення 
росії в Україну думок було 
багато і водночас не було 
взагалі. Усі проєкти з на- 
лаштування і впроваджен-
ня CRM, з якими я працю-
вав, закрились, треба було 
шукати нову роботу, але 
вирішив, що вже в ІТ. 

Перша думка була — за-
реєструватись на Upwork, 
бо прочитав новину, що 
вони віддають пріоритет 
українцям. Я склав CV, 
вказав, що я з України та 
написав невеликий текст 
про знання технологій і 
що готовий почати ще вчо-
ра. За один день мені на-
писало близько 30 людей, 
але запитували CV, і на 
цьому все закінчувалось. 
І коли мені ще один хло-
пець писав-писав і при-
пинив, я подумав: «О, все 
нормально, не пише вже». 
Але з’ясувалось, що в 
мене просто були пробле-
ми з інтернетом. Він мені 
зателефонував, але номер 
був нідерландський, і я 

спочатку подумав, що це 
якийсь автопродзвін. Але 
це був хлопець з LinkedIn 
з компанії Solvexus B. V., 
вона знаходиться в Рот-
тердамі, в Нідерландах. З 
ним ми домовились про 
розмову з іншим співро-
бітником компанії — роз-
робником, який працює в 
Україні. Він поставив де-
кілька нескладних запи-
тань з JavaScript та React. 
У цей день я отримав 
контракт, підписав і на-
ступного дня я вже вий-
шов на роботу. 

Поради щодо 
працевлаштування
●лНе нервуйте, нічого 

страшного у співбесіді не-
має, на іншому кінці дроту 
така ж людина, як ви.
●лВчіть англійську, у мене 

з англійською не дуже доб- 
ре, і це велика проблема.
●лНе треба чекати, вили-

зувати своє CV або акаунт 
в LinkedIn, просто зробіть 
невеличкий пост, заявіть 
про себе.

Віталій 
Горбенко
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Політехнічний фаховий коледж 
Криворізького національного 
університету. Помічник 
машиніста електровозу

Власний бізнес

Трохи знав HTML, CSS

Переписувався протягом 
2 місяців, було 3 співбесіди              
і 3 «так»

Solvexus B. V.

FULLSTACK 
OFFLINE

32 роки

Нічого страшного у співбесіді немає, 
на іншому кінці дроту така ж людина, 

як ви

https://www.linkedin.com/in/oleksandr-hrubyi-163578200/
https://www.facebook.com/vitaliy.gorbenko
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Після повномасштабного 
вторгнення росії в Україну 
2 тижні я збирала себе до-
купи, а потім вирішила йти 
на роботу, щоби зі свого 
боку допомагати країні — 
рухатись далі та донатити.

До ІТ я 15 років працю-
вала в ресторанній сфе-
рі, останні 6 років — ме-
неджеркою ресторану, і 
мені це подобалось. Але 
ще коли закінчувала шко-
лу, я сказала мамі, що хочу 
вчитись на програмуван-
ні, проте вона вважала, 
що це нежіноча професія. 
Так мене відкинуло на де-
сяток років. Я думала над 
тим, щоб почати вчити IT, 
але не хотілось знову все 
починати з нуля — ще раз 
вчитись 5 років в універ-
ситеті. А коли стався пер-
ший локдаун у 2020 році 
через ковід, я була вагітна, 
мала багато вільного часу 
і вирішила, що настав мій 
час. Я думала, що зможу 
навчатись, коли народжу, 
але вийшло не так — я за-

морозила своє навчання, 
а через рік продовжила. 
Я не могла дозволити собі 
віддати дитину до дитячо-
го садочка з фінансових 
причин, через це не могла 
шукати роботу, бо в мене 
не було часу на навчан-
ня — виходило замкнене 
коло. Дитину я віддала в 
садочок тільки тоді, коли 
знайшла роботу, до того — 
вдень сиділа з дитиною, а 
вночі навчалась. Головне 
— мати мету, тоді знахо-
диш і сили, і мотивацію.

Порада для 
студентів

Не ставити багато легких 
запитань, які можна вирі-
шити за допомогою гугла. 
Вчіться гуглити, запитуйте 
менторів і викладачів тіль-
ки тоді, коли ви розумієте, 
що ви все спробували — 
але не бійтесь запитувати, 
якщо ви розумієте, що ви 
все зробили. Краще уточ-
нити, ніж не зробити свою 
роботу або зробити її пога-
но. 

Каріна 
Морозова
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Національний педагогічний 
університет імені                         
М. П. Драгоманова. Викладач 
іспанської та англійської мов
Національний авіаційний 
університет. Міжнародна 
економіка

Менеджерка ресторану. 
15 років працювала               
у ресторанній сфері

Нульовий

1 місяць під час курсу

TIOmarkets

FULLSTACK 
ONLINE

33 роки

Головне — мати мету, тоді знаходиш і 
сили, і мотивацію

Я придивлявся до сфери 
ІТ з початку пандемії ко-
віду; почав шукати курси 
для навчання. На той мо-
мент я вже 7 років жив у 
Польщі та розумів ринок 
таких послуг, тут курси — 
це рік-півтора — довго. 
Але також я усвідомлював, 
що ґрунтовне навчання, 
звідки я вийду фахівцем, 
не може тривати лише де-
кілька місяців. Тому я шу-
кав курси, на яких міг би 
навчатись до року, стати 
фахівцем і зі старту непо-
гано заробляти.

Коли я вперше почав 
розбиратись в ІТ, все було 
дуже незрозуміло: що там 
робиться, що це за слова 
такі. На цьому етапі мені 
було потрібно поспілку-
ватись з кимось, хто вже 
має досвід в ІТ. Це мені 
допомогло. Після розмо-
ви зі знайомим айтівцем я 
зрозумів, що робити далі. 
Я продумав roadmap по 
технологіях, які мені зна-
добляться на початку. Це 

важливий фактор — не 
відволікатись на різні тех-
нології, бо їх багато.

Що робити, 
щоб ефективно 
навчатись
●лДобре готуйтесь до 

лекції, яка має відбути-
ся. Зранку перед заняття-
ми перегляньте матеріал, 
який будете розбирати з 
лектором і ментором цьо-
го дня.  
●лПеречитайте матері-

ал з попереднього дня. 
Ставте якомога більше за-
питань лектору і ментору. 
Лектор буде робити паузи 
під час начитки матеріалу, 
а ментора можна запиту-
вати в будь-який час. 
●лКоли йде розбір до-

машніх завдань чи лекції 
з ментором, намагайтесь 
самі максимально добре 
розібрати пройдений ма-
теріал. Обговорюйте все 
щодо цієї теми, розбирай-
те це зі своєю групою.

Андрій 
Кочмарук
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

НТУУ «Київський політехнічний 
інститут імені Ігоря 
Сікорського». Радіоелектронні 
пристрої та системи зв’язку

Водій-далекобійник

Нульовий

Шукав під час курсу і знайшов 
перед проходженням модуля 
React, офер не прийняв, бо 
хотів закінчити курс. Перший 
офер, який прийняв, був через 
3 місяці після закінчення 
Bootcamp

ALTEN / Volvo Group DG&IT

BOOTCAMP 
OFFLINE

33 роки

Я шукав курси, на яких міг би 
навчатись до року, стати фахівцем і 

зі старту непогано заробляти

https://www.linkedin.com/in/karine-morozova-3012b5229/
https://www.linkedin.com/in/andrii-kochmaruk/
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У 20 років я почав свою 
кар’єру: був артистом і їз-
див з виставами по всьому 
світу. Потім вирішив працю-
вати вже в Україні та потра-
пив на роботу у транспорт-
ну компанію. Але порив до 
техніки та комп’ютерів був 
ще з юнацтва. У 36 я вирі-
шив здійснити давню мрію. 

Першим значним по-
штовхом, щоб переходи-
ти в ІТ, було те, що на по-
передній роботі в мене 
був переломний момент, і 
мені треба було повністю 
перепрописати процеси 
роботи. Я взяв на себе таку 
відповідальність і на гугл-
доксах написав програму, 
що відповідала за фінансо-
ві звіти та логістичні про-
цеси компанії. Вона 5 років 
успішно пропрацювала, 
нею користувалися реаль-
ні люди, і це дало зрозумі-
ти, що я можу. 

Від самого початку на 
курсі я поставив собі мету, 
що маю дійти до кінця. 
Були моменти, коли я ро-
зумів, що, можливо, не 
впораюсь, але моя мета 
не давала мені спокою. Я 
дивився багато мотивацій-
них роликів від випускни-
ків і мені ставало легше, 
коли розумів, що не лише 
я чогось не знаю чи не ро-
зумію. Це дає стимул руха-
тись далі, а згодом вдасть-
ся розібратись.  

Будь-яка професія, ІТ 
також, вимагає часу, як 
спорт. Якщо щось не вихо-
дить, треба перемикатись, 
щоб мозок відпочив, але 
потім продовжувати. Як у 
спортзалі: з першого дня 
чи навіть через місяць не 
буде шикарних м’язів та 
рельєфу. Ніколи не здавай-
тесь — все приходить з на-
полегливістю.

Миколай 
Мосальов
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київська муніципальна академія 
естрадного та циркового 
мистецтв. Циркова акробатика

Циркова акробатика — артист 
цирку (6 років) і транспортна 
логістика  — від кур’єра до 
начальника відділу логістики 
(10 років) 

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці, почав шукати роботу 
після блоку з React

SoftRyzen

FULLSTACK 
ONLINE

37 років

Будь-яка професія, ІТ також, 
вимагає часу, як спорт

На марафон GoIT мене 
підбила моя дівчина. Ми 
вирішили пройти його ра-
зом, але на початку мара-
фону вона зрозуміла, що 
це не її, а мені навпаки 
було цікаво і затягнуло.

Коли я проходив курс, у 
мене була ціль: не поруши-
ти дедлайнів домашок. Я 
здав перші 8 вчасно і далі 
це вже було челенджем. З 
переходом в ІТ змінюється 
мислення. Тепер я потра-
пив у мислення дедлайнів 
і розуміння, що час на вагу 
золота. Розкладаю свій 
день по годинах і розумію, 
що тайм-менеджмент ви-
рішує все.

В ІТ роботодавці поміча-
ють і цінують, якщо у кан-
дидата палають очі, коли 
він йде на роботу. Джу-
ніор-розробник найпер-
ше має бути голодним до 
знань. Йому має бути ціка-
во все. І навіть якщо він чо-
гось не знає, то погуглить, 

розбереться і навчиться. А 
наступного разу вже зна-
тиме і зробить схожу таску 
швидше ніж вперше. Про-
граміст має час і необхід-
ність розібратись у задачі, 
а роботодавця цікавить го-
тове рішення. Зі свого боку 
компанії вкладаються в лю-
дей, які готові розвиватись.

У період початку повно-
масштабного вторгнення 
росії в Україну я почав пра-
цювати Frontend-розроб-
ником у компанії Redentu. 
Я був у Києві, телефон роз-
ривався від постійних но-
вин, а думки були лише 
про те, чи цілі рідні та дру-
зі. Тоді я пропустив десь 
тиждень роботи: не міг 
сконцентруватись та пе-
реїжджав. І компанія мене 
дуже підтримала в цей пе-
ріод. У цей час я дійшов 
висновку, що кожен має 
бути на своєму місці — я 
продовжив кодити та по-
чав допомагати на кібер-
фронті. 

Микита 
Мельниченко
Frontend Web Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Київський національний уні-
верситет будівництва та архі-
тектури. Інженер-механік буді-
вельних машин і обладнання 
технологічних процесів

Інженер-конструктор. 
Займався будівництвом 
сонячних електростанцій

Створював сайти через 
шаблонізатори (uCoz), закінчив 
курс з програмування 
контролерів від Siemens та 
мав досвід роботи з S-300 (LT), 
Unreal Engine, C++, С#

Час пошуку роботи

1 місяць під час вивчення React

Redentu

FULLSTACK 
ONLINE

27 років

Джуніор-розробник має бути голодним 
до знань

https://www.linkedin.com/in/nikolay-mosalov-66679b212/
https://www.linkedin.com/in/nikita-melnychenko-52372520a/
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Остання з моїх робіт пе-
ред ІТ — близько трьох 
років я працював поміч-
ником нотаріуса. Сталась 
коронакриза, і я вирішив 
змінювати професію. Мені 
це дуже допомогло, бо я 
не любив те, що робив. А 
тепер я почав займатись 
тим, що мені подобаєть-
ся і насолоджуюсь навіть 
складними задачами. 

Я був самовпевнений, 
тому до співбесіди майже 
не готувався: проглянув 
конспект і 300 запитань 
для джуна та мідла. Я собі 
уявляв, що буде співбе-
сіда, як описують у відео, 
— з рекрутером, потім на 
годину-півтори — техніч-
на. А в мене було інакше. Я 
зв’язався з тімлідом, який 
мав мене співбесідувати, 
він вийшов на вулицю у 
справах, і тому співбесіда 
була по телефону. Він при-
близно 5 хвилин запиту-

вав мене по базі JS і React, 
потім я його про роботу в 
компанії — і все, за 20 хви-
лин співбесіда закінчи-
лась, і за декілька днів мені 
сказали: «Ти прийнятий». 

Робочий тиждень у мене 
почався не з понеділка, 
як зазвичай, а у вівторок, 
у другій половині дня — я 
запитав у тімліда, коли по-
чався робочий тиждень (ці 
2 дні я нічого не робив), а 
він мені відповів: «Учора». 
Цей час мені створювали 
акаунти для доступів, а я 
просто сидів і чекав. А ре-
альна робота вже почалась 
з середи, коли мені дали 
першу задачу на кілька 
днів, а я зробив її за один. 

Навчитись можна всьо-
му, чому завгодно, будь-хто 
може вивчити програму-
вання, головне — не зупи-
нятись.

Андрій 
Черняк
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Національна академія 
внутрішніх справ. 
Правознавство

Юриспруденція, помічник 
нотаріуса

Нульовий

Час пошуку роботи

1 місяць під час курсу

CodedInn

FULLSTACK 
ONLINE

31 років

Будь-хто може вивчити 
програмування

У школі я відвідувала ха-
катони та брала участь у 
різних ІТ-проєктах — так 
визначилась зі сферою. 
Після першого курсу уні-
верситету я захотіла по-
глиблювати свої знання і 
пішла навчатись у GoIT. На 
останньому тижні курсу 
отримала офер, а через мі-
сяць після фінального про-
єкту вийшла на роботу.

До співбесіди варто по-
читати про компанію: чим 
займається, які цінності 
транслює, які заходи орга-
нізовує. Ви можете поди-
витись соцмережі компанії, 
проаналізувати і зрозумі-
ти, чи підходить вона вам. 
Коли я обирала місце ро-
боти, для мене в пріорите-
ті були цінності компанії. У 
Valtech є слоган «transform 
by doing» — «трансформуй 
дією». Мені вони дійсно 
сподобались, і я розуміла, 
що ми зійдемось за харак-
терами.  

На співбесіді мене запиту-
вали про мотивацію, чому 

я хочу працювати саме в 
цій компанії та дивились на 
мої цінності. Я дуже щиро 
відповідала на всі запитан-
ня. Після завершення ін-
тернатури, на фідбек-сесії 
мені розповіли, чому обра-
ли мене. На співбесіді ін-
терв’юери звернули увагу 
на те, як я долала перешко-
ди в життєвих ситуаціях та 
доводила до кінця усі про-
єкти, за які бралась.

 

Поради для 
студентів
●лЛюбіть Репету. У ньо-

го круті відео, конспекти й 
лекції — я досі заглядаю в 
них і знаходжу, що мені по-
трібно. 
●лНе бійтеся відволіка-

тись. Якщо під час навчан-
ня виникає інтерес деталь-
ніше у чомусь розібратись 
поза курсом, не обмежуйте 
себе.
●лПоглиблюйте англійську 

— дивіться серіали, читайте 
книжки, спілкуйтесь з дру-
зями з-за кордону. 

Поліна 
Тимченко
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Київський національний 
економічний університет імені 
Вадима Гетьмана. Комп’ютерні 
науки (2 курс)

Перший досвід роботи

Навчалась у технологічному 
ліцеї, де брала участь у 
хакатонах і вивчала курс з 
кібербезпеки

1 місяць, знайшла пропозицію 
за тиждень до закінчення курсу

Valtech

FRONTEND 
OFFLINE

19 років

Я дуже щиро відповідала на всі 
запитання на співбесіді

https://www.linkedin.com/in/andrei-cherniak/
https://www.linkedin.com/in/polina-tymchenko-404567228/
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До ІТ я був моряком — 
молодшим помічником ка-
пітана. Суднокерування — 
це дуже консервативний 
напрям, і я не бачив у ньо-
му перспектив розвитку. Я 
уявляв, що на мене чекає 
та розумів, що не хочу, щоб 
у мене було таке майбутнє. 

Ще за роки 3 до курсу я 
вже думав, що треба щось 
змінювати, але справа не 
йшла, бо я просто не знав, 
у яку сферу переходити та 
чим займатись далі. 

Краєм вуха я чув про ІТ, 
бо в мене дружина в уні-
верситеті навчалась за 
цією спеціальністю. Їй не 
дуже подобалось, і вона 
працює не за фахом. Але 
вона переконувала мене, 
що мені ІТ підійде. І тепер 
задоволена, що я поряд, а 
не в морі. Раніше я працю-
вав з іншого кінця світу, а 
тепер навіть не виходжу 
для цього з дому. 

Ще мій друг навчався в 
GoIT, він скинув посилання 

на IT Fest, щоб я спробу-
вав. Одним зі спікерів був 
Олександр Репета, і з його 
розповіді мені здалось, що 
все так легко та безтурбот-
но — чому б не спробува-
ти. Дав собі декілька днів 
на роздуми та сумніви —
вирішив йти. 

Що таке «шукати роботу» 
я не знаю. Ще до закінчен-
ня курсу мені зателефо-
нував Андрій Заболотний, 
випускник GoIT, і запропо-
нував роботу. Він працю-
вав у компанії The Ventur, 
звільнявся, і компанія по-
просила його привести 
людину з тих же курсів, 
що закінчував він, бо вже 
мали справу з ним і хоті-
ли знайти програміста з 
такими ж знаннями. Весь 
перший місяць Андрій на-
вчав мене, готував, щоб я 
впорався з обсягом інфор-
мації, яку треба було осяг-
нути для роботи в компанії 
— дуже дякую йому за цю 
допомогу.

Дмитро 
Гупанець
Fullstack Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Одеська національна морська 
академія. Судноводіння

З 18 років і аж до запису на 
курс працював у морі на 
торгових судах

Нульовий

Час пошуку роботи

Цілеспрямовано не шукав, 
потрапив на роботу через 
іншого випускника GoIT

The Ventur

BOOTCAMP 
ONLINE

32 роки

Раніше я працював з іншого кінця 
світу, а тепер навіть не виходжу для 

цього з дому

Пішов на роботу в митни-
цю поки не знайду щось 
краще, а залишився на 9 
років. Але мені не хотілось 
там розвиватись і робити 
кар’єру. Час від часу я про-
ходив співбесіди в інших 
сферах, але мене нічого 
не чіпляло. Щодо програ-
мування — я завжди ду-
мав, що розробники мають 
бути геніями математики, 
а я себе вважав гуманіта-
рієм. 

Потім я побачив рекламу 
тижневого марафону GoIT 
— гарна можливість спро-
бувати ІТ і зрозуміти, чи 
це моє. На марафоні я от-
римував задоволення від 
самого процесу, а потім — 
від результату. Мені було 
цікаво скласти пазлик і 
побачити, як він вигляда-
тиме. Я згадав відчуття з 
дитинства, коли дарують 
конструктор, і ти з ним гра-
єшся. Такі емоції — ознака 
того, що те, що я роблю, 
мені подобається. Декіль-

ка днів після марафону я 
думав, йти в ІТ чи ні, і ви-
рішив, що більше не можу 
сидіти на місці.

Ще під час курсу я по-
чав шукати роботу. Після 
першої співбесіди отри-
мав офер, але через 4 дні 
роботи мене викликали в 
кабінет і сказали, що я не-
достатньо швидко працюю 
і щоб я ще декілька місяців 
повчився, а потім прихо-
див. Я зневірився в собі, 
навіть пішов у центр за-
йнятості. Думав, що навряд 
чи мене візьмуть кудись 
ще, і що лишився без робо-
ти. Але з другої співбесіди 
я влаштувався в іншу ком-
панію, де мені запропону-
вали в 2 рази вищу зарпла-
та ніж в попередній, куди я 
не підійшов. Моє побажан-
ня вам — вірте в себе та 
ніколи не думайте, що ви 
чогось не можете і не слу-
хайте, коли вам кажуть, що 
ви якісь не такі.

Артем 
Смірнов
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Київський міжнародний 
університет. Міжнародні 
відносини
Київський національний 
університет імені Тараса 
Шевченка. Публічне управління 
та адміністрування

9 років працював митником 
в аеропорту «Бориспіль»

Нульовий

Час пошуку роботи

1 тиждень

ClassTag

FULLSTACK 
ONLINE

32 років

На марафоні мені було цікаво скласти 
пазлик і побачити, як він виглядатиме

https://www.linkedin.com/in/dmytro-gupanets/
https://www.linkedin.com/in/artem-smirnov-9a9827217/
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Я більше ніколи не буду 
працювати в ресторанній 
сфері — це складно усві-
домити, але мене це дуже 
тішить! 11 років я працював 
там на різних позиціях, але 
згодом мені вже не подоба-
лося: я не відчував особи-
стісного розвитку і не бачив 
сенсу залишатись. Тож вирі-
шив змінювати сферу. 

GoIT, як майбутню Alma 
Mater, я обрав ще за 1,5 року 
до початку навчання. Я від-
відував різні дні відкритих 
дверей, що стосувались 
ІТ-навчання, і мене вразила 
презентація компанії GoIT. 
Тоді я працював за кордо-
ном і вирішив сформува-
ти фінансову подушку для 
навчання. Я знав, що під час 
курсу не буду працювати, 
тож заробив заздалегідь і 
на оплату курсу, і на прожи-
вання. 

Під час працевлаштуван-
ня мені дуже допомогло те, 
що на всіх 4 командних про-
єктах на курсі я був Scrum 
Master. На першому я навіть 

не знав, що мені треба буде 
робити, але визвався на це, 
а далі мене вже обирала ко-
манда.

Перше, що мене приємно 
вразило на співбесіді — те, 
що їх не було багато: з HR, 
технічне, з CTO та CEO — 
все в одному. Правда, три-
вала вона 2 години. Мені 
дуже подобається в моїй 
компанії, що у нас немає 
бюрократії. І в Evenmore 
великі амбіції, як от — ство-
рити першу компанію в те-
лефоні. Я поки не уявляю, 
як ми це зробимо, але мене 
шалено драйвить ідея. 

Що найбільше 
подобається в ІТ
●лІТ буде актуально на-

ступних років 10.
●лЦе профілактика демен-

ції на майбутнє.
●лЦе цікавий творчий 

процес. Я можу стати части-
ною грандіозного проєкту і 
залишити щось після себе 
— мене це надихає.

Владислав 
Депутат
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Економіко-правовий технікум 
при Міжрегіональній академії 
управління персоналом. 
Готельний бізнес та туризм

11 років працював у ресторанній 
сфері, переважно офіціантом

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці, почав шукати одразу 
після курсу

Evenmore

BOOTCAMP 
ONLINE

30 років

Я можу стати частиною грандіозного 
проєкту і залишити щось після себе — 

це мене надихає

До ІТ 10 років я працю-
вав у сфері фітнесу, був 
фітнес-менеджером у фіт-
нес-клубі. Під час ковіду 
клуб закрився, потім знову 
запрацював і я паралельно 
ще працював там. Проте 
моєю метою і мотивацією 
водночас було — змінити 
професію. 

Тепер я працюю на фран-
цузьку компанію Marte 
Conseil на позиції Web 
Developer за контрактом 
alternance (робота/нав-
чання) — як трейні, але 
з вигіднішими умовами. 
Працевлаштуватися мені 
вдалось з першої співбе-
сіди. Але це не я — це збіг 
обставин. Знайома пра-
цювала в компанії, куди 
шукали розробника і були 
готові взяти людину без 
досвіду, та порекоменду-
вала мене. Я пішов на спів-
бесіду і пройшов. 

З переходом в ІТ зміни-
лось усе. Раніше в мене 
був графік і погодинна ро-
бота в залі, а тепер я пра-

цюю віддалено з дому та 
намагаюсь навчитись пра-
вильно розподіляти час. 
Я не звик довго сидіти на 
одному місці, тому намага-
юсь щопівгодини рухатись. 
Звикаю до нової сфери та 
зовсім інших умов роботи. 

Коли я вчив складні теми, 
то мало не засинав. Бо-
рюсь з тим, щоб не втрача-
ти концентрацію.

Для роботи в компанії 
мені потрібна французь-
ка мова. Англійської недо-
статньо. Я вчу французьку, 
вона складна, але це но-
вий  цікавий виклик, при-
ймаю його і намагаюсь як-
найшвидше впоратись. 

Поради для 
студентів
●лНе бійтесь співбесід і 

ходіть на них.
●лПоставте собі ціль та 

періодично звіряйтесь, чи 
в тому напрямку ви рухає-
тесь.

Вадим 
Лоік
Web Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний авіаційний 
університет. Електротехнічні 
системи електроспоживання

Фітнес-індустрія

Досвід в IT до курсу

Майже нульовий. Сам 
вивчав HTML/CSS

Час пошуку роботи

Знайшов через знайомих та 
завдяки тому, що я українець

Marte Conseil

FULLSTACK 
ONLINE

34 роки

Поставте собі ціль та періодично 
звіряйтесь, чи в тому напрямку ви 

рухаєтесь

https://www.linkedin.com/in/vlad-deputat/
https://www.linkedin.com/in/vadym-loik-651ba27b/
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Під час навчання я ак-
тивно шукав роботу і 
після блоку з React вже 
працював. Для цього на-
писав рекрутеру компанії 
OmiSoft у LinkedIn. Рекру-
тери не очікують, що хтось 
буде пробиватись до них 
в особисті повідомлення: 
«Я бачив, що у вас відкри-
ті вакансії, ви такі класні, 
а давайте я спробую», — 
писав я. Познайомився 
з рекрутером і після де-
кількох хвилин перепи-
сувань було таке відчут-
тя, ніби ми друзі й знали 
одне одного не один рік. 
Це був мій перший досвід 
взаємодії з рекрутером, 
співбесіди та працевлаш-
тування. 

На сайті компанії я зна-
ходив вакансії для мідлів, 
а в особистому спілкуван-
ні дізнався, що вони ще 
шукають трейні та джунів. 
Це доводить, що потрібно 
уточнювати, дізнаватись 

більше інформації ніж є на 
сайті. 

Поради 
для студентів
●лНіколи не зупиняйтесь. 

Прагніть кращого для себе 
і пам’ятайте, що все зале-
жить тільки від вас самих. 
Ніколи не надійтесь на ко-
гось, ви самостійно вирі-
шуєте, що вам робити чи 
не робити. 
●лСтавте цілі. Коли ви на 

100% зрозумієте, чого хоче-
те, ви вкладете максимум 
зусиль, щоб цього досягти. 
Робота чи навчання, що не 
мають цілі, приречені на 
невдачу. І людина в тако-
му разі буде не так швидко 
прагнути досягти чогось 
більшого, буде зупинятись 
чи сумніватись. На роботі 
у кожного працівника має 
бути roadmap — роботода-
вець дивиться на ваші цілі 
й ставить їх стосовно вас 
для себе.

Максим 
Стеблина
Fullstack Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний університет 
харчових технологій. 
Автоматизація та комп’ютерно-
інтегровані технології

Будівельно-монтажні компанії, 
помічник PM, адміністратор 
проєктів

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

3 тижні під час курсу

OmiSoft

FULLSTACK 
ONLINE

29 років

Робота чи навчання, що не мають 
цілі, приречені на невдачу

Я ремонтував телефони 
та телевізори, потім пра-
цював менеджером з про-
дажу. Коли я займався ре-
монтом, доходило до того, 
що було одне і те ж — су-
цільна монотонність. Чо-
гось цікавого треба було 
чекати рік — доки вийде 
якась нова модель техніки. 

ІТ я цікавився давно, це 
було моє хобі, а на мара-
фоні вирішив спробува-
ти себе в цьому. Марафон 
змотивувало, і я захотів 
продовжувати. 

Я працевлаштовувався 
на початку повномасш-
табного вторгнення росії в 
Україну, розумів, що треба 
шукати роботу якнайско-
ріше після курсу, щоб не 
забути вивчений матеріал. 
І треба було жити далі по-
при війну. 

Олександр Репета на 
курсі нам постійно гово-
рив, що на першу роботу 

влаштовуйтесь будь-куди, 
але потім треба шукати 
таку, де є React, бо це май-
бутнє. Тому я шукав саме 
на React. Коли я готувався 
до співбесіди, мені допо-
могла таблиця GoIT, якою 
поділились з усіма, хто 
проходив курс. Там були 
найголовніші питання, які 
трапляються на співбесі-
дах — аналіз всіх співбесід, 
про що запитували канди-
датів. 

Нині я працюю Progra-
mista React у компанії 
MPED Sp.z o.o. в Польщі. 
Працюю віддалено, бо 
компанія знаходиться у 
Варшаві, а живу я в іншому 
місті, біля Познані. 

Мені не віриться, що пів-
тора року тому я починав 
курс, дивився мотиваційні 
відео від інших випускни-
ків, які вже знайшли робо-
ту, радів за них і мріяв про 
те ж. А тепер і я в ІТ та ді-
люсь своїм досвідом з ін-
шими. 

Василь 
Щербина
Programista React

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Черкаський державний 
технологічний університет. 
Інженер будівництва

Майстер з ремонту телефонів 
та телевізорів

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1 місяць протягом курсу на 
етапі React і після закінчення 
ще приблизно 2 місяці вже під 
час війни в Україні

MPED Sp.z o.o. в Польщі

FULLSTACK 
ONLINE

29 років

На першу роботу влаштовуйтесь 
будь-куди, але потім треба шукати 

таку, де є React

https://www.linkedin.com/in/maxim-steblyna-868198230/
https://www.linkedin.com/in/vasyl-shcherbyna-110751211/
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На попередній роботі в 
мене завжди було відчут-
тя, що я не на своєму місці. 
8 років я працювала в дер-
жавній сфері: бухгалтер-
кою, а потім — провідною 
економісткою в обласній 
стоматологічній полікліні-
ці. Але розуміла, що хочу і 
можу робити щось більше 
ніж однакові звіти щомі-
сяця і щороку. До того ж у 
мене був хороший рівень 
англійської, хоча 10 років 
цю мову не використову-
вала, і хотілось застосува-
ти її у роботі. Завдяки GoIT 
і додатковим урокам анг-
лійської мови на курсі, я 
розговорилась, пригада-
ла, підтягнулась. Знання 
англійської було великою 
перевагою під час працев-
лаштування у компанію, 
де нині працюю. Високий 
рівень знань англійської 
мови для них був пріори-
тетом. На співбесіді техніч-
ні та логічні завдання на 
критичне мислення, тести 
та обговорення цінностей 

компанії — усе було анг-
лійською мовою.

Я не знала, зможу чи ні, 
але мені хотілось дійти 
до кінця, і я старалась. Я 
прагнула показати своєму 
11-річному сину, який теж 
хоче займатись програму-
ванням, що це можливо 
навіть з іншими освітами, а 
в нього тим паче є всі шан-
си опанувати ІТ. До такого 
віку, як я, він може багато 
досягнути. 

Що змінилось                
з переходом в ІТ
●лБільше свободи. В ІТ 

також є робочий час, теж 8 
годин, але не з 8 до 17. Те-
пер я працюю з дому і можу 
відволіктись від завдання, 
якщо потрібно, а потім по-
вернутись і продовжити.
●лФормат спілкування. 

Дуже комфортно працюва-
ти завдяки підходу до кому-
нікації колег та іншому став-
ленню в ІТ до «ієрархій». 

Віра 
Колеснікова
Frontend Consultant (Developer)

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Інститут менеджменту та 
економіки «Галицька академія». 
Туризм
ННІ післядипломної освіти 
та дистанційного навчання 
Прикарпатського національного 
університету імені Василя 
Стефаника. Облік і аудит

Працювала бухгалтеркою, 
потім економісткою

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

Менш як місяць під час курсу. 
Було єдине інтерв’ю — успішне

Valtech

FULLSTACK 
ONLINE

36 років

Я прагнула показати своєму 
11-річному сину, який теж хоче 

займатись програмуванням, що це 
можливо навіть з іншими освітами

Я знайшов роботу з пер-
шої спроби: з першої ва-
кансії, першого тестово-
го і першої співбесіди. 
Працюю на позиції Junior 
React Developer на ре-
моуті в латвійській компанії 
Scandiweb. 

Вакансія в цю компанію 
постійно висить на сайті. 
Кандидату, який зацікавив-
ся, вони скидають тестове і, 
якщо їх влаштовує викона-
не тестове, проводять спів-
бесіду і беруть на роботу. Я 
вирішив попрактикуватись 
і взявся за тестове, хоча не 
дуже вірив у те, що про-
йду. Компанія займається 
платформами e-commerce, 
і потрібно було зробити 
маленький інтернет-мага-
зин. Тестове було велике за 
обсягом і зайняло в мене 2 
тижні, але я пройшов. 

Поради для 
студентів
●лВиробіть схему навчан-

ня. Школа рекомендує, в 

який день що потрібно ро-
бити, я йшов цим шляхом, 
а потім модифікував під-
хід під себе і дотримувався 
графіка. Старайтеся вклада-
тися в дедлайни, щоб потім 
не відстати і не переванта-
жувати себе.

●лНіколи не здавайтесь. 
Навіть якщо думаєте, що 
щось нереально зробити. 
Поспіть і на ранок стане 
легше. Будь-хто може розі-
братися з програмуванням, 
просто комусь на це треба 
менше часу, а комусь біль-
ше. 

●лКористуйтеся допомо-
гою кар’єрного сервісу GoIT. 
Школа надає багато корис-
них для працевлаштуван-
ня матеріалів. Є спеціаль-
ний курс для підготовки до 
співбесід — Cracking.js. Я не 
встиг його пройти, бо знай-
шов роботу раніше, але там 
багато корисної інформації.

Дмитро 
Швець
React Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Вінницький державний 
педагогічний університет           
ім. Михайла Коцюбинського. 
Вчитель англійської і німецької 
мов та світової літератури

Працював у сфері ЗЕД. 
Займався закупівлями 
товарів, переважно в Китаї

Досвід в IT до курсу

Прочитав книжки «Head 
First HTML, CSS» та 
«JavaScript для дітей»

Час пошуку роботи

Приблизно 1 місяць. Шукав 
під час навчання, але вже в 
кінці. Влаштувався на першу 
вакансію, на яку відправив 
резюме

Scandiweb

FULLSTACK 
ONLINE

29 років

Будь-хто може розібратись з 
програмуванням, просто комусь на це 

треба менше часу, а комусь більше

https://www.linkedin.com/in/vira-kolesnikova-687b64220/
https://www.instagram.com/di.shvets/
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Мій шлях в ІТ почався ви-
падково. На попередній 
роботі дали завдання ство-
рити сайт, я зробив на кон-
структорі — вийшло, по-
драйвило, і я подумав, а 
чому б не спробувати себе  
в ІТ. Пішов на тиждень без-
платного марафону — спо-
добалось, як відповідали 
ментори, як були записані 
лекції, як перевіряли до-
машки. І я пішов далі. 

Під час навчання на кур-
сі дійти до кінця мене мо-
тивували друзі зі сфери 
ІТ: їхній легенький вайб, 
погляди на життя, спокій, 
драйвова робота і те, як 
їм вона подобається. Вони 
постійно мені розповідали 
про те, які цікаві задачі у 
них на роботі. Я приходив 
додому, виконував домаш-
ку, радів за них і думав про 
часи, коли вже я почну це 
все робити, щоб теж так 
насолоджуватись. 

Тепер я працюю в амери-
канській компанії Paybee, 
яка розробила платформу, 
де кожен юзер може без-
платно розмістити кампа-
нію зі збору донатів для 
події чи збір для окремої 
людини. Я щодня проки-
даюсь з усмішкою і розу-
мію, що ІТ — це найкраще 
рішення за останні роки. ІТ 
дає більше можливостей, 
свободи, і мені шалено по-
добається те, що я роблю.

Найбільша порада — це 
не зупинятись. Не виходить 
у всіх, і це нормально: буде 
те, що ви не розумітимете, 
бо це нове для вас. Коли 
людина сідає в літак керму-
вати, вона не летить одра-
зу, їй мають розповісти, як 
це працює. Так само і тут. 
Просто запитуйте, приді-
ляйте більше часу, випийте 
кави, чаю, прогуляйтесь і 
спробуйте ще раз.

Дмитро 
Мирук
Frontend Angular Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

НУ «Острозька академія». 
Правознавство

Юридична сфера. Юрист, 
помічник адвоката 

Досвід в IT до курсу

До курсу самостійно 
приблизно місяць вчив HTML, 
по факту — нульовий

Час пошуку роботи

1,5 місяця активного пошуку

Paybee

FULLSTACK 
ONLINE

24 роки

Я щодня прокидаюсь з усмішкою 
і розумію, що ІТ — це найкраще 

рішення за останні роки

До декрету я вже 1,5 року 
працювала  в ІТ Java-роз-
робницею. Потім я піш-
ла в декрет, а паралельно 
вступила до аспірантури в 
КПІ. Я вирішила, що після 
декрету хочу повернутися 
до ІТ, бо мене це драйвить 
і подобається. Я просто об-
рала іншу мову програму-
вання. 

Роботу я шукала одра-
зу після блоку з JavaScript, 
почала розсилати резюме 
і через тиждень мене вже 
запросили на технічну 
співбесіду, майже взяли, 
але їм не сподобалось, що 
в мене попереду курси, 
і тому вони відмовили. Я 
тоді зрозуміла, що курс дав 
мені знання, завдяки яким 
можна успішно пройти тех-
нічну співбесіду. 

Я вивчала React, а взя-
ли мене на Angular. У цій 

вакансії була така умова: 
якщо у вас є комерцій-
ний досвід на React, то ви 
робите тестове завдан-
ня на React, а якщо у вас 
комерційного досвіду на 
React немає, то ви його 
робите на Angular. Трохи 
дивне завдання, але вони 
це зробили для того, щоб 
подивитись, чи людина 
без комерційного досвіду 
готова вивчати нові тех-
нології навіть просто для 
тестового завдання. Я його 
зробила за 2 дні, здала, їм 
сподобалось, і того ж дня, 
коли я надіслала тестове, 
вони відповіли та запроси-
ли на технічну співбесіду, 
яку я також успішно про-
йшла. Потім був фінальний 
етап — співбесіда з голов-
ним менеджером, і після 
цього мені зробили офер. 
І в офері сказали, що на 
проєкті я працюватиму з 
Angular.

Ганна 
Манорик
Frontend Developer (Angular)

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський університет туризму, 
економіки та права. Туризм та 
готельно-ресторанний бізнес
НТУУ «Київський політехнічний 
інститут імені Ігоря Сікорського». 
Менеджмент підприємств 
(аспірантура)

Сфера туризму, сфера ІТ, а 
потім аспірантура в КПІ

Досвід в IT до курсу

Був досвід в ІТ Junior Java 
Developer, пропрацювала 1,5 
року в Luxoft після навчального 
проєкту, який тривав 3 місяці

Час пошуку роботи

2 місяці

ITOP1000

FULLSTACK 
ONLINE

31 рік

Курс дав мені знання, завдяки яким 
можна успішно пройти технічну 

співбесіду

https://www.linkedin.com/in/dmytro-myruk
https://m.facebook.com/braziliada?eav=AfZmdIj2UahP8_cTs9uohrtFcY9z4hyakzM6kma6ervvKQmAdgMlDs4EV9qUfJatJF0&paipv=0&_rdr
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За освітою я фінансист,      
7 років працювала у стра-
ховій компанії. Доросла там 
до топової позиції та коли 
пішла в декрет, зрозуміла, 
що я вже не повертатиму-
ся на попередню роботу. 
Спочатку я хотіла спробу-
вати QA і дизайн та почала 
вивчати це самостійно. Але 
з’ясувалось, що це не зов-
сім моє. Тоді я натрапила на 
марафон GoIT, і мені дуже 
сподобалось. Я людина з 
творчим підходом, але з 
технічною думкою, і тепер я 
можу творити, але в техніч-
ній сфері.

Поради                      
для студентів             
про співбесіди
●лНе хвилюйтесь на спів-

бесідах, особливо на пер-
шій. Байдуже, чи з першого 
разу ви пройдете, чи з деся-
того — це однаково досвід. 
Так ви знатимете, що по-
трібно довчити, підтягнути 

те, що було не досить добре 
на попередній співбесіді. 

●лВідкрийтесь на співбе-
сіді. Пам’ятайте, що не тіль-
ки ви шукаєте, а й вас. Ком-
панія зацікавлена в тому, 
щоб якнайшвидше взяти 
співробітника в команду і 
закрити вакансію. Почувай-
теся вільно, запитуйте на 
співбесідах, що вас цікавить 
про компанію, функціонал 
посади, команду, проєкти, 
зарплатну вилку, чи є пере-
гляди зарплат. 

●лГідно оцінюйте себе. У 
вас гарна база знань з кур-
су, впевнено пропонуйте 
себе на ринку праці й нази-
вайте таку зарплату, яка би 
вас влаштовувала. Підби-
райте найбільш комфортне 
місце роботи, бо ІТ-сфера 
займає багато часу, тому 
важливо, щоб вам подо-
балося те, що ви робите та 
умови, в яких ви працюєте.

Романна 
Ясінська
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

НУ «Львівська політехніка». 
Фінанси та кредит

Працювала заступницею 
директора страхової компанії

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1–2 тижні під час курсу (досі не 
закінчила блок Node.js)

Corpsoft.io

FULLSTACK 
ONLINE

30 років

Гідно оцінюйте себе

15 років я працювала в 
ПриватБанку: пройшла 
шлях від кур’єра до ке-
рівника відділення. Піш-
ла звідти і була в пошуках 
себе: працевлаштовува-
ла людей за кордон, була 
таргетологом, контент-ме-
неджером — займалась 
усім, що цікавило. Проте 
мене з дитинства тягнуло 
до розробки, бо мій батько 
— програміст. Але я маю 
поганий зір, тому коли я 
вирішувала, на кого мені 
навчатись, мама відмовила 
від програмування. Адже 
це професія, де постійно 
потрібно працювати за 
комп’ютером. І я пішла на 
економіста. Та з’ясувалося, 
що економісти теж постій-
но працюють за комп’юте-
ром. Тож різниці не було, і 
я вирішила пробувати IT.

Ще під час навчання од-
нокурсник скинув мені ва-
кансію в компанії у моєму 
місті. Було страшнувато 
пробувати, але ж навіть на 
місці — треба. У LinkedIn я 
знайшла людину, яка в них 

працювала. Це був колега 
з минулої роботи. Я напи-
сала йому, він запитав про 
досвід, а я розпитала його 
про компанію. Він скинув 
контакт директора ком-
панії і написав: «Телефо-
нуй завтра» — шок! У мене 
не було резюме, я геть не 
була готова до такого, а 
просто хотіла дізнатися. 
Але я швидко зробила ре-
зюме, навіть у той же день 
скинула його в кар’єрний 
сервіс. Наступного дня за-
телефонувала директору, і 
мені запропонували бути 
інтерном.

Поради для 
студентів
●лПрактикуйте та вдоско-

налюйте англійську мову. 
Але для працевлаштуван-
ня вам вистачить рівня — 
підтримати розмову.
●лНе бійтесь шукати ро-

боту. Якби не одногрупник 
і колега з минулої роботи, 
я б досі щось вчила, але 
потрібно ризикнути й по-
чати.

Наталія 
Семешенко
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Черкаський державний 
технологічний університет. 
Фінанси та кредит

15 років у ПриватБанку, 3 роки 
займалася працевлаштуванням 
за кордон, ще працювала 
контент-менеджеркою та 
менеджеркою з продажу

Досвід в IT до курсу

Починала сама підучувати 
HTML/CSS

Час пошуку роботи

Однокурсник з GoIT підкинув 
вакансію, а колега з минулої 
роботи, який нині працює в 
CyberLeaf, порекомендував 
мене компанії

CyberLeaf

FULLSTACK 
ONLINE

40 років

Не бійтесь шукати роботу, потрібно 
ризикнути й почати

https://www.linkedin.com/in/yasinska
https://www.linkedin.com/in/nataliia-semeshenko
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Я філолог англійської 
мови та літератури — це 
універсальний скіл, що 
знадобиться для будь-якої 
спеціалізації. Я не знала, 
ким хочу стати, коли ви-
росту, і вирішила, що спо-
чатку вивчу мову. А коли 
визначусь з майбутньою 
професією, піду далі вчи-
тися.

Я працювала в SMM і кон-
тенті, але сталася війна, і 
я втратила роботу. Пер-
ші чотири місяці я була в 
анабіозі та неспромож-
ною працювати. І було на-
віть добре, що попередня 
робота закінчилася, бо на 
неї я не мала ні сил, ні ба-
жання. Я помітила постій-
ну тривожність. Вирішила, 
що компенсую її роботою. 
Бо тривожність нікуди не 
дінеться, а так я буду пра-
цювати, заробляти гроші й 
донатити — направляти її у 
продуктивне річище.

Нині я PM в одеській ком-
панії Halo Lab, що займаєть-
ся вебдизайном і працює по 
всьому світу. Якось з діалогу 
зі знайомою я дізналася, що 
в компанії багато роботи, і їм 
потрібні проджекти. У цей 
момент я подумала: «Війна, 
у людей немає роботи, а тут 
так багато проєктів, що не-
має кому менеджити. Мені 
треба туди». 

Я стежила за цією компа-
нією в соцмережах бага-
то років, бачила, що вони 
отримують різні нагоро-
ди, і хотіла бути дотичною 
до того, що вони роблять. 
Коли я дізналась, що їм 
потрібні працівники, я по-
думала: «Це ж те, про що 
я мріяла!» І написала їм 
дуже емоційного, але щи-
рого листа про те, що я 
давно про них знаю і хочу 
в команду. Думаю, по той 
бік екрана було видно моє 
щире захоплення ними.

Марія 
Болгар
Project Manager

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Одеський національний 
університет                                     
імені І. І. Мечникова. Філолог 
англійської мови та літератури

SMM, контент, проєктний 
менеджмент

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

 1 тиждень

Halo Lab

QA 
ONLINE

33 роки

Війна, у людей немає роботи, а 
в Halo Lab так багато проєктів, 

що немає кому менеджити.             
Мені треба туди 

До ІТ я працював меха-
ніком. Через ковід у мене 
з’явилось багато вільного 
часу та бажання пов’яза-
ти своє життя з програму-
ванням. Задумувався про 
це ще у школі, але обрав 
легший шлях: ще до закін-
чення школи вступив на 
спеціалізацію механіка. Та 
згодом зрозумів, що на тій 
роботі вперся у стелю і не 
отримував нових знань, не 
відчував можливостей для 
розвитку. Вирішив спробу-
вати себе в тому, що мені 
ще подобалось. 

Я дуже люблю навчатись 
— це головна ідея, яка ру-
хає мною в ІТ. Коли можна 
отримувати нові знання, 
і за це ще й платять — це 
божественна робота. Ця 
ідея повністю виконуєть-
ся, і ніколи не буде так, що 
я все знатиму. Якщо для 
людини мотивація — гро-
ші, то вона не буде довго 
задоволена такою мотива-
цією, має бути щось, окрім 
цього, що буде вести далі.

Нині я працюю в україн-
ській компанії Code&Care і 
через неї — на закордон-
них замовників. 

Ми працюємо чотири дні 
на тиждень, тобто 32 годи-
ни, які я можу рознести на 
дні тижня, як мені зручно. 
Якщо в якийсь день мені 
треба попрацювати мен-
ше, я допрацьовую у п’ят-
ницю чи суботу. Але ком-
панія прагне, щоб робочих 
днів було чотири, і ми пов-
ноцінно відпочивали. 

Раніше я витрачав багато 
часу на те, щоб дістатись 
до роботи і потім назад. 
В ІТ можна працювати з 
будь-якого місця, подоро-
жувати країною чи світом. 
Я можу прокидатись, коли 
захочу, починати та закін-
чувати робочий день, як 
мені зручно. Я можу плану-
вати свій день, проводити 
більше часу з дружиною, 
мати повноцінне, наповне-
не життя.

Олексій 
Федоркан 
Software Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Одеський національний 
політехнічний університет. 
Спеціаліст з колесно-
гусеничних транспортних 
засобів

Ремонт і обслуговування 
дизельних паливних систем, 
механік

Досвід в IT до курсу

Шкільні знання                            
з інформатики

Час пошуку роботи

1 місяць після курсу

Code&Care

FULLSTACK 
OFFLINE

33 роки

Працюю за 4-денним 
робочим тижнем

https://www.linkedin.com/in/marybolgar
https://www.linkedin.com/in/oleksii-fedorkan
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Я навчаюся в КНЕУ, ви-
вчаю економічну кіберне-
тику. Коли обирав спеці-
альність, вже знав, що хочу 
програмувати, і на тре-
тьому курсі пішов у GoIT 
додатково вивчати Java. 
Нині працюю у компа-
нії AltexSoft як Junior Java 
Engineer та паралельно 
вчуся в університеті.

Перед тим, як почати по-
шук роботи, я подивив-
ся понад 100 годин відео 
зі співбесідами на ютубі, 
вчив теорію, написав де-
кілька пет-проєктів. Коли 
підготувався, почав над-
силати своє резюме на всі 
вакансії. 

У мене було лише дві 
співбесіди. Після обох я 
відразу отримав офери. 
Тому не встиг сходити ще 
на декілька співбесід, хоча 
вже були й інші запити.

З першої компанії мені 
спочатку просто подзво-
нили, запитали, чи не хо-

тів би я пройти технічну 
співбесіду. Я, звісно, пого-
дився. У другу компанію 
спочатку було інтерв’ю з 
рекрутером, потім технічна 
співбесіда і ще третій етап 
— знову з рекрутером, щоб 
обговорити заробітну пла-
ту, мені розказали про те, 
чим я буду займатись і хто 
буде в моїй команді.

Чому Java
В університеті ми вчи-

ли С та С++, а потім ще 
Python. Java — це щось між 
С++ і Python. Вона не над-
то складна, як плюси, і не 
така легка, як Phyton.

Порада для 
студентів

Якщо ви вже почали вчи-
тися, то потрібно робити 
це систематично і викону-
вати всі домашні завдан-
ня, не відкладати на потім. 
Я саме так і робив, тому 
в мене було достатньо 
знань, щоб знайти роботу.

Микита 
Кордюк
Java Software Engineer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
економічний університет імені 
Вадима Гетьмана. Економічна 
кібернетика

Студент

Досвід в IT до курсу

В університеті вчив деякі 
мови програмування

Час пошуку роботи

1,5 місяця після курсу

AltexSoft

JAVA 
ONLINE

20 років

Java — це щось між С++ і Python. 
Вона не надто складна, як плюси, і 

не така легка, як Phyton

До ІТ я спробував себе на 
багатьох роботах: спочатку 
працював продавцем-кон-
сультантом в Епіцентрі, по-
тім 3 роки у Польщі їздив 
на карах (таких, як в Епі-
центрі), а про тяжку фізич-
ну працю в Канаді взагалі 
не хочеться навіть згаду-
вати. Раніше я трохи само-
стійно вивчав HTML/CSS, 
але коли вивчаєш сам — 
на це йде дуже багато часу. 
Тому пішов на курс.

Під час навчання, на ко-
мандних проєктах я по-
бував у різних ролях: від 
розробника до Team Lead 
та Scrum Master. Найтяж-
че бути Team Lead, бо це 
велика відповідальність, і 
вам треба постійно розби-
ратися в чужому коді, а ко-
жен розробник пише його 
по-своєму.

Поради для 
студентів
●лГугліть. Ви не маєте все 

тримати в голові, але ма-

єте вміти гуглити. Також 
гугліть запитання після 
співбесід. Ви ніколи їх не 
забудете та вже знатимете, 
що на це відповісти на ін-
ших співбесідах. 
●лВідпочивайте. Не нех-

туйте сном, бо якщо ви 
мало чи погано спатимете, 
то буде важко сприймати 
інформацію, якої на курсі 
буде багато, особливо на 
Bootcamp.
●лВідмовляйтесь.  Якщо 

ви вчили React, а тестове 
вам пропонують зроби-
ти, як це було в мене, на 
Angular — не погоджуйте-
ся. React — це найкращий 
варіант.
●лТримайтесь. Курс важ-

кий, але він того вартий. 
Я спілкуюся з багатьма 
людьми з мого курсу, і 
вони знайшли роботу на-
віть швидше ніж я. 

Формула успіху — пере-
силити себе, вчити, читати 
конспекти та гарно комуні-
кувати з усіма на курсі.

Владислав 
Гуменюк
Javascript Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Тернопільський національний 
економічний університет 
факультет. Фінанси та кредит

Продавець-консультант в 
Епіцентрі. Також працював 
карщиком у Польщі (їздив на 
карах, як в Епіцентрі), збирав 
меблі

Досвід в IT до курсу

Самостійно трохи вивчав 
HTML, CSS, Sass 

Час пошуку роботи

5 місяців

Aimprosoft

BOOTCAMP 
ONLINE

28 років

Формула успіху — пересилити себе, 
вчити, читати конспекти та гарно 

комунікувати з усіма на курсі

https://www.linkedin.com/in/nikita-kordyuk/
https://www.linkedin.com/in/vladyslav-humeniuk-841306224?original_referer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
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Перед тим, як я пішов на 
курс, я довго шукав себе.  
Перепробував безліч ро-
біт: у ресторанному бізнесі, 
у туристичному, у брокер-
ських агентствах, в еконо-
міці. Останньою перед ІТ 
була робота за фахом — 
провідним економістом у 
музеї. Це маленьке підпри-
ємство, і я взагалі не бачив 
там росту. Можливо, якщо 
потім потрапити на більше 
підприємство — це буде 
розвитком і кар’єрою, але 
для цього потрібно мати 
3–4 роки досвіду, а зарп-
лата в кращому разі буде 
більшою на 1000 гривень, 
а, можливо, навпаки мен-
шою.

В університеті у нас був 
предмет «Комп’ютерні тех-
нології», ми робили сайт 
на конструкторі, мені спо-
добався цей процес, тому 
я вирішив спробувати 
себе в ІТ. Перед початком 

курсу був мандраж, бо по-
переду чекало щось нове, і 
я не знав, вийде в мене чи 
ні. Почав вчити матеріали, 
дивився відео, і все вда-
лось.

Спершу після повно-
масштабного вторгнення 
росії в Україну було мало 
вакансій і багато кандида-
тів, а я працевлаштовував-
ся саме в той час. Треба 
було чимось відрізнятися 
від інших, і, окрім резюме 
та мотиваційного листа, я 
на React зробив гарненьке 
портфоліо: багатосторінко-
вий сайт з анімацією. До-
дав туди пет-проєкти, яких 
в мене багато. Пет-проєкт 
може бути вашим виграш-
ним аргументом на спів-
бесіді, особливо якщо він 
потрібен для життя, а не 
відірваний від реальності. 
Ідеально, коли пет-проєкт 
розв’язує конкретну про-
блему. 

Максим 
Стельмах
Frontend Developer (React/React Native/Vue)

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
економічний університет імені 
Вадима Гетьмана. Фінанси та 
кредит

Провідний економіст у музеї

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 тижні

Boto.agency

FULLSTACK 
ONLINE

24 роки

Пет-проєкт може бути вашим 
виграшним аргументом на співбесіді, 

особливо якщо він потрібен для життя, 
розв’язує конкретну проблему

10 років тому я переїха-
ла з України до Естонії. 
До ІТ я працювала там на 
виробництві процес-спе-
ціалістом збору систем 
управління двигунів кора-
блів. Це було цікаво, але 
я досягла певного рівня і 
хотіла розвиватися далі. 
Ще на попередній робо-
ті зарплатня залежала від 
позиції, а не від стажу чи 
досвіду, тож треба було пе-
реходити на іншу посаду 
або в іншу сферу. Так я ви-
рішила змінити своє життя 
— знайти шлях в ІТ. 

Я розпочинала з кур-
су Fullstack. Спочатку я 
навчилася програмува-
ти, а потім зрозуміла, що 
мені більше подобаєть-
ся працювати з людьми 
та організовувати робо-
ту. Тому наступний мій 
крок був — курс ІТ Project 

Management. На курсі РМ 
було дуже цікаво дізнатися 
про робочі процеси, прак-
тикуватися в командних 
проєктах і зрозуміти, що 
саме мені потрібно розви-
вати, щоб вдало працев-
лаштуватися. Головне під 
час навчання і потім — це 
бажання чогось досягти та 
мати сміливість визнати, 
що щось не виходить, щоб 
у цьому розібратися. 

Я відправила близько 60 
резюме, і в мене було при-
близно 15 співбесід. Усі — 
онлайн. А останнє, моє ща-
сливе інтерв’ю — офлайн, 
тоді я вперше прийшла на 
співбесіду. Мені настільки 
сподобалося, що я відчу-
ла: це моє, мені хочеться 
саме туди. І мені вдалося 
— тепер я ІТ software and 
hosting manager.

Ірина 
Зотович
IT software and hosting manager

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

НТУУ «Київський політехнічний 
інститут імені Ігоря 
Сікорського». Інженер-технолог 
приладобудування

Виробництво. Працювала 
на посаді process specialist 
з технічною документацією 
та виготовляла інструкції зі 
збирання систем управління 
двигуном корабля 

Досвід в IT до курсу

Досвіду в ІТ до курсів не було 
взагалі та розуміння, що таке ІТ, 
також, вибір конкретного курсу 
був «пальцем в небо» 

Час пошуку роботи

6 місяців

Estonian Transport Administration

FULLSTACK         
та PM ONLINE

34 роки

Головне — це бажання чогось 
досягти та мати сміливість визнати, 

що щось не виходить, щоб у цьому 
розібратися

https://www.linkedin.com/in/maksstelmakh
https://www.linkedin.com/in/iryna-zotovych
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Ще зі школи мені була 
цікава інформатика. В ІТ 
мій шлях почався з того, 
що я написав простенько-
го бота до гри, в яку грав. 
Потім в університеті я ві-
дійшов від програмування, 
вчився на радіофізиці, а це 
більше про залізяки. Далі 
працював бізнес-аналіти-
ком у фінансовій компанії. 
Але згодом усвідомив, що 
таки хотів би продовжити 
займатись програмуван-
ням професійно. І пішов 
навчатись.

Я почав активно шукати 
роботу в період початку 
повномасштабного втор-
гнення росії в Україну. З 
вакансіями тоді було туго, 
відгуків від роботодавців 
майже не було. За 2–3 тиж-
ні я міг побачити 1 вакан-
сію, подати на неї відгук і 
не отримати фідбеку. Був 
період без жодного «Hello» 
від HR. Але іноді все ж від-
повідали, запрошували 

на співбесіди чи пропо-
нували тестове. Усього до 
працевлаштування я про-
йшов 4 співбесіди і зробив 
3 тестових. Із тестовими 
я затягував: коли я ски-
дав готове, мені відпові-
дали, що воно непогане, 
але вже знайшли людину 
за той час, поки я його ро-
бив. Потім мені відповіли з 
компанії Playtech, де нині 
працюю. Запросили на 
співбесіду, і я її пройшов. 

Основна порада — не 
здавайтесь, якщо відчу-
ваєте, що програмування 
— це ваше й вас драйвить 
від того, що ви робите. На-
віть якщо не вкладаєтеся 
в дедлайн, продовжуйте, 
знайдіть 4–5 годин на день 
і наздоженіть. Або якщо 
розумієте, що вже не змо-
жете, бо пропустили мі-
сяць-два, — переходьте в 
наступну групу. Хоч і трохи 
пізніше, але ви продовжи-
те і перейдете в ІТ.

Віталій 
Каракай
Java Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
університет імені Тараса 
Шевченка. Радіофізика

Client support, бізнес-аналіз 
та техрайтер у фінансовій 
компанії

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

~4 місяці

Playtech

JAVA 
ONLINE

28 років

Не здавайтесь, якщо відчуваєте, що 
програмування — це ваше

Чую багато порад, що 
англійську треба вчити од-
ночасно з програмуван-
ням. Я не раджу. Краще 
вивчіть одне, а потім інше. 
Якщо ви працюєте, і разом 
з цим вчите програмуван-
ня та ще й англійську, то ви 
не зробите ні те, ні інше. 
Якщо ви не знаєте інозем-
ної мови, вивчіть спочат-
ку програмування, а коли 
влаштуєтеся на роботу, 
опановуйте англійську. Або 
навпаки до курсу сконцен-
труйтеся на англійській і 
йдіть на навчання вже зі 
знанням мови.

Вам треба знати базу: як 
називати змінні (просто 
перекладайте Google-пе-
рекладачем) та як прочи-
тати код. Щоб трохи покра-
щувати знання, можете, 
коли кудись їдете, напри-
клад, в трамвайчику, про-
ходити початковий рівень 
в якомусь мовному засто-
сунку. Але бази вам буде 
достатньо для працевлаш-
тування. У мене був рівень 
«My name is Zhenya», і мені 

дзвонили, спілкувалися, 
пропонували роботу. По-
ловину з того, що говори-
ли англійською на співбе-
сідах я навіть не розумів, 
але мене готові були взяти 
на роботу, бо зараз бракує 
фахівців. 

Поради для 
студентів
●лРобіть проєкти. На юту-

бі багато відео, де роблять 
різні застосунки. Зробіть 
декілька за прикладом для 
практики та для портфоліо. 
●лПрактикуйтесь 1000 

годин. Щоб стати програ-
містом, потрібно приблиз-
но 1000 годин занять. І не 
просто дивитися відео, а 
практикуватися. З 1000 го-
дин у відсотковому співвід-
ношенні: 20% — це відео, а 
80% — кодинг. Можна зро-
бити собі календарик, роз-
бити 1000 годин на тижні 
та закреслювати, як у філь-
мах. Щойно закреслите 
1000 годин — ви 100% гото-
ві до працевлаштування. 

Євгеній 
Лузаков
PM Open Projects (Frontend Developer) у Польщі, NDA

Курс Вік

Попередня сфера

Технічний інженер з 
обслуговування будівель та 
обладнання у Гданську, Польща 

Досвід в IT до курсу

Вивчав Pascal, але закинув. 
Років через 10 проходив на 
ютубі різні туторіали з верстки, 
трохи використовував JS, 
але постійно закидав. Проте 
оскільки на курсі вже був 
бекграунд з програмування 
та верстки, було простіше 
проходити курс та я міг глибше 
копати у різні теми

Час пошуку роботи

1 тиждень

FULLSTACK 
ONLINE

31 рік

Щоб стати програмістом, потрібно 
приблизно 1000 годин занять

https://www.linkedin.com/in/karakai-vitalii/
https://www.linkedin.com/in/yauheni-luzakou
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До ІТ я працювала мене-
джеркою, а коли пішла в 
декрет, у мене з’явилося 
трішки вільного часу на те, 
щоб порефлексувати. Тоді 
я зрозуміла, що не хочу по-
вертатися на свою попе-
редню роботу. І почала шу-
кати варіанти розвитку в 
ІТ-сфері. Натрапила на ма-
рафон GoIT, пройшла, мені 
сподобалось, і я вирішила 
записатися на курс.

Я не мала жодних дотич-
них знань до дизайну, але 
на марафоні я виконувала 
завдання і побачила, що 
у мене виходить. Якщо я 
змогла пройти марафон, 
то зможу рухатися далі, по-
глиблювати знання і пе-
рейти в ІТ.

На курсі я отримувала до-
статньо технічних знань, 
почала підписуватися на 
різних дизайнерів, слухати 
їхні відео, переглядати їхні 
роботи. Як рекомендува-

ли на курсі, я опублікувала 
своє резюме на Djinni, й 
періодично мені приходи-
ли пропозиції. Одна з них 
— від компанії Movadex. 
Це була моя друга вакан-
сія, на яку я відгукнулася. 
Спочатку мені дали тесто-
ве завдання, я виконала, і 
воно підійшло. Після цього 
мене запросили на спів-
бесіду. За результатами 
співбесіди — на стажуван-
ня. Тепер я працюю Junior 
Designer у невеличкій, але 
дуже теплій та ламповій 
компанії Movadex.

Поради для 
студентів
●лНе бійтесь. Пробуйте, 

шукайте, стукайте у двері 
нових можливостей. 
●лРозвивайте англійську. 

Вона потрібна навіть в 
українській компанії. Кра-
ще мати знання, які мо-
жуть знадобитись. Особли-
во, якщо хочете перейти в 
міжнародну компанію.

Ірина 
Кецман
UX/UI Designer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Львівський національний 
університет імені Івана Франка. 
Міжнародні відносини

Customer Service

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1,5 місяця

Movadex

UX/UI DESIGN 
ONLINE

31 рік

У декреті в мене з’явилося 
трішки вільного часу на те, щоб 

порефлексувати. Тоді я зрозуміла, 
що не хочу повертатися на свою 

попередню роботу

13 років я працював ін-
женером у нафтовій ком-
панії. Спочатку мав хоро-
ше кар’єрне зростання, 
а потім роками нічого не 
змінювалося, не було пер-
спектив. Мені стало нудно 
від одноманітної роботи, і 
я вирішив змінити сферу 
на ІТ. Вона динамічно роз-
вивається, можна швидко і 
легко збільшити свої дохо-
ди, періодично змінювати 
місце роботи на цікавіше.   

За допомогою кар’єрно-
го сервісу я підготував ре-
зюме, зареєструвався на 
Djinni та DOU, спілкувався 
з рекрутерами в LinkedIn. 
Регулярно перевіряв, чи є 
підходящі для мене вакан-
сії та відправляв туди ре-
зюме. На Djinni є ліміт для 
розсилання резюме — 100 
на місяць, я наближався до 
цієї позначки. Також я роз-
казав знайомим програмі-
стам, що шукаю роботу. А 
ще нам скидали вакансії в 
cлеці в GoIT. Саме цей спо-

сіб спрацював для мене.

Мені пощастило з техніч-
ними співбесідами, бо в 
мене не запитували нічо-
го складного. Запитували 
по JavaScript, React, Node.
js — це те, що я люблю і що 
мені цікаво.

Поради для 
студентів
●лПідтягуйте англійську. 

Вона дуже важлива.
●лМотивація. Потрібно 

розуміти, чому ви хоче-
те стати програмістом, які 
плюси це може дати порів-
няно з тим, що ти зараз не 
є програмістом. 
●лПідтримуйте темп нав-

чання. Навіть коли курс 
вже закінчився, і ви в по-
шуку роботи, все одно по-
трібно програмувати та ді-
знаватися щось нове, щоб 
не знижувати рівень моти-
вації та знань.

Андрій 
Лясота
Fullstack Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Івано-Франківський 
національний технічний 
університет нафти і газу. 
Видобуток нафти і газу

Інженер у нафтовій компанії

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці

Ventur

FULLSTACK 
ONLINE

35 років

Навіть коли курс вже закінчився, 
і ви в пошуку роботи, все одно 

потрібно програмувати та 
дізнаватися щось нове

https://www.linkedin.com/in/iryna-ketsman-814523196/
https://www.linkedin.com/in/andrii-liasota-b74a3b221/
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До ІТ я був студентом з 
маленькими підробітка-
ми. А потім мій друг пішов 
навчатись на той самий 
курс, що пізніше закінчив 
я. Десь за пів року я зро-
зумів, що програмування 
буде моєю постійною ро-
ботою, моїм життям. 

До марафону я нічого не 
знав про програмування, 
і мені дуже хотілося на-
вчитися розробки. Коли 
я створив першу сторінку 
та побачив, як виглядає те, 
що створив я, своїми ру-
ками — це були незабутні 
відчуття. Особливо після 
того, коли можеш годи-
ни три просидіти, дивля-
чись на код, не розуміти, 
чому він не працює, а там 
неправильно стоїть якась 
крапка чи не так написане 
слово.

Я почав проходити спів-
бесіди ще на останніх мо-
дулях React. На 24 лютого 

мені призначили дві спів-
бесіди, але через втор-
гнення росії в Україну їх 
скасували. Під час війни 
складніше працевлашту-
ватись та морально нала-
штуватись на пошук робо-
ти. Тоді я загубився поза ІТ 
на декілька місяців, багато 
забув за цей час і пізніше 
заново вчив React, щоб 
продовжити пошук робо-
ти. Під час підготовки до 
співбесіди я робив нахил 
на код, а розносили мене 
теорією. А коли я почав ро-
зуміти, як працює JS, тоді 
мене вже взяли на роботу.

Найголовніше — це вчи-
тись. Працюйте важко за-
раз, щоб було легше потім. 
Не засмучуйтесь, якщо щось 
не виходить, — обов’язково 
вийде. Якщо ви якусь задачу 
не можете зробити протя-
гом декількох годин, відпо-
чиньте — розуміння прийде 
до вас, і за 10 хвилин ви бу-
дете дивуватися, як раніше 
цього не зрозуміли.

Станіслав 
Чехов
React Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний авіаційний 
університет. Організація 
повітряних перевезень

Менеджер з продажу 
геймерської техніки

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

6 місяців, почав шукати ще 
під час навчання на курсі

Shark Software

FULLSTACK 
ONLINE

23 роки

Працюйте важко зараз, щоб було 
легше потім

Я давно задумувався про 
ІТ. Але ще в школі на уроці 
інформатики, коли ми ви-
вчали Pascal, я зарікся, що 
ніколи не буду працювати 
в цій сфері. У мене щось 
не виходило з синтакси-
сом, і я подумав, що ІТ не 
для мене. Хоча я любив 
точні науки: фізику, мате-
матику та логіку, яка засто-
совується в ІТ. На четвер-
тому курсі університету, 
коли почалася пандемія 
ковіду, я почав шукати для 
себе іншу сферу, окрім 
авіації і вирішив, що ІТ під-
ходить найкраще.

Роботу я почав шукати 
щойно ми закінчили курс 
з React і знайшов швидко 
— за 2 тижні. У мене була 
дуже гарна база з курсу 
GoIT, і перед співбесідою 
я повторив усі матеріали, 
які нам давали на курсі та 
добре підготувався по за-
питаннях, які могли поста-
вити. 

Було три етапи співбе-
сіди. Перший — технічна, 
потім тестове — потрібно 
було зробити невеликий 
застосунок на React Native 
і третій завершальний етап 
найму — це був зідзвон з 
тімлідом, мені розповіли 
про те, з чим працюватиму, 
і надали необхідні доступи.

Тепер я працюю у швед-
ській продуктовій компа-
нії Werz. Ми розробляємо 
застосунок, що об’єднує 
людей у різні ком’юніті, де 
вони можуть спілкувати-
ся, дізнаватися деталі но-
вих івентів і купувати мерч 
своєї спільноти.

Коли я йшов в ІТ, думав, 
що круто було б працюва-
ти віддалено та отримува-
ти нормальну зарплатню. 
В ІТ це можливо. Мої очіку-
вання справдилися, але я 
продовжую рухатись далі 
до всього, що запланував і 
що може дати ця сфера. 

Данило 
Кулик
React Native Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний авіаційний 
університет. Технічне 
обслуговування літаків та 
авіадвигунів (інженер)

Авіація

Досвід в IT до курсу

Фактично з нуля, до курсу 
просто трішки базово 
ознайомився з JS

Час пошуку роботи

2 тижні, почав шукати одразу 
після блоку з React

Werz

BOOTCAMP 
OFFLINE

23 роки

Працювати віддалено та 
отримувати нормальну 

зарплатню — в ІТ це можливо

https://www.linkedin.com/mwlite/in/stanislav-chekhov-075a85228
https://www.linkedin.com/in/danil-kulyk/
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До ІТ я навчався на ба-
калавріаті на біотехноло-
га і працював у цій сфері 
— займався продажем ла-
бораторного обладнання. 
Потім думав вступати на 
магістратуру на хіміка, але 
відштовхувало те, що в хі-
міків погані умови праці, 
низька зарплата і безра-
дісні кар’єрні перспективи. 
Тому вирішив розглянути 
сферу ІТ. Спочатку я думав, 
що туди йдуть дуже розум-
ні люди та що в мене це не 
вийде. Але багато моїх зна-
йомих переходили в ІТ, і я 
вирішив також спробува-
ти. Це перспективна сфе-
ра, що розвивається ша-
леними темпами й надалі 
розвиватиметься. Як міні-
мум, отримувати зарплату 
в Україні в доларах — це 
дуже круто. 

Я обрав backend, бо за 
статистикою Djinni на 1 
вакансію на Backend-роз-
робника претендує 1 лю-
дина, а на Frontend в де-
сятки разів більше. Але я 

все одно хвилювався, що 
не знайду роботу джуном 
в Україні, бо ІТ-ринок по-
страждав від повномасш-
табного вторгнення росії в 
Україну. Думав, що краще 
поїхати в Європу і шукати 
роботу там, але все ж пра-
цевлаштувався в Україні. 
Перед тим, як подаватися 
на вакансії, я вивчив ос-
новний курс та пройшов 
додаткові курси, які дають 
GoIT: TypeScript, SQL, React 
Native. Я знав не лише 
JavaScript, і це вирізняло 
мене серед інших канди-
датів.

Пойнти
●лНе втрачайте надію. В 

ІТ часто бувають моменти, 
коли взагалі нічого не ро-
зумієш. Потрібно просто 
продовжувати вчити та 
писати код, з часом буде 
легше розуміти програму-
вання.
●лСаморозвиток — це 

найважливіше в ІТ, бо по-
стійно потрібно вивчати 
нові технології.

Богдан 
Радчук
Backend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
університет імені Тараса 
Шевченка. Біотехнології/
біоінженерія
Державний університет 
телекомунікацій. Інженерія 
програмного забезпечення 
(навчається)

Біотехнології

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

Знайшов перше стажування 
через тиждень

Spdload

BOOTCAMP 
ONLINE

23 роки

Саморозвиток — це найважливіше в 
ІТ, бо постійно потрібно вивчати нові 

технології

Ідеологія, підхід до ро-
боти та ринок праці в ІТ 
зовсім відрізняється від 
будь-якої іншої сфери. Для 
роботи потрібен лише 
ноутбук — це дає змо-
гу працювати з будь-якої 
точки світу й дуже змінює 
ставлення до життя та його 
якість.

Курс GoIT систематич-
ний та продуманий. Для 
95% задач на роботі мені 
було достатньо того, що 
дали GoIT. А решта — це 
вузькоспрямовані знання. 
Навіть тепер, коли щось 
не знаю, я шукаю необхід-
ну інформацію в матеріа-
лах курсу. 

У нас є GoIT-ком’юніті, 
куди потрапляють всі ви-
пускники GoIT. У спільно-
ті більш як 2000 людей 
— вона допомагає розви-
ватись у галузі. Якщо на чо-
мусь застряг у своїй задачі, 
пишеш у телеграм-чат, і у 
GoIT-ком’юніті завжди до-
поможуть.

Ми з випускниками обмі-
нюємося досвідом, знахо-
димо одні одним роботу та 
просто продовжуємо спіл-
куватися. 

Поради для 
студентів
●лВчіть англійську мову. 

Незнання англійської не 
стає перешкодою в ІТ. Але 
якщо ви її знаєте, то збільшу-
ється кількість підхожих ва-
кансій приблизно у 6 разів. 
Якщо не знаєте англійської, 
все одно починайте вчити 
програмування, але пара-
лельно підтягуйте мову. 
●лВчіть програмуван-

ня систематизовано та за 
короткий проміжок часу. 
Не розтягуйте це в часі, 
тому що технології швид-
ко розвиваються, і якщо 
робити паузи, то постійно 
паралельно з’являтиметь-
ся багато нових, які ви не 
знатимете. Ви швидше 
здобудете професію, якщо 
будете вчитися поступово 
та постійно, ніж хаотично 
та з перервами. 

Сергій 
Глієвий
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний педагогічний 
університет імені                         
М. П. Драгоманова. Математик-
інформатик

Телебачення та програмування

Досвід в IT до курсу

 З 2014-го ембедед-програмiст 
С++ і СТО в рiзних стартапах

Час пошуку роботи

Влаштувався одразу після 
здачі проєкту з React і вже 
працював, коли вчили Node.js

Perimeter 81

BOOTCAMP 
OFFLINE

37 років

У GoIT-ком’юніті завжди допоможуть

https://www.linkedin.com/in/radchukbohdan
https://www.linkedin.com/in/sergey-glievoy
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До ІТ я працювала у сфе-
рі туризму — супроводжу-
вала автобусні тури. Перші 
думки про ІТ виникли ще 
у 2020 році, коли стукнув 
коронавірус, закрили кор-
дони й туризм був на паузі. 

Одна з головних мотива-
цій йти саме в ІТ — у цій 
сфері потрібно постійно 
навчатися. Робота в туриз-
мі — це різні міста та краї-
ни, але згодом впираєшся 
в стелю, бо немає нічого 
нового в професійному 
плані. А знайомі, які пра-
цюють в ІТ, розповідали, 
що постійно навчаються і 
мають стабільну роботу з 
високою зарплатнею. Я ви-
рішила спробувати.

На Djinni, у графі, де мож-
на поставити запитан-
ня компанії, я запитала в 
Ubos: «Are you ready to take 
me on your team?». Мені 
відповіли: «Усе залежати-
ме від співбесіди» і одра-
зу надіслали посилання 

на вакансію. Мене вона 
зацікавила, і ми почали 
переписуватися з HR. За 
пів години після цього ми 
провели першу співбесіду. 
До кожної співбесіди по-
трібно готуватись, я швид-
ко продивилась інформа-
цію про компанію. Ще на 
тренувальних співбесідах 
у GoIT я продумала запи-
тання і уточнювала в ком-
панії, що мене цікавило. 
Потім була технічна співбе-
сіда, вони хотіли поставити 
її на наступний день, але 
мені потрібен був хоча б 
день для повторення мате-
ріалів курсу. Здавалося, що 
я завалила співбесіду, але 
за 5 хвилин після неї мені 
прийшло повідомлення, 
що все добре і мені дали 
тестове завдання. У ньому 
було таке, з чим я раніше 
не стикалась, але мені спо-
добався цей новий досвід. 
Останній, четвертий етап 
— це була швидка співбе-
сіда з Team Lead, і я почала 
працювати в Ubos.

Ольга 
Машталер
Low Code Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Львівський національний 
університет імені Івана Франка. 
Раціональне використання 
природних ресурсів та 
охорона природи

Туризм

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2–3 тижні після курсу

Ubos

FULLSTACK 
ONLINE

26 років

До кожної співбесіди потрібно 
готуватись

У мені боролися дві лю-
дини: старий я, який вже 
мав знання в іншій сфе-
рі, і новий, який пішов на 
авантюру та опановує іншу 
професію. Старий казав: 
«Навіщо тобі це все: вчити 
нове, напружуватись, у нас 
же все так класно було». А 
новий здавав домашки в 
дедлайни та шурував далі.

До ІТ шість років я пра-
цював в енергетиці: від 
звичайного робітника дій-
шов до головного інжене-
ра-енергетика. Потім че-
рез скорочення в компанії 
повернувся на звичайну 
інженерну посаду. І якось 
ввечері гортав соцмережу 
та натрапив на оголошення 
«Зроби свій сайт за 7 днів». 
Спробував, вдалось, і я пі-
шов на курс. 

Наприкінці навчання 
склав резюме, відправив 
до кар’єрного сервісу, вони 
підказали, що підправити. 
Переробив, вони апрувну-
ли, та погнав відправляти. 
Надіслав усього три ре-
зюме, і з другої співбесіди 

вже працевлаштувався. 

Першу співбесіду я про-
ходив у місцеву невелич-
ку компанію, але тоді я ще 
допрацьовував на попе-
редній роботі, тому туди не 
влаштувався. Пізніше від-
правив резюме в Ria.com, 
і мені швидко відповіли та 
запросили на співбесіду. Я її 
пройшов, і мені дали тесто-
ве. Після тестового була 
ще одна співбесіда, вже 
технічна — за результатом 
тестового на співбесіді мені 
сказали, що все окей. У той 
самий день мене запроси-
ли на ще одну співбесіду 
в іншу компанію, але при-
йшла відповідь щодо тесто-
вого з Ria, вони написали, 
що все добре, і мене беруть 
на роботу. Тож третю спів-
бесіду я вже не проходив. 

Порада для 
студентів

Just never give up. Якщо 
ви вже пішли вчитись в 
ІТ, то йдіть до кінця. Буде 
складно, але знаходьте в 
собі сили та продовжуйте.

Іван 
Тригуба
Fullstack Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний університет 
харчових технологій. 
Автоматизація та комп’ютерно-
інтегровані технології

Енергетика та інжиніринг, від 
робітника до бригадира 

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2–3 тижні

Ria.com

FULLSTACK 
ONLINE

28 років

Якщо ви вже пішли вчитись в ІТ, то 
йдіть до кінця. Буде складно, але 

знаходьте в собі сили та продовжуйте

https://www.linkedin.com/in/olha-mashtaler-a6643621b
http://linkedin.com/in/ivantryhuba
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Я вчився на філолога, ви-
вчав германські мови та лі-
тератури, мертві мови: гот-
ську та латинську. Але не 
знав, ким працювати після 
навчання в університеті, 
тому після четвертого кур-
су, бакалавріату, замість ма-
гістратури я пішов вчитися 
на Fullstack-розробника.

Математику я припинив 
вчити ще в сьомому класі, 
але незнання цього пред-
мету мені не заважало. 
Для роботи в ІТ не потріб-
но знати математику, але 
треба зануритись у про-
грамування з головою — і 
проблем не буде, неваж-
ливо, з якої сфери ви при-
йшли. 

Я надіслав близько семи 
резюме, мені відповіли на 
три, але я навіть не робив 
тестові, які мені пропону-
вали, бо після презентації 
свого проєкту і закінчення 
курсу, мені написала по-
друга і сказала: «Тобі напи-
шуть найближчим часом». 
Тож я вирішив не ходити 
та не шукати далі, а скорі-

ше вже вливатись у сферу 
як працівник, а не учень.  

Поради для 
студентів

●лЗабудьте про всі інші 
справи, окрім навчання. 
Якщо збираєтеся працю-
вати надалі в ІТ, потрібно 
жити цим. 
●лНавчіться концентру-

ватись на задачі та не від-
риватися на дрібниці. 
●лЯкщо ще не маєте хо-

рошого рівня англійської 
— вчіть її. Навіть якщо на 
старті вона не знадобить-
ся, то з часом потрібно 
буде її вивчити, бо технічна 
документація та зідзвони 
— англійською. 
●лЯкщо під час навчан-

ня у вас буде момент, коли 
нічого не виходить або ви 
почнете опускати руки 
та думати, що це занадто 
важко і що, можливо, це не 
ваше — уявіть, яким чудо-
вим розробником ви мо-
жете стати та додайте ен-
тузіазму.

Єгор 
Подмазко
Fullstack Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
лінгвістичний університет. 
Філолог-перекладач 
англійської та іспанської мов

Вантажник на Новій пошті

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

З моменту презентації 
фінального проєкту до 
першого робочого дня —           
6 днів

BuildApps

BOOTCAMP 
OFFLINE

22 роки

Коли опускаються руки, уявіть, яким 
чудовим розробником ви можете стати 

та додайте ентузіазму

Колись давно, коли мені 
було 16 років, я працював 
у газеті, тоді мені пропо-
нували вивчити верстку. І 
от минуло 15 років, я сидів 
вдома під час карантину і 
спонтанно вирішив зміни-
ти сферу роботи. Працював 
вантажником, але хотів по-
вернутись до верстки і ви-
вчити програмування. 

Єдине, що було складно 
під час курсу — це поєд-
нувати навчання і роботу. 
У мене було так, що я пра-
цював у нічну зміну, ванта-
жив пиво, приходив десь 
о третій ночі, лягав спати, 
вставав і вчився до вось-
мої вечора. О 19:30 у нас 
починались онлайн-занят-
тя, часто я запізнювався на 
роботу, щоб хоч пів години 
побути на занятті.

Я почав шукати робо-
ту, коли зрозумів, що вже 
щось знаю. Таке осяяння 
прийшло до мене під час 
блоку з React. 

Поради для 
студентів

●лНе прив’язуйтесь до 
фреймворку. Якщо якісно 
вивчити основи JavaScript, 
то вам буде легко перейти 
з одного фреймворку на 
інший, буде байдуже React 
це, Angular чи Vue. 
●лЗнайдіть декількох за-

цікавлених, як ви, людей 
на курсі, з якими будете 
разом кодити, розв’язува-
ти задачки, робити додат-
кові проєкти — це точно 
знадобиться.

У мене була така ситуа-
ція, коли я здав всі завдан-
ня з JavaScript на три тижні 
швидше ніж був дедлайн. І 
тоді мені бракувало цього 
двіжу, я знайшов 5 людей, 
які вже доробляли або теж 
здали всі домашки, і ми 
написали свій проєкт поза 
програмою. Тож у нас був 
ще один проєкт, який ми 
могли додавати в резюме.

Віталій 
Спільник   

Курс Вік

Попередня сфера

Освіта

9 класів школи

Вантажник на складі 

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці під час блоків React.js 
та Node.js

FULLSTACK 
ONLINE

32 роки

Я працював у нічну зміну, 
вантажив пиво, приходив десь о 

третій ночі, лягав спати, вставав і 
вчився до восьмої вечора

Frontend Developer,  NDA

https://www.linkedin.com/in/e-podmazko/
https://www.linkedin.com/in/vitaliy-spilnyk-126705204/
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У мене дві технічні освіти, 
і майже все життя я пра-
цюю в ІТ: розробником, ке-
рівником розробників, ме-
неджером. Вирішив знову 
повертатися до кодингу, 
тому пішов оновити знан-
ня у GoIT. 

На курсі у нас були ре-
комендації, що наприкінці 
навчання вже варто шу-
кати роботу. На третьому 
блоці, React, коли вже ро-
бите командний проєкт, 
можете шукати роботу. У 
той період ми з одногруп-
никами почали готувати 
свої LinkedIn, CV і готува-
тися до перших співбесід. 
Було технічне інтерв’ю, яке 
проводив фахівець GoIT 
— це була найскладніша 
співбесіда з усіх п’яти, які 
я проходив. Якщо ви про-
йшли тренувальну спів-
бесіду, яку влаштовують 
GoIT, і вам сказали, що все 
добре, можете бути спо-
кійними — ви готові. Але 
навіть якщо ви не можете 
відповісти на всі запитан-
ня — це нормально, все 

знати неможливо. Хоро-
ший програміст кодить, 
але за допомогою Google. 
Як сказав мені один знайо-
мий, який уже довго в роз-
робці: «Спочатку я гуглив 
повільно. З роками я почав 
гуглити швидше». Головне 
знати, що шукати.  

Поради для 
студентів
●лАнглійська — must 

have. Якщо ви знаєте 
англійську, ви розширю-
єте свої можливості в по-
шуку роботи за межі своєї 
країни. У сфері ІТ бракує 
фахівців у всьому світі. Але 
камінь спотикання — це 
спілкування та розумін-
ня. Тому щойно починаєте 
думати про ІТ, відразу шу-
кайте курси з англійської 
мови.
●лНе думайте про ІТ, як 

про тренд. Не йдіть сюди 
лише тому, що це популяр-
но чи тому, що пропонують 
багато грошей. Керуйтеся 
внутрішнім відчуттям того, 
що вам туди хочеться.

Анатолій 
Дейнеко
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Харківський національний 
університет радіоелектроніки. 
Інженер-програміст
Остравський технічний 
університет (Чехія). Інженер-
програміст

ІТ

Досвід в IT до курсу

Великий досвід, з 2003 року

Час пошуку роботи

1 місяць під час курсу

CleverFarm

BOOTCAMP 
ONLINE

37 років

Хороший програміст кодить, але 
за допомогою Google

Десять років я працював 
у бізнесі, потім п’ять років 
був заступником директо-
ра у фірмі з доставки води 
і п’ять років — директором 
пекарні. Але мені хотілось 
чогось стабільнішого, ніж 
бізнес в Україні. 

Я очікував, що навчатись 
буде складніше. Для себе 
виробив алгоритм дій, 
який мені підходив у плані 
розуміння нових тем і вза-
галі інформації. Змушував 
себе обов’язково перечи-
тувати конспект на завтра, 
щоб розібратись хоча б з 
термінами.

З працевлаштуванням у 
мене була не така історія, 
як у багатьох — робота зна-
йшла мене, а не я її. Тоді я 
ще не планував шукати ро-
боту. У нас саме мав почи-
натись backend — Node.js. 
Мені запропонували вико-
нати тестове завдання, бо 
потрібні були розробники 
на Vue. Я вперше бачив 

Vue. Мені дали тиждень, 
щоб ознайомитись з цим 
фреймворком і виконати 
тестове. Я зробив, здав — і 
мене запросили на співбе-
сіду онлайн. Я очікував, що 
буде багато технічних за-
питань, а були лише з soft 
skills.

Поради для 
студентів
●лПам’ятайте, що це нор-

мально, коли важко. Багато 
людей, коли натрапляють 
на перші труднощі, ду-
мають, що це не їхнє. Але 
мозку просто потрібно пе-
релаштуватись на те, що 
знову треба вчитись і за-
пам’ятовувати.
●лНалаштуйте тайм-ме-

неджмент.
●лЗнаходьте можливості, 

а не ставте перешкоди. 
Завжди є варіанти виходу 
з ситуації. 
●лГотуйтесь до кожного 

наступного дня навчання.

Володимир 
Кузик

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Львівський поліграфічний 
фаховий коледж Української 
академії друкарства. 
Видавництво та поліграфія

Директор пекарні

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

Під час навчання, не шукав, 
робота знайшла мене

Codot.pro

BOOTCAMP 
ONLINE

37 років

Робота знайшла мене, а не я її

Frontend Developer

https://www.linkedin.com/in/anatolij-dejneko/
https://www.linkedin.com/in/nefalit/
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Я працюю UX/UI-дизай- 
неркою в CarGoo — це 
IT-компанія з власним сер-
вісним продуктом з ван-
тажних перевезень. Одра-
зу після курсу я поєднувала 
фриланс-задачі з дизай-
ну, робила сайт для івент-       
агенції, працювала мен-
торкою, волонтерила як 
дизайнерка для Ukrfund, а 
нині зосередилась на од-
ному напрямі — роботі в 
CarGoo.

Вчилась я на менедже-
ра зовнішньоекономічної 
діяльності та років десять 
працювала у сфері економі-
ки. Але паралельно займа-
лася копірайтингом. Потім 
остаточно перейшла в цю 
сферу. А наступним кроком 
був дизайн. Я люблю малю-
вати та креативити, тому 
створила свою студію ін-
тер’єрних картин — малю-
вала картини зі спиртових 
чорнил. Я поєднувала всі ці 
напрями й намагалася зро-
зуміти, чим хочу займатись. 
В економіці я отримала гар-
ний досвід, і він мені допо-
магає, але це було не моє, 
я — творча і креативна. Зго-

дом я вирішила пробувати 
себе в дизайні. Уже дав-
ненько заглядалась на цю 
сферу — років 5 тому була 
на презентації GoIT, але по-
стійно щось заважало: то 
справи, то сумніви. Але зго-
дом я звільнилась з роботи, 
щоб навчатись і точно пе-
рейти в ІТ, на дизайн.    

Поради для 
студентів
●лНе жалійте часу на са-

морозвиток. Вчитись дове-
деться і після курсу, вже на 
роботі. Тому це має стати 
звичкою. 
●лПрокачуйте soft skills. 

Вони наскільки невидимі, 
але настільки важливі. 
●лРозвивайте вміння пра-

цювати в команді. На курсі, 
на командних проєктах, ми 
вчились чути інших і доно-
сити свою думку. 
●лДіліться інформацією, 

коли самі щось дізнались. 
Менторство допомагає са-
мому краще розібратись. 
●лБудьте готовими працю-

вати. Ви самі маєте дізна-
тись, що і як зробити краще, 
ініціатива має йти від вас.

Яніна 
Савіна
UX/UI Designer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

НТУ «Харківський 
політехнічний інститут». 
Менеджмент ЗЕД

Менеджмент 

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2–3 місяці під час курсу

CarGoo

UX/UI DESIGN 
ONLINE

37 років

Soft skills наскільки невидимі, але 
настільки важливі

Я вирішив: щоби пра-
цевлаштовуватись, одного 
JS недостатньо, потрібно 
знати ще якийсь фрейм-
ворк, як от React. Напри-
кінці блоку з Node.js почав 
придивлятись до вакан-
сій, зосередився на двох 
сайтах — Djinni та DOU. 
Зробив там свої профілі та 
підписався на розсилки. 
Я шукав вакансії Junior та 
Trainee, для мене було го-
ловне — досвід. У резюме 
я вказував все, що ми 
вчили на курсі: JS, React,    
Node.js, і на співбесідах за-
питували по всьому, що я 
зазначив. Одна зі співбесід 
була на вакансію з 900 від-
гуками, я не пройшов, але 
дуже здивувався, що мене 
взагалі покликали туди на 
наступний етап після ре-
зюме. 

До ІТ я був фотогра-
фом-фрилансером. Досвід 
фрилансу допоміг мені шу-
кати роботу, бо там майже 
щодня потрібно спілкува-

тись з клієнтами та домов-
лятись. Якщо стукати в 100 
дверей, відповідь буде від 
десяти чи двадцяти людей, 
з п’ятьма ви гарно поспіл-
куєтесь, а працюватимете 
з двома чи трьома. І це не 
має виглядати так, що вас 
найняли на роботу і просто 
платять за це гроші. Люди-
на має прагнути стати фа-
хівцем високого рівня і ро-
бити видатні продукти. 

Нині я проходжу стажу-
вання в MadAppGang. Ча-
стково компанія розташо-
вана в Україні, а другий 
офіс знаходиться в Австра-
лії. Після того, як почав 
працювати в цій компанії, 
я дізнався, що вона займа-
ється зеленою енергети-
кою. Мені імпонує, що я 
дотичний до проєктів, що 
роблять світ кращим. Ви 
можете знайти людей зі 
схожими поглядами, пра-
цювати разом, добре за-
робляти і водночас робити 
щось корисне для світу. 

Олександр 
Радука
Fullstack Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Фотографія

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці, знайшов на 
фінальному етапі Node.js

MadAppGang

FULLSTACK 
ONLINE

32 роки

Ви можете знайти людей зі схожими 
поглядами, працювати разом, добре 

заробляти і водночас робити щось 
корисне для світу

Освіта

Міжнародний Соломонів 
університет. Компьютерні 
науки

https://www.linkedin.com/in/yanina-savina/
https://www.linkedin.com/in/o-raduka/
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До ІТ я десять років пра-
цював у сфері виробни-
цтва: успішно, комфортно, 
але мені хотілось більшого, 
хотілось змін. 

Я довго думав про ІТ і з 
часом почав шукати, де 
мені вчитись. Натрапив 
на марафон, почав про-
ходити, та не зміг вчасно 
його завершити. Але все 
ж пройшов, коли в мене 
були вихідні. Тоді зрозумів, 
що потрібно звільнятись 
і поринати в ІТ з головою. 
Пішов на Bootcamp, щоб 
швидше перейти. Перед 
цим порадився з другом, 
який вже працює в ІТ біль-
ше як 5 років, щодо того, 
що хочу переходити в цю 
сферу. Він мені сказав, 
щоб я не сумнівався й ско-
ріше починав і що мені це 
вдасться.   

У GoIT мені дали сильну 
базу, і я почав робити пер-
ші кроки в ІТ з думкою про 
великі цілі. Я почав від-

правляти резюме — шука-
ти роботу. 

Я граю у футбол, і стала-
ся така історія: я подзво-
нив другу, з яким раніше 
грав у команді, щоб запро-
сити його пограти. Нато-
мість, коли він дізнався, що 
я вчусь і маю гарний стек 
технологій, він запросив 
мене піти в інтернатуру в 
компанію, де сам колись 
її проходив. Я почав вико-
нувати завдання, і в ком-
панію саме потрібен був 
Frontend-розробник. Я від-
гукнувся, що хочу спробу-
вати. Їм сподобалась моя 
робота, і мені без співбесід 
запропонували працювати  
в них.     

Порада для 
студентів

Мало мріяти — треба ро-
бити. Будьте вірними своїм 
цілям. Старайтесь, не зупи-
няйтесь — і вам вдасться. 

Сергій 
Шкурупій
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національна металургійна 
академія України. Інженер-
матеріалознавець

Виробництво

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1,5 місяця, знайшов на блоці 
Node.js

Lambda Team

BOOTCAMP 
ONLINE

32 роки

Мало мріяти — треба робити

Спочатку я мав бути мо-
ряком — навіть один раз 
ходив у рейс, але мені це 
було нецікаво. Після цього 
я спробував багато всього: 
працював у Цитрусі, потім 
на складі в Україні, далі 
поїхав на склад у Європу.  
І вирішив, що вже треба в 
ІТ. Тим паче це було мені 
цікаво і подобалось з ди-
тинства.

Перший офер у мене був 
десь за 2–3 місяці до кінця 
навчання. 23 лютого мені 
дали офер, і через війну 
його скасували. Потім бе-
резень-квітень я не шукав 
роботу, продовжив десь 
у травні. Відтоді було 3–4 
співбесіди. Технічні спів-
бесіди я всі пройшов, але 
були проблеми з англій-
ською. Потім я вже від-
правляв резюме усюди, 
навіть не читав вакансії. 

Якось я розсилав ре-
зюме і вирішив відпочи-
ти — грав на комп’ютері в 
Counter-Strike. Дзвінок на 

телефон — директор ком-
панії, де я тепер працюю, 
Максим, каже: «Що ти, ро-
боту шукаєш?», я саме шу-
кав. І він почав проводи-
ти співбесіду просто по 
телефону. Потім було ще 
декілька етапів, у деяких 
темах я ще просідав і ду-
мав, що мене не візьмуть. 
Але в мене повірили, дали 
шанс, і ось — я працюю 
Fullstack-розробником.    

Порада для 
студентів

Мати витримку і старан-
но навчатись та працю-
вати. Хто дійсно хоче, той 
пройде цей шлях. А ті, у 
кого не виходить, не за-
смучуйтесь — на вас чекає 
щось інше. 

Якщо знаєте, що це ваше, 
і хочете в ІТ, не опускайте 
руки, неважливо, скільки 
часу ви шукаєте роботу: 
пів року, дев’ять місяців чи 
три місяці. Зараз війна, і це 
важкі часи, але люди пра-
цевлаштовуються щодня, і 
ви зможете. 

Дмитро 
Соцький

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Морехідний коледж технічного 
флоту НУ «Одеська морська 
академія»

Мореплавання

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 місяці до вторгнення, після — 
3 місяці

DevmMaxup

FULLSTACK 
ONLINE

24 роки

Хто дійсно хоче, той пройде цей 
шлях. А ті, у кого не виходить, 

не засмучуйтесь — на вас чекає 
щось інше

Fullstack Developer

https://www.linkedin.com/in/serhii-shkurupii/
https://www.instagram.com/sotskiydr/
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Я завжди знав, що хочу 
в ІТ. Тому вступив до тех-
нічного вишу на спеціаль-
ність «комп’ютерні науки». 
А GoIT — це та можливість, 
яка допомогла мені про-
йти цей шлях повністю і 
знайти свою роботу в ІТ. І 
коли я навчався на курсі, 
я відчув велику різницю з 
університетом у методиці 
та у якості навчання.

Від роботи в ІТ я очікував 
рівного та вільного темпу 
— так і сталось. Я знайшов 
таку роботу, яка підходить 
мені за ритмом — фор-
мально я працюю з 9 до 18, 
але водночас можу почува-
тись вільно: виходити, від-
волікатися на свої справи.

Я дослухався до порад 
кар’єрного консультан-
та GoIT, вона радила що-
дня подавати хоча б три 
CV — так за тиждень я зміг 
знайти свою першу робо-
ту. Я відправив 21 резюме, 
а пройшов усього дві спів-
бесіди. Вони відбувались 
паралельно, і від обох ком-
паній отримав офер.

Ці дві співбесіди, що я 
пройшов, були легкі. Най-
складніша співбесіда була 
пробна із розробником з 
GoIT. Він мені поставив со-
рок запитань — прості, але 
їх було багато.    

Поради для 
студентів
●лОбов’язково дивіть-

ся вебінари Олександра 
Репети. Бувають складні 
і об’ємні домашні роботи, 
тоді передивляйтесь мате-
ріали, щоб зрозуміти. 
●лДомашню роботу ви-

конуйте одразу в той день, 
коли вона з’явилась. А 
якщо не розібрались само-
стійно, тоді наступного дня 
запитуйте у менторів. 
●лВипрацюйте систем-

ний підхід до навчання. 
Виконуйте домашню робо-
ту, наступного дня готуй-
тесь до наступної теми.
●лПідвищуйте рівень анг-

лійської. Для першої робо-
ти цілком вистачить рівня 
В1, а потім, щоб розвива-
тись далі як розробник, по-
трібна краща англійська.

Владислав 
Авідзба
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний університет 
радіоелектроніки. Комп’ютерні 
науки та технології

Студент

Досвід в IT до курсу

До GoIT було багато знань з ІТ 
— пробував себе в інших мовах 
програмування: C++, Java, C#, 
Python

Час пошуку роботи

Після закінчення блоку React.js, 
8 днів до першого оферу

Quanti Coders

BOOTCAMP 
ONLINE

20 років

Як радять кар’єрні консультанти, 
щодня подавайте хоча б три CV — так 
за тиждень я зміг знайти свою першу 

роботу

Я був банкіром і довгий 
час працював у фінансо-
вому відділі маркетингової 
компанії. Там мені почали 
давати задачі з автомати-
зації. Я розбирався, дивив-
ся, як писати скрипти на 
Google Apps Script, і мені 
це подобалося. А потім 
наштовхнувся на рекламу, 
пройшов марафон, і пішло.

На курсі нам в чат постій-
но кидали різні пропозиції: 
запрошення на інтерв’ю, 
додаткові курси. Там я по-
бачив повідомлення про 
курси в мою нинішню 
компанію — ElifTech. Вони 
проводили двомісячне 
навчання, після якого була 
можливість влаштуватись 
на роботу. Я подав туди 
свою анкету, підготував 
тестове завдання і пішов 
на курси, пройшов — і 
мене запросили на роботу. 

Я працюю на проєкті з 
клієнтами з США, уся кому-
нікація відбувається анг-
лійською: дейлики, спілку-
вання з клієнтом, пишемо 

код, переписуємося в чаті, 
тому мені для працевлаш-
тування потрібна була 
англійська вище серед-
нього, і я мав такий рівень.

Поради для 
студентів
●лНе бійтесь. Якщо щось 

не виходить — це нор-
мально. Нікому нічого не 
вдається з першого разу. 
Це завжди шлях спроб і 
помилок: найкращі знання 
— це ті, які ви здобуваєте 
на своїх факапах. 
●лМайте терпіння. За два 

тижні ви не вивчите фрон-
тенд. Із мовами програму-
вання, як зі звичайними 
мовами. Ви ніколи не зна-
тимете мову на 100%.
●лЙдіть до кінця. Якщо 

ви будете стрибати з одні-
єї цілі на іншу, то нічого не 
вдасться. Під час навчання 
можуть відкритись прихо-
вані місця, про які ви не 
знали і які можуть вам спо-
добатись. Якщо зупини-
тесь, потім шкодуватимете, 
що не дізнались.

Олег 
Шевченко

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Одеський національний 
економічний університет. 
Фінанси, банківська справа та 
страхування

Банківська

Досвід в IT до курсу

Було трохи досвіду з Google 
Apps Script та R, робив 
автоматизації

Час пошуку роботи

Відразу подався на двомісячну 
школу від компанії, після неї 
взяли на роботу

ElifTech

FULLSTACK 
ONLINE

27 років

Найкращі знання — це ті, 
які ви здобуваєте на своїх 

факапах

Fullstack Engineer

https://www.linkedin.com/in/vladyslav-avidzba-a5b379243/
http://linkedin.com/in/4marel


100  ІСТОРІЙ УСПІХУ102 103100  ІСТОРІЙ УСПІХУ

Моя основна професія — 
зооінженерія. Я працював 
за фахом на свинофермі в 
Данії, потім у Норвегії на 
квіткових теплицях — ви-
рощував тюльпани, ще в 
маркетинговій агенції у 
Києві. З’ясувалось, що моя 
професія не надто актуаль-
на, до того ж почався ковід, 
потрібно було шукати аль-
тернативу, і я вирішив, що 
це має бути віддалена ро-
бота, отже — ІТ. 

Я хотів спробувати себе 
в цій сфері. Вона має різні 
напрями, тому навіть якби 
мені не підійшов, напри-
клад, frontend, я обов’язко-
во пробував би щось інше. 
Бо ІТ-сфера дуже перспек-
тивна: умови праці, зарп-
лати. Мене це мотивувало.

Вже через два тижні піс-
ля випуску мене запроси-
ли на першу співбесіду, і 
я відразу отримав офер. 
Але я припустився помил-
ки — коли мені дали мож-
ливість запитати, що мене 

цікавить про компанію, я 
нічого не запитав, а просто 
сказав, що вже хочу пра-
цювати. Але через два дні 
звільнився, бо зрозумів, 
що це не те, чого я хотів. Я 
продовжив шукати роботу 
і через місяць влаштував-
ся в Deloitte Ukraine, мене 
їм порекомендувала одно-
групниця з курсу. 

Поради для 
студентів
●лНе робіть паузи в нав-

чанні. У GoIT є можливість 
заморозити навчання, але 
рекомендую не використо-
вувати її, лише в крайньо-
му разі, бо знання входять 
важко, а виходять дуже лег-
ко. 
●лСлідуйте темпу, який 

задають курси. Він трима-
тиме вас у рамках. А після 
закінчення курсу ці рам-
ки потрібно буде встанов-
лювати собі самостійно, 
навіть жорсткіші, бо від 
джунів очікують швидкого 
прогресу.

Денис 
Кодак

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний 
університет біоресурсів 
та природокористування. 
Технолог з виробництва 
і переробки продукції 
тваринництва

Зооінженерія

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2 тижні, потім через 2 дні 
звільнився. Через місяць 
знайшов іншу роботу, туди 
рекомендувала одногрупниця 

Deloitte Ukraine

FULLSTACK 
ONLINE

25 років

Від джунів очікують швидкого 
прогресу

Frontend Developer

Я працювала вчителькою 
початкових класів і дума-
ла, що я гуманітарій на 
100%. Тоді ще мій хлопець, 
а тепер чоловік, жив у Ки-
єві, я до нього переїхала. І 
зрозуміла, що не хочу далі 
працювати у школі, бо це 
низька зарплата та постій-
на комунікація з дітьми, а я 
інтроверт. 

Після переїзду я помі-
тила, що багато хто зі зна-
йомих працює в ІТ-сфері. 
Коли я обирала, куди мені 
йти далі, звернула увагу на 
ІТ. Але хотіла йти HR, бо за-
сумнівалась, що зможу ста-
ти технічним спеціалістом. 

Перед навчанням на кур-
сі в GoIT я пішла працюва-
ти HR, але не в ІТ-компанію. 
Подумала, що спочатку по-
трібно здобути хоч якийсь 
досвід, а потім перебира-
тися в ІТ. Але за 10 місяців я 
зрозуміла, що не хочу бути 
HR, бо це знову комунікація, 
якої у такому обсязі я хотіла 
позбутись. 

Потім влітку ми з друзя-
ми чоловіка поїхали подо-
рожувати на мотоциклах. 
Серед друзів були: один 
— програміст, другий — 
тестувальник. Ми почали 
говорити про ІТ, і після по-
їздки я взялась самостійно 
читати про QA. Але інфор-
мації було надмір, я зро-
зуміла, що не зможу сама 
собі її розкласти, щоб нічо-
го не упустити і щоб мені 
було зрозуміло. Після цьо-
го я почала шукати школу, 
в якій мені б дали система-
тизовані знання.

Знайома, яка вже працю-
вала в ІТ, порадила мені 
курси GoIT. Я переглядала 
вакансії, щоб розуміти, які 
знання вимагають, про-
моніторила програми, що 
пропонували різні школи, 
і мене привабила програ-
ма GoIT, бо акцент в ній по-
ставлений на практиці й 
важливо, що можна звер-
татись до ментора по до-
помогу.

Аліна 
Карпенко

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Черкаський національний 
університет імені Богдана 
Хмельницького. Вчитель 
початкових класів

Освіта

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

Після закінчення курсу, 
через 2 тижні, Антон Чорний 
порекомендував мене, я 
пройшла співбесіду і почала 
працювати

Softengi

QA 
OFFLINE

30 років

Шукала школу, в якій мені дали б 
систематизовані знання

QA Engineer

https://www.linkedin.com/in/denyskodak
https://www.linkedin.com/in/alina-usenko
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Я навчалась саме коли 
почалось повномасштабне 
вторгнення росії в Україну. 
24 лютого ми були шокова-
ні тим, що коїлось. Це був 
найскладніший період на 
курсі. Спершу ми всі ви-
пали з навчання, бо ніхто 
не розумів, що буде зав-
тра. Але дякую менеджер-
ці Світлані, згадую, як вона 
написала: «Ми все розумі-
ємо, такі справи в країні, 
але потрібно продовжу-
вати жити та розвиватися. 
Ми відновлюємо навчання 
з ось такого числа». І кожен 
з нас знав, для чого він це 
робить, у кожного була 
своя мотивація. 

Я йшла на курс зі сво-
їм рідним братом, ми на-
вчались в одній групі, але 
24 лютого він записався 
добровольцем у Збройні 
Сили України. А я продов-
жила навчання і так потро-
ху виходила з трансу. У го-
лову нічого не лізло, але й 
далі писала конспект у зо-

шиті та повторювала код з 
відео за Сашею Репетою.

Так дійшла до працевлаш-
тування. Завдяки кар’єрно-
му сервісу GoIT підготува-
ли резюме, причепурили 
наші LinkedIn-сторінки. 
Хтось може нехтувати цим, 
але це важливо і допомо-
же вам у пошуку роботи. 
До співбесіди я готувалась 
посилено, виконала де-
кілька тестових і пройшла 
лише одну співбесіду. 
Мені написала рекрутер-
ка з мого міста. Сказала, 
що вони саме шукають 
Frontend Developer, я вико-
нала тестове, мені на нього 
дали фідбек, що всі завдан-
ня добре виконані технічно 
і що наступним етапом зі 
мною хоче поспілкуватись 
власник компанії. Навіть не 
було технічних запитань, 
ми поспілкувались по soft 
skills — і ось я працюю в цій 
компанії. 

Наталя 
Лифарь

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Житомирський державний 
університет імені Івана Франка.                            
Фізика та математика
ДУ «Житомирська політехніка». 
Облік та аудит

Бухгалтерія. Головна 
бухгалтерка підприємства

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

Під час навчання на курсі, на 
останньому модулі з Node.js

Natberh

FULLSTACK 
ONLINE

37 років

Причепуріть свої LinkedIn-сторінки, 
це допоможе вам у пошуку роботи

Fullstack Developer

Я працював у службі так-
сі, в кав’ярні, в ресторані, 
рієлтором, у кол-центрі 
— не міг знайти себе. А в 
ІТ хотів вже давно, навіть 
навчався в університеті за 
спеціальністю «кібербез-
пека», але після першого 
курсу почав працювати не 
за фахом. Після безлічі ро-
біт зрозумів, що то все не 
моє і що хочу стати програ-
містом. 

Під час навчання склад-
ний момент, коли почина-
єш вигорати й думаєш, що, 
мабуть, це не твоє, складно 
і взагалі треба повертатися 
працювати у службу таксі. 
Тоді треба переконувати 
себе, що це мені потрібно 
і у майбутньому я скажу 
собі «спасибі». Інколи че-
рез силу сідав за ноутбук і 
змушував себе навчатись: 
«Давай. Ти зможеш. Зроби 
це». Тепер я відчуваю, що 
життя налагоджується. Я 
бачу своє майбутнє, і воно 
мені подобається. 

Поради для 
студентів
●лВизначте, чому ви хо-

чете в ІТ. Тому що можна 
працювати з дому з ліжка 
чи ви дійсно хочете цим 
займатись, і це неповерхо-
вий внутрішній поклик? 
●лМорально підготуйтесь, 

що буде складно. Потрібно 
на самому початку усвідо-
мити, що труднощі будуть, 
і зрозуміти, як з ними бо-
ротись. Якщо складний мо-
мент застане вас зненаць-
ка, він може бути останнім 
для вас у цій сфері. Може 
бути таке, що ви три ночі 
розв’язуватимете задачу і 
не вдаватиметься. Але ви 
це обов’язково зробите, 
якщо будете продовжува-
ти. Складна задача відріз-
няється від легкої лише 
тим, що на неї просто по-
трібно витратити більше 
часу. Немає нічого немож-
ливого, потрібен лише час 
і мотивація, щоб це зроби-
ти. 

Артем 
Зубков

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний авіаційний 
університет. Кібербезпека

Кав’ярня, ресторан, таксі, 
нерухомість, кол-центр

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1 місяць під час курсу

Chameleon Software

PYTHON 
ONLINE

22 роки

Я бачу своє майбутнє, і воно 
мені подобається

Python Developer

http://linkedin.com/in/nataliia-lyfar
https://www.linkedin.com/in/zubkovartem/
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До ІТ я 10 років працю-
вав у банківському секто-
рі та у сфері страхування 
великих корпоративних 
клієнтів. Вирішив зміни-
ти сферу на ту, де отриму-
ватиму більше бенефітів. 
Коли я починав свій шлях 
в ІТ, то не міг собі навіть 
уявити, що буду розроб-
ником. Я думав, що вхо-
дитиму в нову сферу із 
тим досвідом, який вже є, 
наприклад, продаж або 
проджект-менеджмент. 
Але коли я поспілкував-
ся щодо цього з багатьма 
своїми друзями, які вже 
давно працюють в ІТ, май-
же всі радили спробува-
ти безоплатні марафони, 
щоб визначитися, що по-
добається. І якщо відчую 
внутрішній поштовх  щодо 
конкретного напряму, то є 
сенс продовжувати в ньо-
му розвиватися.

На курсі я швидко зрозу-
мів, що я не той хлопець, 
який все схоплює на льо-
ту. І просто намагався що-
дня методично все повто-
рювати.

Перед співбесідою та-
кож повторював увесь 
матеріал — перечитував 
конспект, дивився відео і 
в день інтерв’ю погуглив 
запитання, що найчастіше 
ставлять на співбесідах, і 
пройшовся по них. 

Поради для 
студентів
●лДотримуйтесь плану. 

Коли ви починаєте на-
вчатись, продумайте чіткі 
кроки, що допоможуть вам 
досягти мети, навіть якщо 
складно.  
●лНе опускайте руки. Це 

нормально, коли щось не 
вдається. Якщо складно, то 
це зазвичай означає, що 
рухаєшся в правильному 
напрямку. Біль тимчасо-
вий, а робота в ІТ назавж-
ди. Наскільки швидко ви 
знайдете роботу, залежить 
від вас: що більше ви ро-
бите відгуків на вакансії, 
проходите інтерв’ю, спіл-
куєтесь з HR, то швидше 
працевлаштуєтесь. 

Олександр 
Пустосмєхов

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Банківська, страхування

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1 місяць

Klika Tech

BOOTCAMP 
ONLINE

28 років

Біль тимчасовий, а робота в ІТ 
назавжди

Software Developer

Коли я ще вчилась у шко-
лі, ІТ вже набирало обертів. 
Батьки тоді пропонували  
вступати на ІТ-фахівця. Не 
тоді, але тепер  я вирішила 
таки потрапити в цю сферу. 
Тут більше можливостей 
та цікаві проєкти. Особли-
во привабливою вона ста-
ла після ковіду, коли це 
було єдиною сферою, що 
залишилась «живою». Тут 
можна заробляти і роз-
виватись. Уже багато дру-
зів і знайомих працювали 
там, і мені здавалось, що 
для мене вже немає місця. 
Мене спонукало передума-
ти те, що моя тітка закінчи-
ла GoIT і працевлаштува-
лась в ЕРАМ. Вона змогла, і 
я тоді точно зможу. 

Я з Харкова. Коли ми тіль-
ки закінчили блок HTML/ 
CSS, почалось повномасш-
табне вторгнення росії в 
Україну, навчання призу-
пинилось, я екстренно ви-
їжджала. Поїхала до Чехії. 
Коли трішки прийшли до 
тями, навчання віднови-
лось — я була рада повер-
нутись до знайомого звич-

ного життя і відірватись 
від новин. 

Після закінчення блоку з 
JavaScript я почала шукати 
роботу — так порадила тіт-
ка, і про це казали в GoIT. Я 
почала розсилати своє ре-
зюме в чеські компанії, але 
було багато відмов, тому 
що я не знаю чеську мову. 
У Чехії більшість компаній 
працюють на внутрішній 
ринок. 

Перед однією зі співбе-
сід у маленькому містеч-
ку я передивлялась купу 
відео, згадувала все про 
JavaScript, нервувала, а тех-
нічного інтерв’ю навіть не 
було — у мене просто запи-
тали, ким я бачу себе через 
п’ять років і ще декілька 
софтскільних питань. 

Порада для 
студентів

Не бійтеся починати шу-
кати роботу. Відмови — це 
нормально. Їх отримують 
навіть сеньйори.

Аріна 
Грущенко  

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Вища школа готельної 
справи та гасторономії у 
Познані, Польща. Готельний 
і ресторанний бізнес

Помічниця керівника

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2–3 місяці під час курсу

Buhler у Чехії

FULLSTACK 
ONLINE

25 років

Не бійтеся починати шукати 
роботу. Відмови — це нормально. 

Їх отримують навіть сеньйори

Software Development Engineer

https://www.linkedin.com/in/aleksandr-pustosmekhov
https://www.linkedin.com/in/arina-hrushchenko-665a9823a
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До ІТ я 10 років працював 
звукорежисером на теле-
баченні. Довго думав, чим 
би я хотів займатись далі. 
Один мій друг захопле-
но розповідав про ІТ і про 
курси GoIT. Спочатку я до 
цього ставився скептично 
в контексті себе, думав, що 
після 30 буде важко перей-
ти. Але все ж звільнився з 
попередньої роботи, пішов 
на курс і максимально за-
нурився в навчання. 

Ми з одногрупниками 
мотивували одні одних: 
підтягували, підказували, 
допомагали, і я старався 
рівнятись на них. Уже ми-
нуло більше  року  з того 
часу, як ми випустились, а 
й досі тримаємо зв’язок. 

До вакансій я почав при-
дивлятись і розсилати ре-
зюме ще на блоці React. 
Першу свою роботу в ІТ 
знайшов у маленькій веб-
студії. Після першого за-
прошення на співбесіду 
мені відразу дали офер. 
Грошей запропонували 

мало, проте я не роздуму-
вав, а вирішив скориста-
тися пропозицією, щоб 
здобути комерційний дос-
від. Компанія була не дуже 
лояльна до співробітників, 
практикувалися звільнен-
ня без попереджень і від-
працювання. Тому через 
чотири місяці я радо пе-
рейшов на нове місце в All 
Right, вони знайшли мене 
через LinkedIn.

Поради для 
студентів
●лБудьте наполегливими, 

не відкладайте на потім та 
зберігайте мотивацію.
●лНе бійтесь перешкод. 

Але водночас пам’ятайте, 
що відчуття страху перед 
чимось незвіданим — це 
нормально. Навіть із досві-
дом на будь-якому новому 
місці, новій роботі, ви від-
чуватимете стрес. Один 
знайомий, який має вели-
чезний досвід в ІТ, якось 
сказав мені: «Розслабся. 
Те, що тобі лячно, означає, 
що ти крокуєш вперед».

Ігор 
Нечипоренко 

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

НТУУ «Київський політехнічний 
інститут імені Ігоря 
Сікорського». Інженер-акустик

Телебачення 

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1 місяць

All Right

FULLSTACK 
ONLINE

35 років

Не бійтесь перешкод. Але водночас 
пам’ятайте, що відчуття страху перед 

чимось незвіданим — це нормально

Frontend Developer

Ще у школі мені подоба-
лося програмувати. Але 
на цю спеціальність в уні-
верситеті був великий кон-
курс, тому я пішов на фі-
зику. За фахом роботи не 
знайшов, влаштувався на 
завод і працював там бага-
то років — пройшов шлях 
від звичайного робітника 
до старшого майстра. Але 
згодом зрозумів, що все ж 
це не моє. І коли був дуже 
розчарований, побачив у 
фейсбуці заклик пройти 
марафон з Java. Пройшов і 
подумав — чом би й ні, не-
вже може бути гірше ніж у 
нас на заводі? З’ясувалось, 
що тут значно краще.

Найважче у навчанні — 
поєднувати його з робо-
тою, бо щойно я записався 
на курс, навантаження на 
роботі відразу зросло рази 
в три. Важко знаходити час, 
мотивацію, щоб щось ро-
бити, тому що після роботи 
вже не хотілося нічого, на-
віть не завжди було бажан-
ня дивитися фільм, а треба 

було робити ще й домашні 
завдання.

Поради для 
студентів
●лПовірте в себе і в те, 

що ви все можете. Працев-
лаштування поруч, потріб-
но лише до нього дійти.
●лПостійно навчайтесь. 

Вчіться, виконуйте завдан-
ня, читайте додаткову літе-
ратуру і пам’ятайте, що на 
цьому шляху вчитися по-
трібно завжди.
●лПолюбіть себе та оці-

ніть себе. Ваша перевага 
в сукупності знань і нави-
чок, які ви здобули раніше. 
Ваш час до — це завжди 
досвід. І він багато вартує. 
Він може не мати безпо-
середнього стосунку до 
технічних навичок, але він 
допоможе вам і вашому 
роботодавцю. І ви маєте 
продати цей досвід. Але 
щоб продати його комусь, 
спочатку оцініть його для 
себе і продайте його собі.

Денис 
Андрєєв  

Курс Вік

Попередня сфера

Освіта

Запорізькій національний 
університет. Фізика 
твердого тіла

Авіаційне двигунобудування

Досвід в IT до курсу

Захоплювався 
програмуванням у школі, 
тоді вивчав BASIC (GW, Q, 
Visual), в університеті вивчав 
С++, у 2000-х брав участь у 
створенні системи тестування 
для студентів

Час пошуку роботи

Отримав пропозицію вже в 
день захисту проєкту

JAVA 
ONLINE

37 років

Ваша перевага в сукупності знань 
і навичок, які ви здобули раніше. 

Ваш час до — це завжди досвід. І він 
багато вартує

Java Developer, NDA

https://www.linkedin.com/in/ihor-nechyporenko
https://www.linkedin.com/in/denis-andrieiew-8b1620220
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До курсу я працював 
системним адміністрато-
ром, займався налаштуван-
ням серверів, монтажем 
мереж відеонагляду. Але 
ця робота мені не подоба-
лась, і я вирішив, що по-
трібно йти далі. 

Моя знайома працює те-
стувальницею, вона вже 
навчалась на курсі й часом 
зверталась до мене з пи-
таннями по HTML. Я почав 
розпитувати, чим вона за-
ймається, і вона розповіла 
про навчання на курсі, по-
ділилась посиланням на 
марафон — і з цього почав-
ся мій шлях як розробника.

На курсі у мене була чу-
дова команда, ми гарно 
комунікували і допомага-
ли одне одному. З деякими 
одногрупниками досі спіл-
куємось. 

Я працевлаштувався за 
2 дні. Мій знайомий пра-

цював у Viseven. Була ва-
кансія в цій компанії, він 
порекомендував — і мене 
запросили на співбесіду. 
Це була моя перша спів-
бесіда — і відразу офер. 
Спочатку мені сказали, 
що напишуть відповідь 
через тиждень, але потім, 
наступного дня після спів-
бесіди, HR написала, що є 
пруф від технічної коман-
ди, і вони готові запропо-
нувати мені офер.

Поради для  
студентів
●лМайте терпіння. Знаю, 

як хочеться швидше закін-
чити курс і почати шукати 
роботу, але набирайтесь 
знань, не поспішайте.
●лСтавте цілі. Робочі та 

особисті. Виставляйте прі-
оритети, як потрібно саме 
вам. 
●лНе порівнюйте себе з 

іншими. Вам обов’язково 
все вдасться, якщо ви бу-
дете наполегливими. 

Андрій 
Можаровський

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

ДУ «Житомирська політехніка».
Інженер-програміст

ІТ, системний адміністратор

Досвід в IT до курсу

Були деякі знання 

Час пошуку роботи

Приблизно 3 тижні

Viseven

FULLSTACK 
ONLINE

37 років

Вам вдасться, якщо будете 
наполегливими

Fullstack Developer

16 років я працював інже-
нером на місцевій елек-
тростанції. Але мене завж-
ди тягнуло в ІТ, і я вирішив 
спробувати. Подумав, що 
програмування схоже на 
мою інженерну роботу, 
тільки дещо відрізняється 
термінологія. 

Спочатку я намагався 
самостійно шукати мате-
ріали, щоб вчитись, роз-
пилявся і хаотично хапав 
інформацію. Потім зрозу-
мів, що так мені не підхо-
дить. І почав шукати курси 
з актуальними матеріала-
ми, які вже структурува-
ли фахівці. В інтернеті теж 
можна знайти цю інфор-
мацію, але її надто багато, 
особливо в англомовному 
просторі, щоб впоратись із 
цим самому. 

Спочатку після курсу я 
планував декілька місяців 
відпочити, повторити ма-
теріал перед співбесідами, 
щоби бути впевненішим. 

Але все ж швидко почав 
розсилати резюме — не 
сиділось. Пройшов десь 
3–4 співбесіди, й у цей час 
мені написала випускни-
ця GoIT, Наталія, з якою ми 
спочатку вчились на одно-
му потоці та разом робили 
командний проєкт. Але я 
брав перерву в навчанні, і 
вона закінчила курс на два 
місяці швидше. Вона вже 
працювала в BoarLABS, по-
дзвонила мені й запитала, 
чи потрібна мені робота. А 
мені, авжеж, потрібна.

На софтскільній співбесіді 
мені дали тестове завдан-
ня — зробити п’ять задач  
приблизно за 5–6 годин. Із 
чотирма з них я впорався, 
а п’яту розв’язати не зміг. 
Але після цієї співбесіди 
мені однаково запропону-
вали роботу. А паралельно 
я отримав пропозицію від  
однієї з попередніх співбе-
сід. Шукав першу роботу в 
ІТ, отримав одразу два офе-
ри й обирав. 

Володимир 
Ворона

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Бурштинський енергетичний 
коледж. Теплоенергетика

Енергетика

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

1 місяць після курсу

BoarLABS

FULLSTACK 
ONLINE

35 років

Шукав першу роботу в ІТ, отримав 
одразу два офери й обирав

Software Developer

https://www.linkedin.com/in/kainnet/
https://www.linkedin.com/in/volodymyr-vorona-7315b221a
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В ІТ я прийшов із профе-
сії, яка не дала мені розвит-
ку і бажаного самоствер-
дження. За спеціальністю я 
інженер-електрик. Спробу-
вав себе в цьому, але з’ясу-
валось, що ІТ мені ближче, і 
я знайшов себе тут.

У мене була всього одна 
співбесіда з класичними 
етапами: софтскільним і 
технічним — це на роботу, 
де я працюю нині. До цьо-
го було спілкування з ре-
крутерами і деякі техніч-
ні завдання. На співбесіді 
на мою теперішню роботу 
запитували про мої праг-
нення та бачення себе в 
команді, розповідали про 
компанію і пройшлись по 
верстці та JavaScript. За те, 
що успішно пройшов спів-
бесіду, завдячую менторам 
GoIT. Бо вони пропрацьову-
вали з нами запитання, які 
були на співбесіді, і коли їх 
ставили інтерв’юери, вже 
було нескладно на них від-
повісти. 

Поради для 
студентів
●лЧітко дотримуйтесь 

системи навчання GoIT. На 
собі перевірив, що вона 
дійсно працює, і бачу це у  
друзів. Напрацьована си-
стема навчання допомагає 
осягнути та  закріпити ма-
теріал. Це конспект, живі 
заняття, автоперевірки, всі 
домашні завдання і багато 
роботи над собою. Дослу-
хайтесь до коментарів і ба-
гато практикуйтесь на ета-
пі навчання, користуйтесь 
Codewars.
●лВизначте свою ціль і 

не бійтесь. Я не допускав 
думки, що не працевлаш-
туюсь, чітко знав: «Я знай-
ду роботу». 
●лУсвідомте, що це дійс-

но важкий шлях. Це не міс-
це, де ти прийдеш і одразу 
будеш гребти гроші лопа-
тою. ІТ — це та сфера, де 
потрібно впахувати, вчити-
ся і бути дійсно зацікавле-
ним у цьому.

Євген 
Креничний

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний 
університет біоресурсів 
та природокористування. 
Енергетика, автоматика та 
енергозбереження

Енергетика, інженер-електрик

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

2–3 місяці

Oddin

FULLSTACK 
ONLINE

27 років

Я чітко знав, що знайду роботу 

Frontend Developer

Я жила в місті Біла Церква 
та віддалено працювала 
Customer Support-агентом 
з англомовними клієнтами, 
а потім переїхала до Німеч-
чини.

Після навчання на курсі, 
працевлаштування в Ні-
меччині затягнулось, бо 
інша країна, мова, інші за-
пити на ринку та вимоги 
до розробників. Я шукала 
роботу 5 місяців: для Укра-
їни це довго, але для Ні-
меччини — швидко.

Я подавалась на пози-
цію Fullstack Developer, але 
компанія розглядала мою 
кандидатуру комплексно: 
де я навчалась, які робочі 
навички вже мала, і одра-
зу запропонували позицію 
Customer Success Manager 
з технічною спрямованістю.

Коли у ваших буднях для 
вас уже немає нічого ці-
кавого, ви змушуєте себе 

прокидатись вранці та йти 
на роботу, виконуєте її на 
автоматі — потрібно це 
змінювати. Навіщо витра-
чати своє життя на таке 
проживання свого кожно-
го дня? Багатьом людям (і 
мені також) страшно щось 
змінювати, але це варто 
зробити, — потім ви будете 
радіти, що наважились.

Поради людям,    
які збираються в ІТ
●лСпробуйте щось зро-

бити своїми руками та ди-
віться, відгукується вам чи 
ні. Знайома запитувала у 
мене про курс, який я за-
кінчила, але їй саме цей 
напрям не сподобався, і 
вона пішла на дизайн.
●лТренуйте посидючість 

та концентрацію. Складно 
висидіти 1,5 години, коли 
розумієш лише 30% від за-
гальної інформації. Але не 
кидайте одразу, якщо не 
виходить.

Дарина 
Войтеховська
Technical Customer Success Manager, NDA

Курс Вік

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Київський національний 
економічний університет 
імені Вадима Гетьмана. 
Міжнародний економічний 
менеджмент

IT customer support

Нульовий

У Німеччині — 5 місяців. 
Це довго за українськими 
мірками, але за німецькими — 
швидко

FULLSTACK 
ONLINE

26 років

Багатьом людям страшно щось 
змінювати, але це варто зробити, —

потім ви будете радіти, що наважились

https://www.instagram.com/krenichniy/
https://www.linkedin.com/in/daryna-voitekhovska/
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Я працював менеджером 
із продажу, а мій друг був 
програмістом. І він постій-
но кликав мене в ІТ. У мене 
на роботі саме стались 
зміни, які мені не сподо-
бались, і я згадав: «Що там 
про ІТ казали?». 

Мені завжди здавалось, 
що ІТ — це складно і якщо 
не пішов вчити ІТ зі шко-
ли, то вже не вийде, і що 
самостійно це зробити 
нереально. Але попри це 
упередження, почав чита-
ти тематичні статті, а потім 
натрапив на марафон GoIT, 
пішов на курс і працевла-
штувався ще під час нав-
чання. 

Усім раджу не вагатись, 
а йти в ІТ. Особливо в цей 
час, коли війна. Перед 
повномасштабним втор-
гненням росії в Україну 
в мене був релокейт до 
Харкова, бо там знаходив-

ся офіс компанії. Я про-
жив там близько 4 міся-
ців і повернувся додому, в 
Полтавську область, і без-
перервно продовжував 
працювати онлайн. Голов-
ний плюс ІТ — незалежно 
від того, де ви знаходитесь, 
ви можете продовжувати 
свою роботу. 

Я працюю на міжнарод-
ному проєкті, головний 
офіс компанії знаходить-
ся в Тель-Авіві. В інтерна-
ціональній компанії го-
ловна мова спілкування 
— англійська. Тому для 
роботи важливо її знати. 
Постійно підвищуйте рі-
вень англійської — сам так 
роблю і вам раджу. У мене 
була база, але не було 
практики, проте коли вона 
з’являється, з часом знан-
ня мови стає все кращим. 
Ви постійно дізнаєтесь 
нове: окремі слова, кон-
струкції, живі фрази, що 
пишуть у чатах.

Євген 
Шаленко 

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний транспортний 
університет. Інженер-механік

Менеджер з продажу 
електротехнічного 
обладнання

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

Одна співбесіда під час курсу

DevOptima

BOOTCAMP 
ONLINE

32 роки

Головний плюс ІТ — незалежно від 
того, де ви знаходитесь, ви можете 

продовжувати свою роботу

Frontend Developer

Я багато в чому себе шу-
кав. ІТ почав з вебдизайну, 
але це більше про твор-
чість — комусь подобаєть-
ся результат, комусь ні. А 
розробка — це як точна 
наука, зрозуміло, добре 
написаний код чи ні. 

Чудові моменти, коли ти 
щось пишеш у коді, і вихо-
дить. Коли робиш і одра-
зу бачиш зміни — з нуля 
створюєш щось живе. 
Коли застрягаєш на якійсь 
проблемі, отримуєш баг і 
довго не можеш це розв’я-
зати, то потім отримуєш 
момент насолоди, коли 
все-таки знаходиш про-
блему та все працює без 
жодної помилки. 

У першому модулі JS у 
нас здебільшого були за-
дачки на алгоритми та за-
своєння матеріалу, і коли 
я вже почав сам їх робити 
та розуміти, як вибудову-
ється логіка, структура — я 

відчув себе програмістом. 

Я працюю на проєкті 
британської продуктової 
компанії Beauty Labs на 
позиції Frontend-розроб-
ника. Мій основний стек 
технологій — це Liquid, 
Shopify-розробка. Це щось 
схоже на шаблонізатор в 
JS, але зі своїм синтакси-
сом. Також працюю з чи-
стим JavaScript, з CSS та ча-
стково з React і TypeScript. 

Окрім технічних скілів, 
в ІТ дуже важлива англій-
ська. Не боюсь навіть ска-
зати, що англійська в ІТ 
важлива на такому ж рівні, 
як технічні скіли. Якщо ви 
хочете більше заробляти, 
а це означає — працювати 
через аутстаф, на аутсорс 
або в продуктовій компанії 
за кордоном — англійська 
має бути обов’язково мі-
німум на рівні В2 — Upper 
Intermediate.

Олександр 
Войтко
Frontend Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Харківський національний 
університет мистецтв                      
ім. І. П. Котляревського. 
Музичне мистецтво, 
фортепіано

Мистецтво, музика

Досвід в IT до курсу

Нульовий

 

Час пошуку роботи

5 місяців після курсу, деякі 
місяці шукав доволі ліниво

LNOKS

FULLSTACK 
ONLINE

28 років

Англійська в ІТ важлива на такому ж 
рівні, як технічні скіли

https://www.linkedin.com/in/yevgen-shalenko-265a95215
https://www.linkedin.com/in/alex-voytko-b4a81a21a
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Я прийшла в ІТ з бухгал-
терії, де працювала увесь 
час після випуску з універ-
ситету. Технічної освіти в 
мене не було. Я народила 
сина, з декрету на попе-
редню роботу виходити 
вже не хотіла й загалом у 
свою попередню сферу. Я 
наважилась на зміни, і мій 
чоловік порадив спробува-
ти себе в ІТ.

Спочатку я закінчила 
курс QA, він для мене був 
простим, тому я сумніва-
лась, чи йти далі по цьо-
му напряму. Потім зна-
йома, яка закінчила курс 
GoIT, порадила цю шко-
лу, адже тут багато прак-
тики. Вона після курсу 
швидко знайшла роботу і 
вже багато років працює 
Frontend-розробницею. 

Я пройшла марафон, і 
мені сподобалось. Потім 
я закінчила курс і також 
швидко знайшла роботу. 

Тепер працюю в компанії 
Apptentive. Мені подоба-
ється те, що я роблю.

Щоб закінчити курс та 
знайти роботу, потрібно 
серйозно поставитись до 
рішення вивчати програ-
мування. Зміна сфери ви-
магає зусиль. Потрібно по-
вірити в те, що ви зможете. 
Спочатку здається, що все 
надто складно й нічого не 
виходить. Але ви продов-
жуйте вірити в себе й ро-
бити все, що від вас зале-
жить.

Поради для 
студентів
●лНа курсі робіть всі 

технічні завдання — цьо-
го буде достатньо, щоб 
пройти співбесіду на 
Junior-розробника. 
●лВчіть теорію, рухайтесь 

разом з курсом, не відста-
вайте, бо потім не буде 
часу наздоганяти.

Лариса 
Скрипкіна   

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський національний 
економічний університет 
імені Вадима Гетьмана. 
Облік і аудит

Бухгалтерія. Головна 
бухгалтерка, аудиторка

Досвід в IT до курсу

Курс QA

Час пошуку роботи

3 тижні після курсу

Apptentive

FULLSTACK 
ONLINE

34 роки

На курсі робіть усі технічні 
завдання — цього буде 

достатньо, щоб пройти співбесіду                        
на Junior-розробника

Frontend Developer

Я живу у Варшаві вже 
понад 10 років. До ІТ за-
ймався гастрономічним 
бізнесом та працював як 
найманий працівник. Усе 
життя обходив боком ІТ 
і думав, що це складно, 
вища математика і що туди 
точно не піду: де я, а де ІТ. У 
гуглі щось можу знайти — і 
добре. Але після декількох 
невдалих спроб займатися 
своїм бізнесом, саме дове-
лося закрити кафе, почав 
роздумувати, чим можна 
займатись. Я натрапив на 
тестування. Бачив багато 
оголошень щодо роботи 
для тестувальників. Заці-
кавився, пошуршав інтер-
нетом і напередодні дня 
народження пішов на кур-
си з тестування, де впер-
ше написав своє «Hello, 
world!». Після закінчення 
курсу я зіткнувся з пробле-
мою, що багато оголошень, 
але охочих знайти роботу 
в сотні разів більше. Але я 
отримав офер приблизно 

через місяць після курсу. 
Хоча для остаточного пра-
цевлаштування довелось 
ще чекати через бюрокра-
тичні процедури, бо я емі-
грант. 

Із кожною співбесідою 
ви стикаєтесь з новими 
запитаннями, і вони до-
помагають виявити про-
біли в знаннях. Потім ви 
заповнюєте ці прогалини, 
коли переглядаєте відео 
та перечитуєте матеріали 
з теми після кожної співбе-
сіди. 

На роботі я тестував мо-
більні застосунки. Також 
були ідеї щодо внутрішньої 
автоматизації — я почав 
писати тестовий фрейм-
ворк для андроїд-засто-
сунку з використанням 
Java, Api. І коли написав 
його, то зрозумів: автома-
тизація не простіша за роз-
робку.

Вадим 
Корольов

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Київський університет 
управління і підприємництва. 
Менеджмент організацій
Варшавський університет 
менеджменту. Менеджмент 
малих і середніх підприємств

Бізнес-консультант

Досвід в IT до курсу

До курсу вже рік працював 
тестувальником

Час пошуку роботи

Приблизно місяць після курсу 

Nekken

JAVA 
ONLINE

32 роки

Автоматизація не простіша 
за розробку

Java Developer

https://www.linkedin.com/in/larysa-skrypkina/
https://www.linkedin.com/in/vadym-korolov
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Моя спеціальність — мос-
тобудування. П’ять років я 
працювала за фахом. Нав-
чання та робота були ці-
кавими, але я побачила, 
що в нашій країні не над-
то розвивається ця сфера. 
Потім займалась предмет-
ною фотографією і остання 
сфера зовсім неочікувана 
для мене — працювала в 
компанії з гуртового про-
дажу італійських шкіря-
них сумок. Шлях до ІТ був 
звивистий, але я дійшла. 
Навіть коли вступала до 
університету, обирала між 
мостобудуванням і комп’ю-
терними науками. 

Пів року після закінчен-
ня курсу працювала React 
Engineer у Room4, потім 
на фрилансі. Повномасш-
табне вторгнення росії в 
Україну застало мене під 
час пошуку нової роботи. 
Проте переїзд до Норве-
гії змінив плани. Відтоді 
працювала на фрилансі 
та консультувала норвезь-
ку компанію New Amigos 
як UX/UI Consultant та па-

ралельно брала участь в 
українському волонтер-
ському проєкті як React 
Developer.

Я обрала ІТ, бо це сучас-
на, динамічна і перспек-
тивна сфера: з’являється 
щось нове — в ІТ це одразу 
застосовують. Я маю віль-
ний графік роботи, можу 
посувати його, як мені 
зручно. Мені подобається 
швидка комунікація з коле-
гами — не потрібно вічність 
чекати на відповідь, все ви-
рішується в темпі. Я можу 
обирати різні тематики 
проєктів, змінювати їх від-
повідно до того, з чим мені 
цікаво працювати, не обме-
жуватись однією темою.

Порада для 
студентів

Ставте амбітні цілі широ-
кими мазками. Не обов’яз-
ково в розробці. Ви може-
те бути амбітними PM чи 
Scrum Master. Сміливо та 
зібрано рухайтесь до своїх 
цілей.

Марина 
Сергеєва  

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Національний транспортний 
університет. Інженер-
проєктувальник мостів та 
транспортних тунелів

Торгівля, Chief Operating 
Officer у компанії гуртової 
торгівлі

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

3 місяці після курсу

New Amigos у Норвегії, 
фриланс

BOOTCAMP 
OFFLINE

33 роки

Ставте амбітні цілі 
широкими мазками

UX/UI Consultant
React Developer, волонтерський проєкт

На курсі в GoIT я відкрив 
для себе жагу до знань, що 
викликає цікавість і допо-
магає дійти до кінця. На 
HTML/CSS було нескладно, 
але це період, коли я впер-
ше від початку до кінця по-
бачив, як верстати проєкт. 
Стало складніше, коли роз-
почався JS.

Ще під час навчання нам 
казали, що вже потрібно 
розсилати резюме, але 
я цього не робив. Я хотів 
спокійно дійти до кінця 
курсу, здати всі завдання, 
отримати сертифікат і тоді 
рухатись далі.

Якщо ви правильно 
оформите LinkedIn-акаунт, 
то HR будуть постійно вам 
телефонувати та писати. 
Чітко пропишіть техноло-
гії та пройдіть тести з тех-
нологій у LinkedIn (англій-
ською), потім LinkedIn вам 
їх підтвердить — це буде 
великим плюсом. Але не 
розслабляйтесь — продов-
жуйте розсилати резюме 

в ті компанії, куди ви хоче-
те влаштуватись, бо звідти 
вам навряд чи напишуть, 
якщо ви самі про себе не 
скажете.

 

Поради для 
студентів
●лБудьте наполегливими. 

Потрібно перестрибнути 
бар’єр, який спочатку зда-
ється величезним, а інфор-
мація далекою та неохоп-
ною. 
●лРозвивайте в собі жагу 

до знань. Мозок потрібно 
постійно тренувати, напов-
нювати новими знаннями 
та обробляти інформацію 
— так він буде потужним та 
продуктивним.
●лЙдіть до своєї мети ста-

ти розробником. Можна 
навіть вчитись на Fullstack, 
але визначити ціль — роз-
виватись як Frontend-роз-
робник. Якщо ви будете 
добре знати технології, вас 
однозначно візьмуть на ро-
боту.

Сергій 
Станіслав
Fullstack Developer, NDA

Курс Вік

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Час пошуку роботи

Відкритий міжнародний 
університет розвитку людини 
«Україна». Психологія

Продаж та реклама

Писав код

1 місяць

FULLSTACK 
ONLINE

39 років

Пройдіть тести з технологій                      
у LinkedIn

http://www.linkedin.com/in/maryna-serheieva/
https://www.linkedin.com/in/serhiistanislav/
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До ІТ я займався промис-
ловим альпінізмом, але 
у цій роботі мені все на-
бридло. Я зламав ногу, ви-
рішив, що потрібні зміни 
та натрапив на марафон — 
так почався мій шлях в ІТ.  

Мало хто вірив у мене: 
батьки та друзі казали, що 
я не влаштуюся після кур-
су на роботу, що для цього 
потрібна університетська 
освіта. Але це мене ще 
більше мотивувало  — до-
вести всім, а найперше — 
собі, що я зможу дійти до 
кінця і стати програмістом. 
І все вийшло. Тепер рід-
ні щодня радіють за мене, 
коли я розповідаю, як кру-
то в ІТ, і, здається, досі не 
можуть повірити, що я пра-
цевлаштувався. 

У мене було велике ба-
жання вчитись — у голові 
був лише код. Коли друзі 
йшли гуляти в клуб, я до-
робляв домашку чи про-

єкт. Більшу частину доби я 
навчався. 

 

Співбесіди
Компанія, куди я прохо-

див першу співбесіду, ро-
била продукт для Amazon, 
а у мене був досвід торгів-
лі на Amazon, тож перева-
га була на моєму боці. Але 
я зовсім не готувався до 
співбесіди, думав, що ми 
просто поспілкуємось хви-
лин десять. Та було інакше 
— одразу 3 людини почали 
завалювати мене питання-
ми. Я не пройшов. Але до 
всіх інших співбесід вже 
готувався серйозно, навіть 
якщо мені поставили про-
сто зідзвон на 5 хвилин. 
Перед останньою співбесі-
дою — в компанію, куди я 
влаштувався, я добу репе-
тирував заготовлену про-
мову — розповідь про себе. 
Хоч цього я не розповідав 
на співбесіді, зате був гото-
вий, тому почувався впев-
неніше і пройшов.

Олександр 
Касян
Software Developer

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Досвід в IT до курсу

Освіта

Донецький центр професійно-
технічної освіти будівництва 
та архітектури. Плиточник, 
облицювальник, маляр, 
штукатур

Промальпінізм і торгівля на 
Amazon

Нульовий, на рівні — 
встановити гру на комп’ютері

Час пошуку роботи

1,5 місяця

Quartsoft

BOOTCAMP 
ONLINE

30 років

У голові був лише код

У GoIT я пішов одразу піс-
ля школи, коли мені ще 
було 16 років. У дев’ятому 
класі ми з другом і одно-
класником Олегом думали, 
куди йти далі. Я планував 
— на кондитера, технолога 
харчової промисловості. А 
він тоді розповів про курси 
програмування в Києві. Ос-
танні два роки в школі ми 
не навчались разом, і ось 
після 11 класу я вирішив за-
телефонувати Олегові, за-
питати, чи він не йде рап-
том навчатись на ті курси. 

Так ми з Олегом пішли 
навчатись на розробників. 
Спочатку вчились офлайн, 
а потім за 12 днів до повно-
масштабної війни переве-
лись на онлайн-навчання 
та приїхали з Києва додо-
му, на Закарпаття. Хвилю-
вались за знайомих у Києві, 
телефонували, запитували, 
як вони. Я закінчив курс, 
але роботу в Україні тоді не 
шукав, здавалось, що усім 
не до цього. Потім батьки 
сказали, що мені буде кра-
ще поїхати за кордон, і ми 

з моїм двоюрідним братом 
приїхали у Швейцарію до 
знайомих. Роботу я знай-
шов вже тут. Нині мені 18, і 
я працюю розробником у 
швейцарській компанії, що 
розробляє продукти для 
державних установ у країні. 

Поради для 
студентів
●лШукайте мотивацію. 

Якщо немає мотивації, 
у мене таке бувало, тоді 
складно навіть просто по-
дивитись чотири години 
вебінару Олександра Ре-
пети. Потім важко наздо-
ганяти і навіть зараз від-
чуваю, що є пробіли, що 
колись недовчив, але те-
пер я їх заповнюю.   
●лНе лінуйтесь. Хоч ка-

жуть, що програмісти ліни-
ві, але щоб дозволити собі 
це, їм спочатку треба було 
добряче упріти. 
●лНіколи не здавайтесь. 

Дехто з першої спроби, а 
хтось із сотої, але ви знай-
дете роботу. 

Ростислав 
Волос   

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Освіта

Пішов у GoIT одразу після 
школи

Школяр

Досвід в IT до курсу

Нульовий

Час пошуку роботи

3 місяці

Abraxas Informatik AG 
у Швейцарії

BOOTCAMP 
OFFLINE та 
ONLINE

18 років

Мені 18, і я працюю розробником            
у швейцарській компанії

Software Developer

https://www.linkedin.com/in/aleksandr-kasian-0310/
https://www.linkedin.com/in/rostyslav-volos-892a5b229/
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Мотивація — це іскра, що розпалює вогник. Але ця іскра не змусить його горіти. 
Для цього потрібна дисципліна, розпорядок, щоденне навчання. На початках сту-
денти не бачать приголомшливих результатів, і це нормально. Приміром, коли ви 
ходите в тренажерний зал, перший місяць ви не помітите жодних змін, вони будуть 
пізніше. А коли вже почнуться результати, у вас з’явиться внутрішня мотивація, і 
тоді вогник буде горіти. 

Наші випускники стартували і вже не зупинились. Вклали час і сили, щоб стати 
розробниками, тестувальниками, дизайнерами. Змінили життя і професію, проби-
ли стіни та не дозволили нікому відмовити себе від своєї мрії. 

CTO

Олександр 
Репета

Я працював інженером- 
конструктором на заводі 
«Антонов». Його усі зна-
ють за відомим на весь світ 
літаком «Мрія». Але сфе-
ра виробництва в Україні 
слабко розвивається. А я 
навіть не просто інженер-
конструктор, а лазерних 
технологій. Я дуже засму-
тився, коли дізнався, що 
лазерні технології не дійш-
ли до України. І вирішив 
перейти в ІТ, бо це прогре-
сивний напрям. Тут потріб-
но постійно розвиватись, 
щоб не залишитись десь 
позаду. А оцінюють в ІТ за 
вміння та розвиток. 

Серед співбесід найда-
лі я пройшов у Better Me. 
Спочатку була софтскільна 
співбесіда, потім з англій-
ської і наостанок перевіря-
ли хард скіли. Мені все ж 
відмовили, та я не здавався. 
Продовжив проходити спів-
бесіди і працевлаштувався 
в компанію Yalantis, займа-
юся цікавим проєктом, що 
пов’язаний зі зарядками 

для електромобілів, елек-
трозаправками. Проєкт, з 
яким я працюю, має знач-
ний вплив на світ, вражає 
своєю масштабністю.  

Поради для 
студентів
●лПочніть. Робіть те, що 

можете. Що не вдається — 
шукайте в гуглі, запитуйте 
в GoIT-спільноті, де ви от-
римаєте допомогу: якщо 
не відповідь, то підказку, 
де шукати. 
●лНе здавайтесь і нічого 

не бійтесь. Те, що здаєть-
ся неможливим з першого 
погляду, залишається не-
можливим лише до того 
моменту, поки ви не поча-
ли над цим працювати. 
●лЗалишайтесь людиною. 

Не будьте роботами та не 
будьте відстороненими. Не 
зупиняйтесь на тому, що 
ви просто зробили свою 
частину роботи, цікавтесь, 
залучайтесь, проявляйте 
себе.

Олександр 
Касьяненко

Курс Вік

Місце роботи

Попередня сфера

Інженерія. Інженер лазерних 
технологій — конструктор, 
проєктувальник, розробник 

Досвід в IT до курсу

Довгий час поступово вивчав 
різні технології

Час пошуку роботи

6 місяців під час курсу і після

Yalantis

BOOTCAMP 
ONLINE

25 років

Те, що здається неможливим з 
першого погляду, залишається 

неможливим лише до того моменту, 
поки ви не почали над цим працювати

Освіта

НТУУ «Київський політехнічний 
інститут імені Ігоря 
Сікорського». Кафедра 
лазерних технологій. Інженерія

Node.js Developer

https://www.linkedin.com/in/alex-repeta/
https://www.linkedin.com/in/oleksandr-kasianenko-514a98201
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Будь-який успіх, в будь-якій сфері жит-
тя, починається з чіткої цілі та плану 
дій для її досягнення. Наші випускни-
ки масштабно мріють, розвиваються та 
впевнено йдуть до своїх цілей, бо воно 
того варте. 

А ми об’єднуємо навколо себе айтівців, 
безмежно раді бути частинкою такого мо-
тивованого ком’юніті та розповісти про 
історію успіху кожного, хто тепер в ІТ. Ма-
ємо надію, що ви знайдете серед цих роз-
повідей свою, яка надихне саме вас. 

Дар’я 
Подмаскова

Ідеального моменту для того, щоб пе-
реходити в ІТ чи шукати роботу не існує. 
Завжди буде те, що стримує і щось, чого 
ми не знаємо. Але хочемо дізнатись — 
беремо і робимо, отримуємо РЕЗУЛЬТАТ, 
професійний та особистісний розвиток. 

Не боятись, пробувати, крокувати туди, 
де хочемо опинитись — адже чи стануть 
наші мрії реальністю залежить від того, 
що ми робимо сьогодні. 

Я впевнена, що кожна людина, яка 
знає, до чого вона хоче прийти і наві-
що їй це потрібно, докладаючи зусил-
ля, зможе досягти успіху. Якщо у вас є 
бажання та мотивація, ви закохані в ІТ, 
як і ми, то цей «дзинь» вже відбувся, і 
шляху назад немає. 

Вчора вже пройшло, а завтра ще не 
існує — є сьогодні, і щодня необхідно 
робити кроки для досягнення своєї 
Мрії. А ми підтримаємо вас на цьому 
шляху.

З першої зустрічі ми допомагаємо сту-
дентам визначитися з напрямом, з якого 
починати свій розвиток у сфері ІТ. Запи-
туємо, аналізуємо, підбираємо, що людині 
подобається найбільше. Люди інвестують 
у розвиток, і це допомагає змінити життя 
таким чином, як вони того хочуть. 

Цей журнал про сміливих людей, які 
знайшли в собі ресурс і діють — пере-
йшли в ІТ з зовсім інших сфер та створи-
ли свою історію успіху. 

Історії випускників надзвичайно на-
дихають мене. Щомісяця ми отримуємо 
більше сотні звісток від нових працев-
лаштованих студентів. І ця цифра по-
стійно зростає. 

Ми бачимо, як змінюються життя лю-
дей, як вони досягають бажаних цілей. 
Попри усі сумніви і перепони. І раді 
бути причетними до кожної з цих істо-
рій.

Успіх не відбувається раптово однією ве-
ликою подією, він складається з постійних 
зусиль та вміння триматися на шляху до-
сягнення мети. Мотивація, самоорганіза-
ція, вміння комунікувати та проактивність 
приводять студентів до успішного працев-
лаштування та професійного розвитку. 

Я допомагаю студентам подолати ваган-
ня та перебороти страхи на початку їхньо-
го шляху. А згодом бачу їхні успіхи у пра-
цевлаштуванні та відчуваю гордість, коли 
вони досягають своїх кар’єрних цілей.

,,, Більшість випускників з цього жур-
налу навчалися і працевлаштувалися 
під час повномасштабної війни в нашій 
країні. Вони розповідають про виклики, 
з якими стикнулись, але вже спокійно і 
впевнено, бо навіть війна не змогла за-
вадити їм здійснити мрію. 

Випускники натхненно діляться з 
нами та зі студентами, як навчались, 
проходили командні проєкти та знайш-
ли роботу. А ми радіємо їхнім успіхам та 
дякуємо за цінні поради, які стануть у 
пригоді тим, хто також йде в ІТ. 

Юлія 
Олійник

Scrum Master, 
Head of 
Success Stories

Юлія 
Грищенко

Chief             
of Education

Вікторія 
Клименко

Head             
of Client  
Service

Владислава 
Скрипка

Team Lead                   
of Bootcamp

Head                       
of Student`s 
Selection

Олександр 
Рощин

Head                      
of Marketing 
Communications

Дарія 
Гончарова

Head 
of Free 
Products

Вікторія 
Шинкар

Team Lead 
of Project 
Office

Коли випускники розповідають про 
те, як тепер люблять свою роботу, ми 
зачаровано слухаємо. Бо це найвищий 
рівень, на який може вийти людина у 
своїй роботі та професії. 

Ми колекціонуємо історії наших ви-
пускників і передаємо практичні по-
ради студентам. Вони розповідають, як 
колись складні завдання тепер здають-
ся простими, як мотивувались цілями 
та як не зупинялись, а тому змогли.

https://www.instagram.com/yuliia.oliinyk23/?igshid=YmMyMTA2M2Y%3D
https://www.instagram.com/yuliia__hryschenko/
https://www.instagram.com/klimviki/
https://www.instagram.com/vladislava_marchuk/?igshid=MzRlODBiNWFlZA%3D%3D
https://www.facebook.com/entorius
https://www.instagram.com/viktoriiashynkar/
https://www.facebook.com/profile.php?id=100009343676111
https://www.instagram.com/honcharova_daria/
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ВИСЛОВЛЮЄМО ПОДЯКУ

Аніта 
Жидкова

Анастасія 
Саржевська

Софія 
Сидоренко

Катерина 
Федченко

Таня 
Кульбаба

Олександра 
Данилюк

Надія 
Цьомко

Крістіан 
Дзямка

Діана 
Процишина

Таня 
Гузєва

Світлана 
Вороніна

Аліна 
Писаренко

Дарина 
Козіцька

Катя 
Кравченко

Руслана 
Ковальчук

Оксана 
Саєвич

https://www.instagram.com/sarzhevska.nastia/
https://www.instagram.com/Iamcalledsofiia/
https://www.instagram.com/k__rinaaa/?igshid=MmIzYWVlNDQ5Yg%3D%3D
https://www.instagram.com/tkulbabka/
https://www.instagram.com/aleksandra_danyliuk/
https://www.instagram.com/kristian5640/?igshid=MmJiY2I4NDBkZg%3D%3D
https://www.linkedin.com/in/anna-zhydkovauxui/
https://www.instagram.com/svitlana.voronina/?igshid=MzRlODBiNWFlZA%3D%3D
https://www.instagram.com/twpiys/?igshid=NTc4MTIwNjQ2YQ%3D%3D
https://www.instagram.com/tatyana.guzeva/?igshid=NzNkNDdiOGI%3D
https://www.instagram.com/p.aliina/
https://www.instagram.com/virdar_renna/?igshid=MjEwN2IyYWYwYw%3D%3D
https://www.instagram.com/kkrav_98/
https://www.instagram.com/ruslana_kovalchuk_/?igshid=MjEwN2IyYWYwYw%3D%3D
https://www.instagram.com/oksana_sayevych/?igshid=MjEwN2IyYWYwYw%3D%3D
https://www.instagram.com/nadia_tsomko/
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GoIT — ІТ-освіта в Україні, США, Мексиці, Колумбії, 
Польщі, Румунії та на Філіппінах

УКРАЇНСЬКА НАРОДНА ПРЕМІЯ

404

Також дякуємо відділам безплатних 
продуктів, підбору студентів, навчання, 

інжинірингу, продуктів, маркетингу, 
кар’єрному центру та кожному, хто 

долучився до створення історій успіху 
випускників ♥

LMS на              Product Hunt

https://goit.global/ua/
https://goit.global/ua/
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https://testdrive.m.goit.global/ua/?utm_source=top100&utm_medium=magazine&utm_campaign=td
https://www.instagram.com/goitclub/?igshid=YmMyMTA2M2Y%3D
https://t.me/junior_developer_ua
https://www.youtube.com/c/GoIT?app=desktop
https://www.facebook.com/goITclub
https://www.linkedin.com/company/goit-start-your-career-in-it/
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